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PROTOKÓŁ LXX/2023 

 

z obrad LXX Sesji Rady Miejskiej Leszna VIII kadencji,  
odbytej w dniu 30 listopada 2023 roku w sali sesyjnej Urzędu 
Miasta Leszna ul. Kazimierza Karasia 15, w godzinach od 12:00  
do 15:58. 
 

Pan Tomasz Malepszy – Przewodniczący Rady Miejskiej Leszna przewodniczy 

obradom LXX Sesji Rady Miejskiej Leszna. 

 

Pkt 1. Otwarcie obrad. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Szanowni Państwo, otwieram 

obrady 70. Sesji Rady Miasta Leszna. Witam Panie i Panów radnych, witam Pana 
Prezydenta, Pana Wiceprezydenta, Panią Skarbnik, naczelników, kierowników, 
prezesów, witam w naszym imieniu Pana Komendanta Komendy Miejskiej Policji  
w Lesznie, dziękuję, że Pan znalazł czas i jest z nami. Witam również przedstawicieli 
Młodzieżowej Rady Miasta i jak zawsze leszczyńskie media. Stwierdzam, że mamy 
kworum, więc mimo luk na sali, czy w tej części sali, której zasiadają radni, ale mamy 
informację, że część z nich jeszcze dotrze na obrady 70. Sesji Rady Miasta, także 
mamy kworum. Informuję również Państwa radnych, że nie wniesiono uwag do 
protokołu 69. Sesji naszej Rady. W programie e-Sesja w pkt 4 – podjęcie uchwał  
w sprawach, a mamy ich kilkanaście, zostały umieszczone opinie-stanowiska 
komisji przy każdym omawianym projekcie uchwały. Jeśli nie będę widział 
sprzeciwu, nie będę ich odczytywał, co niewątpliwie usprawni nam przebieg sesji. 
No i przepraszam, zawsze marudzę z tym RODO, ale myślę, że warto przypomnieć, 
abyśmy zachowali się wobec zapisów RODO w taki sposób, aby nie narazić się na 
ewentualne konsekwencje związane z zapisami RODO. Państwo radni otrzymali 
porządek obrad dzisiejszej 70. Sesji w formule, w trybie e-sesja – Jest na piśmie  
i stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. Czy są uwagi do porządku 
obrad? Nie widzę. W takim razie przystępujemy do jego realizacji. W punkcie 
kolejnym.  

 
Porządek obrad: 
1.  Otwarcie obrad. 
2.  Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna. 
3.  Informacja Prezydenta Miasta Leszna. 
4.  Podjęcie uchwał w sprawach: 

 
1) nadania odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” Pani Marii Zielony 

– DRUK Nr 950, 

2) nadania odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” Pani Stanisławie 

Nawrockiej – DRUK Nr 951, 

3) nadania odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” Panu Markowi 

Niemczykowi – DRUK Nr 952, 
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4) nadania odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” Panu Januszowi 

Skrzypczakowi – DRUK Nr 953, 

5) nadania odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” Panu Marianowi 

Zielińskiemu – DRUK Nr 954, 

6) nadania odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” 19. Samodzielnemu 

Oddziałowi Geograficznemu – DRUK Nr 955, 

7) nadania pośmiertnie odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” dla 

Eugeniusza Borowiaka – DRUK Nr 956,  

8) nadania pośmiertnie odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” dla 

Grzegorza Jurkiewicza – DRUK Nr 957, 

9) zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2023 – DRUK Nr 933, 

10) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2023-2039 

– DRUK Nr 934, 

11) ustalenia wysokości stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla 

samorządowych zakładów budżetowych na rok 2023 – DRUK Nr 935, 

12) zmiany uchwały Nr X/149/2019 Rady Miejskiej Leszna z dnia 25 czerwca 

2019 roku w sprawie określenia zasad udzielania z budżetu Miasta Leszna 

dotacji celowej na dofinansowanie zadań związanych z rozwojem rodzinnych 

ogrodów działkowych, przeznaczonych na budowę lub modernizację 

infrastruktury ogrodowej – DRUK Nr 936, 

13) przekształcenia Przedszkola Miejskiego Nr 12 w Lesznie poprzez zmianę 

jego siedziby – DRUK Nr 937, 

14) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie 

ulic Kresowej i ks. Jerzego Popiełuszki w Lesznie – DRUK Nr 938, 

15) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie 

ulic 17 Stycznia i por. Leona Włodarczaka w Lesznie – DRUK Nr 939, 

16) przyjęcia „Rocznego Programu Współpracy Miasta Leszna z Organizacjami 

Pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na 

2024 rok” – DRUK Nr 940,  

17) nadania nazwy ulicy w rejonie ulicy Fryderyka Chopina – DRUK Nr 941, 

18) zmiany przebiegu ulicy w rejonie ulic Edmunda Bojanowskiego 

i gen. Dezyderego Chłapowskiego – DRUK Nr 942, 

19) zmiany uchwały nr XXXVI/459/2017 Rady Miejskiej Leszna z dnia 31 maja 

2017 roku w sprawie utworzenia Leszczyńskiej Rady Seniorów oraz nadania 

jej Statutu – DRUK Nr 943, 

20) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  

w mieszkaniach treningowych i wspomaganych – DRUK Nr 944, 

21) zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Leszna – DRUK Nr 945, 

22) wyrażenia zgody na przystąpienie Miasta Leszna do spółki pod firmą: 

Leszczyńska Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa Sp. z o.o. z siedzibą  
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w Poznaniu poprzez nieodpłatne nabycie przez Miasto Leszno udziałów 

należących do Miasta Poznania – DRUK Nr 946, 

23) wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej dla Miasta Poznania na 

realizację zadań własnych Miasta Poznania w zakresie tworzenia warunków 

do zaspokajania potrzeb mieszkaniowych wspólnoty samorządowej – DRUK 

Nr 947, 

24) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości 

stanowiącej lokale mieszkalne – DRUK Nr 948, 

25) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu na części 

nieruchomości gruntowej, położonej w Lesznie przy ul. Jana Dekana – DRUK 

Nr 949. 

5.  Interpelacje i zapytania radnych. 

6.  Wolne głosy i wnioski. 

7.  Zakończenie. 

 
Pkt 2 – Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna. 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Sporo wydarzeń. Przede 

wszystkim pracowaliśmy nad złożonym przez Pana Prezydenta projektem budżetu 

na przyszły rok. Mamy pierwszą turę za sobą, druga przed nami, a jednocześnie w 

międzyczasie odbyliśmy dwa otwarte spotkania Komisji Budżetowo-Finansowej: 

pierwsze chronologicznie, gościliśmy jako radni na zaproszenie, ale również 

związane, również w związku z programem pracy Komisji Budżetowo-Finansowej 

w Miejskim Przedsiębiorstwie Wodociągów i Kanalizacji. Pan Prezes w głównej roli, 

w zasadzie firma, którą kieruje skutecznie, przedstawił nam bardzo precyzyjnie, 

szeroko to, co się w firmie dzieje, czym firma, spółka, ważna spółka dla miasta 

Leszna, co posiada i również przedstawił zamierzenia inwestycyjne, te 

najważniejsze, te strategiczne, ale nie tylko, również mniej ważne. A wśród tych 

strategicznych to jest z całą pewnością zagospodarowanie osadów stałych 

ściekowych i również wykorzystanie energii w postaci, czy energii związanej z 

biogazem. I również rozbudowa, modernizacja oczyszczalni ścieków na 

Henrykowie o część właśnie również tą związaną z wykorzystaniem biogazów. 

Również druga komisja związana z prezentacją, oczywiście budżetu z udziałem 

wszystkich radnych. Również Komisja Rewizyjna debatowała nad pismem 

skierowanym do nas przez Panią Aldonę Pruską, Rzecznika Dyscypliny Finansów 

Publicznych, a to w związku ze skargą, jaką złożył Pan….. Komisja rozpoznała 

problem na spotkaniu, na spotkaniu, Panie Przewodniczący, to był wtorek tak, w 

miniony wtorek i komisja po wnikliwym zapoznaniu się z informacjami o możliwości 

popełnienia naruszenia dyscypliny finansów publicznych wniesionymi pismami z 

dnia 20 września 2023 roku i 23 września przez mieszkańca Leszna, przekazanymi 
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przez Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej do Rzecznika Dyscypliny 

Finansów Publicznych, następnie pismem Rzecznika Dyscypliny Finansów do Rady 

Miejskiej Leszna z dnia 29 września 2023 roku, które wpłynęły do Urzędu Miasta 

4 października oraz opinią prawną, uznała, że nie zaszły okoliczności wskazujące 

na naruszenie dyscypliny finansów publicznych. W związku z powyższym brak jest 

przesłanek do zawiadomienia Rzecznika Dyscypliny Finansów Publicznych o 

naruszeniu dyscypliny finansów publicznych, a w konsekwencji nie zachodzi 

potrzeba podejmowania działań dalszych i dalszych czynności w przedmiotowej 

sprawie. To stanowisko jest przyjęte jednomyślnie, także takie pismo przekażę Pani 

Rzecznik Dyscypliny Finansów Publicznych, czy taką decyzję, stanowisko Komisji 

Rewizyjnej. I teraz chronologicznie, oczywiście, jak zawsze szereg wydarzeń, w 

których mogliśmy uczestniczyć, uczestniczyliśmy. Wśród nich najważniejsze z całą 

pewnością święto niepodległości. Bardzo bogaty program, różnorodny, oczywiście 

ten najważniejszy część czy element programu to jest spotkanie mieszkańców 

Leszna pod pomnikiem niepodległości pod pomnikiem Konstytucji 3 Maja. 

Mieszkańcy w sposób liczny udokumentowali, że to święto i związane z nią idee są 

bliskie, istotne. Również kilka wydarzeń, które myślę, że warto zasygnalizować 

świadczącymi o tym, że życie społeczne miasta Leszna jest bogate, urozmaicone 

również działaniem organizacji pozarządowych, ale każdy właściwie jest, każde z 

tych wydarzeń byłoby niemożliwe, bez wkładu, samorządu, no przede wszystkim 

również Urzędu Miasta. I tak chronologicznie izba lekarska, Delegatura 

Leszczyńska Wielkopolskiej Izby Lekarskiej zorganizowała spotkanie, które 

podsumowywało Rok Jonstona w Lesznie. Myślę, że nie trzeba przypominać, że 

izba lekarska tutaj była aktywna, jeśli chodzi o uczestniczenie w obchodach Roku 

Jonstona w Lesznie. Wydarzenie bardzo świadczące o jakości życia, o szacunku 

samorządu, Prezydenta miasta do osób, które wyróżniły się swoją działalnością 

zawodową i społeczną, to wydarzenie to jest 85-lecie urodzin mieszkańca Leszna, 

lekarza, doktora, byłego senatora, Pana dr. Bolesława Szudejko. W bibliotece 

miejskiej byliśmy świadkami wydarzenia, myślę że nietuzinkowego, tak jak 

powiedziałem na początku, ono tutaj, zamysł tego spotkania i jego realizacja rodziła 

się w gabinecie Pana Prezydenta i mieliśmy satysfakcję uczestniczyć w tym 

wydarzeniu. Państwowa Szkoła Muzyczka I i II stopnia w tym roku obchodzi 45-lecie 

istnienia i odbywał się koncert inmemoriał poświęcony zmarłym nauczycielom, 

pracownikom szkoły. Ta szkoła też ubogaca, czy wzmacnia pozycję miasta, miasta 

szkół, miasta oświaty i bardzo skromna uroczystość, ale ważna, istotna, wskazująca 

na to, że obecna społeczność szkoły pamięta o tych, którzy dorobek szkoły tworzyli 

przez dziesiątki lat. Tak nawiązując do obchodów święta niepodległości, byliśmy z 

Panem Prezydentem na jednym z wydarzeń, które były, bo nasze placówki 
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oświatowe, przedszkola szkoły udowadniały, że ta data jest im bliska, ale w 

Przedszkolu nr 5 wydarzenie było szczególne. Małe przedszkole, ale same 

przedstawienie przez dzieci, przedszkolaków rzeźbiły nasze dusze, tak mogę trochę 

pompatycznie powiedzieć, ale satysfakcja, że również na tym poziomie edukacji 

społeczność tej placówki pamięta o Święcie Niepodległości. Leszczyński Dzień 

Seniora obchodziliśmy również, Leszno w coraz większym stopniu mieszkańcy, 

wśród mieszkańców są tacy, którzy mogą zasłużyć, zasługują na określenie 

„senior”. Pamiętam, tutaj patrzę na Panią Przewodniczącą, na Panią radną Stefanię 

Ratajczak jak żeśmy w sposób taki formalny dostrzegali to, że seniorzy zasługują 

na to, aby tworzyć im warunki. To było kilkanaście lat temu i proszę, zobaczyć, ile 

mamy również stowarzyszeń, ale również elementów infrastruktury, związanych ze 

świadczeniem usług dla seniorów. I ta największa inwestycja, która, którą będziemy, 

samorząd miasta będzie realizował w najbliższych 2 – 3 latach, myślę o Akwawicie, 

też tam będzie miejsce dla seniorów, ponieważ będzie ta część rehabilitacyjna 

kierowana przede wszystkim na oczekiwania seniorów. Zupełnie inna, inne 

wydarzenie konferencja biznesowa Regionalnej Izby Przemysłowo Handlowej.  

W naszej bibliotece bardzo taka różnorodna informacja kierowana do 

przedsiębiorców i Leszna i rejonu Leszczyńskiego, a związana ze zmianami 

przepisów i ich rygorami, które niestety są coraz rozleglejsze, wynikające z zapisów 

zmieniających się ustaw, rozporządzeń. I kilka, ponad 100 osób uczestniczyło w 

tym tym spotkaniu. Byliśmy świadkami wydarzenia, na które czekaliśmy, a które 

stało się faktem Trapez jest miejscem, w którym mogą się odbywać imprezy 

sportowe. I ta pierwsza związana z meczem ligowym futsalu, wygranym zresztą 

przez naszych piłkarzy. No ale przede wszystkim byliśmy zachwyceni samym 

miejscem. Zachwyceni nie tylko my byliśmy, bo było nas sporo radnych, ale również 

wypełnione, właściwie wypełnione, ponad miarę Trapez pokazywał, jak ważna ta 

jest, jest ważna. Ważne ten en obiekt dla społeczności miasta Leszna. 

Muzeum Okręgowe. Kolejny raz nas zaskoczyło, oczywiście pozytywnie. Wystawa 

Polska Czechy Morawy 1000 lat dziejów. Bogaty dorobek również tych relacji, 

związany z historią miasta Leszna, był na tej wystawie, która jest nadal przed 

Muzeum Okręgowym, na ulicy Narutowicza, nadal funkcjonuje ta wystawa. 

Leszczyński Okręgowy Związek Strzelecki zorganizował memoriały strzeleckie w 

pamięci zasłużonych dla strzelectwa sportowego. Wykorzystując to dobro, jakim jest 

nasz nasza Strzelnica przy III liceum Ogólnokształcącym. Pan prezydent 

zorganizował spotkanie mieszkańców ulicy łowieckiej, to jest tej ulicy, która będzie 

remontowana, właściwie, w całości przebudowywana. Byliśmy tam z koleżankami, 

radnymi, panią Kaźmierczak, panią Machowiak i również Pani nieobecna dzisiaj 

pani Petrus-Schmidt. Spotkanie potrzebne, ważne, bo pokazywało zakres tej 
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inwestycji, ale również harmonogram jej realizacji. Ona będzie realizowana w ciągu 

najbliższych 8 miesięcy, wykonawca jest już chyba na na budowie. Tak.  

Leszczyńskie Towarzystwo Kulturalne podsumowało rok Jonstona. Też to 

Stowarzyszenie ma swój aktywny udział m.in. Przez przez zorganizowanie 

konferencji poświęconej Jonstonowi. Ten przebieg tego spotkania dokumentował, 

jak jak owocne była decyzja rady pana prezydenta o tym, żeby ten tą osobę uczcić, 

ponieważ aktywność nie tylko tej tego stowarzyszenia, ale również mieszkańców 

Leszna tutaj była wskazywana. 

No i wczoraj z Panem Prezydentem byliśmy na kolejnej debacie Oksforskiej, której 

zwykle jest organizatorem, współorganizatorem I liceum Ogólnokształcące, ale 

również Leszczyńska Rada Seniorów i Młodzieżowa Rada Miasta. Ciekawe 

wydarzenie, ponieważ dotyczyło właśnie seniorów i możliwości zaradzenia sobie 

poradzenia sobie sobie, przepraszam mieszkańców, społeczności miasta z 

samotnością, w kontekście zmian w technologii i również w kontekście z tego, co 

się dzieje w psychice nie tylko mieszkańców, mieszkańców Leszna. 

Rady Miast Śmigla i Obrzycka zwróciły się do nas sugestią, by rozważyć możliwość 

podjęcia uchwał w sprawie tzw. kopciuchów. W opinii Urzędu Miasta taka taka 

uchwała nie jest na dzisiaj wskazana, natomiast z całą pewnością czekamy też na 

potwierdzenie, że zapisy uchwały samorządu, sejmiku, samorządu Wielkopolskiego 

będą ważne i istotne.  Również myślę, że warto podkreślić. Spotkaliśmy się, czy 

spotkałem się, ale również wiem, że pan prezydent się spotka z panem Ireneuszem 

Igielskim. Postać wyjątkowa, kilka, właściwie ponad 20 lat temu pojawił się w 

Lesznie, a to za sprawą za sprawą Unii Leszno. Pan prezes Dworakowski dostrzegł 

talenty młodego Rawiczanina. Talenty związane z promocją, z wiedzą dotyczącą 

żużla i możliwości wykorzystania tej dyscypliny sportu dla promocji miasta. 

Przyznam, że przez lata doświadczyłem kompetencji, wielkości, a jednocześnie 

skromności pana Ireneusza Igielskiego. Pozwoliłem sobie w naszym imieniu 

podziękować za ten dorobek. Niestety, Warszawa dostrzegła talenty pana 

Ireneusza Igielskiego i będzie pełnił ważne funkcje w strukturach Polskiego 

Polskiego żuża. Dziękuję bardzo za uwagę. 

Jeśli są pytania do mojego wystąpienia? Bardzo proszę. Nie ma w takim razie, 

proszę bardzo Pana Prezydenta. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę bardzo, Pan Prezydent. 
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 Pkt 3 – Informacja Prezydenta Miasta Leszna. 

 

Pan Prezydent Borowiak – Dziękuję, Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado przekładam. Sprawozdanie z pracy prezydenta miasta Leszna w 

okresie od 27 października do 30 listopada br. Panie Przewodniczący, tak 

potwierdzam. Listopad obfitował w wiele wydarzeń społecznych, kulturalnych, 

sportowych, a także patriotycznych. 29 października uczestniczyłem w finale 

jesiennych biegów z mapą organizowanych przez Klub Sportowy UKS Dąb Leszno. 

Chciałem serdecznie podziękować, bo był to cykl świetnych biegów skierowanych 

dla młodych zawodników, dla starszych. Naprawdę, wielki talent mają dziewczyny, 

które organizują, talentem organizacyjny, które organizują te zawody. Potwierdziły 

mi w trakcie rozmowy, że rok 2024 jest rokiem, gdzie chciałyby się pokusić o 

zorganizowanie zawodów rangi Mistrzostw Polski 30 października miałem 

przyjemność spotkać się i osobiście pogratulować laureatom konkursu 

Wielkopolska Szkoła Roku, pani Renacie Rango- dyrektorce Przedszkola 

Miejskiego nr 20, pani Marii Koroniak - dyrektorce Zespołu Szkół nr 4 i indywidualnie 

życzenia złożyłem panu Robertowi Robaczyńskiemu, nauczycielowi z II Liceum 

Ogólnokształcącego w Lesznie. Również tego samego dnia, po prawie trzyletniej 

przerwie miałem przyjemność spotkać się z najmłodszymi mieszkańcami Leszna 

podczas gali Leszczyńskiego Becikowego.  2 listopada w moim gabinecie 

spotkałem się z liderami akcji jabłuszko. Urząd Miasta, inne organizacje, jednostki, 

placówki oświatowe zaangażowały się w tą akcję charytatywną. Wspaniała, 

sześcioosobowa grupa przyjaciół, działaczy, organizacji pozarządowych była w 

moim gabinecie i rzeczywiście podziękowałem, bo akcja co roku staje się coraz 

bardziej popularna i znana w naszym mieście. 3 listopada w Ratuszu spotkałem się 

z podopiecznymi Warsztatów Terapii Zajęciowej z Zaborowa, rozmawialiśmy o 

najważniejszym budynku w mieście. Jego historii, funkcji oraz wydarzeniach, które 

w nim się odbywają. Również 3 listopada spotkałem się z zawodnikami 

Leszczyńskiego Klubu Speedrowerowego Szawer, którzy reprezentują nasze 

miasto, ale w szczególności nasz kraj. W mistrzostwach Świata w speedrowerze w 

Australii zawody nadal się odbywają, jest to cykl różnych zawodów, natomiast w 

ostatnich dniach spłynęły do Leszna dobre wiadomości, ponieważ panowie Łukasz 

Rajewski oraz Daniel Kubiak zostali drużynowymi mistrzami, świata weteranów w 

speedrowerze, a Patryk Krygiel drużynowym wicemistrzem świata. Przypomnę, że 

miasto Leszno wsparło finansowo Klub Speedrowerowy Szawer i dzięki też 

wsparciu miasta Leszna, grupa zawodników mogła udać się do dalekiej Australii. 

4 listopada w Leszczyńskiej Galerii Książki odbył się pokaz mody Leszno Fashion 

Day. Swoje dzieła prezentowali Leszczyniacy Nadia i Marlena, a ze strony 

mężczyzn Michał Frąckowiak. Jest to osoba, która mieszkała w Lesznie, jest  
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absolwentem II liceum. Jak to bywało w różnych okresach musiał udać się na 

zarobek do Wielkiej Brytanii, natomiast od pracy fizycznej przeszedł do 

projektowania i produkowania przede wszystkim męskich garniturów. No i też 

zaprezentował swój dorobek. Jest znaną postacią już nie tylko w Europie, ale także 

na świecie. Szyje i ubiera jednych z najlepszych zawodników piłkarskich, najlepszej 

ligi czy ekstraklasy angielskiej, ma też dobre kontakty z gwiazdami, które na co 

dzień grają w lidze NBA w Stanach Zjednoczonych. 8 listopada uczestniczyłem 

wernisażu wystawy prac sekcji malarskiej leszczyńskich plastyków Uniwersytetu 

Trzeciego Wieku. Autorom oraz koordynatorom i Zarządowi Uniwersytetu Trzeciego 

Wieku jeszcze raz serdecznie gratuluję. Był to wyjazd w plener, naprawdę świetne 

prace, jak to można było usłyszeć w trakcie tego wernisażu przez wiele, wiele lat 

osoby naprawdę, które angażują się w tym kole plastyków, podnoszą swoje 

kwalifikacje. 9 listopada na leszczyńskiej starówce wspólnie z moimi 

współpracownikami rozdawałem mieszkańcom flagi państwowe i rozety narodowe. 

W ten sposób rozpoczęliśmy obchody święta niepodległości. Tego samego dnia 

uczestniczyłem już od wielu, wielu lat uczestniczymy także z panem 

przewodniczącym. Wieczornica, która jest zorganizowana z okazji święta 

niepodległości. Szkoła Podstawowa nr 1 zawsze jest otwarta, a ta wieczornica jest 

organizowana w ramach Dni Kultury Chrześcijańskiej. Rzeczywiście, zawsze miła 

cudowna, patriotyczna atmosfera, a występ uczniów Szkoły Podstawowej nr 1 

zawsze robi ogromne wrażenie. Osobom, które uczestniczą w tym wspaniałym 

wydarzeniu. 11 listopada pan przewodniczący już o tym wspomniał świętowaliśmy 

105. Rocznicę święta niepodległości rozpoczęliśmy od Mszy Świętej 

koncelebrowanej w intencji Ojczyzny i z udziałem Kompanii Honorowej Wojska 

Polskiego, Pocztów sztandarowych Związku Harcerstwa Polskiego, delegacji 

orkiestry dętej miasta Leszna po mszy wyruszyliśmy już tradycyjnie pod pomnik 

200-lecia Konstytucji 3 maja i Odzyskania Niepodległości i wspólnie z delegacjami 

złożyliśmy kwiaty pod tym pomnikiem. W tym samym dniu odbywało się szereg 

imprez sportowych, w których także uczestniczyłem przypomnę, że co roku 

biegacze obchodzą święto niepodległości w Rydzynie miasto Leszno wspólnie z 

Gminnym Ośrodkiem Kultury w Rydzynie organizuje ten bieg. Na lotnisku odbył się 

15. Rowerowy Puchar Niepodległości, w którym wystartowało prawie 80 

zawodników. No i też trzeba wspomnieć o Leszczyńskim Klubie Balonowym, który 

zorganizował lot balonów dla niepodległej. Również tego samego dnia odbył się 

koncert w 350. Rocznicę Bitwy pod Chocimiem. To było wyjątkowe, to był 

wyjątkowy, cudowny, patriotyczny dzień. Rzeczywiście było co wybierać. 

Patriotycznych spotkań poprzez wydarzenia kulturalne i sportowe. Wszystkim 

osobom, które zaangażowały się w organizacje tych wszystkich przedsięwzięć 
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jeszcze raz serdecznie dziękuję, bo wiem, że wielu pracowników Urzędu, Miasta, 

jednostek kulturalnych bardzo mocno się przygotowywały do obchodów 

11 listopada, 14 listopada, pozostając jeszcze w klimacie święta niepodległości 

przyjęliśmy z panem przewodniczącym zaproszenie do przedszkola Miejskiego nr 

5. O tym pan przewodniczący wspominał również. W tym samym dniu skorzystałem 

zaproszenia Przedszkola Miejskiego nr 20. Miałem przyjemność uczestniczyć w 

grupie, która oceniała występy przedszkolaków, artystyczne, artystyczne 

wydarzenie. Usłyszeliśmy szereg piosenek patriotycznych. Naprawdę jeszcze raz 

serdecznie dziękuję przede wszystkim nauczycielom przedszkola nr 20, na czele z 

panią dyrektor, że mogliśmy zaakcentować w sposób muzyczny święto 

niepodległości. 14 listopada uczestniczyliśmy w leszczyńskim dniu seniora. O tym 

pan przewodniczący już wspominał, 15 listopada spotkałem się z panem 

Ireneuszem Igielskim, podsumowaliśmy sezon, miniony, sezon żużlowy i także 

podziękowałem mu za współpracę z miastem. Rzeczywiście, wiele lat spędzonych 

w klubie Unia Leszno, wiele sukcesów, wiele też takich momentów trudnych, ale 

jedno nie ulega wątpliwości, że odchodzi osoba, która zostawiła tu spory kawałek 

życia zawodowego, a dzisiaj będzie pracowała na rzecz Polskiego Związku 

Motorowego. Tego samego dnia uczestniczyłem w konferencji biznesowej 

organizowanej przez Regionalną Izbę Przemysłowo - Handlową w Lesznie. 

16 listopada o tym wspominał pan przewodniczący, przyjęliśmy zaproszenie od 

muzeum Okręgowego w Lesznie i rzeczywiście mogliśmy od kustosza wystawy 

usłyszeć wiele ciekawych historii na temat związków Leszna, Czech i Moraw. 

Również tego samego dnia zaproszony zostałem przez senioralną organizację 

pozarządowe do akcji sadzenia drzewa posadziliśmy dąb. Symbol długowieczności 

i wytrzymałości, który odzwierciedla formę i samopoczucie najstarszych 

mieszkańców naszego miasta. Także w tym samym dniu wręczyłem nagrody 

uczestników w międzyszkolnym konkursie piosenki polskiej muzyka moim 

drogowskazem. Uroczystość ta odbywała się w sali koncertowej Miejskiej Biblioteki 

Publicznej. 17 stycznia uczestniczyłem w finale recytatorskim Pan Tadeusz, który 

odbył się w Teatrze Miejskim. Organizatorem tego wydarzenia było Centrum 

Doskonalenia Nauczycieli w Lesznie. Również tego samego dnia uczestniczyłem i 

uczestniczyliśmy, było na tej sali. Jest też wiele osób, które miało przyjemność 

uczestniczyć w benefisie z okazji 85. urodzin wybitnego mieszkańca Leszna, czyli 

dr. Bolesława Szudejki. Naprawdę, muszę też powiedzieć, Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado, że w tym tygodniu pan senator odwiedził mnie i osobiście też 

podziękował, że zaangażowaliśmy się i przygotowaliśmy mu niesamowity 

urodzinowy prezent, bo podkreślał bardzo mocno, że oprócz przyjaciół, znajomych 

najbardziej przeżywała jego rodzina. Mieliśmy też kontakt ze Stanami 
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Zjednoczonymi, gdzie były złożone życzenia przez rodzinę pana doktora.  

Naprawdę, z tego miejsca chciałem serdecznie podziękować przede wszystkim 

pracownikom Miejskiej Biblioteki Publicznej, którzy przygotowali ten Benefis razem 

z Panem doktorem. Było miło, sympatycznie, z akcentem muzycznym i oczywiście 

mogliśmy usłyszeć wiele wspomnień związanych z jego działalnością społeczną, 

lekarską, a także i polityczną. 18 listopada odbył się 15. Jubileuszowy konkurs 

Rozwiń Skrzydła. Dziękuję wszystkim uczestnikom za zaprezentowanie swoich 

talentów i jeszcze raz serdecznie gratuluję laureatom. 21 listopada, na zaproszenie 

III Liceum miałem przyjemność spotkać się z uczniami tej szkoły, rozmawialiśmy o 

samorządzie, o tym, jak funkcjonuje samorząd, natomiast 22 listopada w ramach 

lekcji samorządności spotkałem się w ratuszu z uczniami Szkoły Podstawowej nr 7. 

O tym wydarzeniu pan przewodniczący wspominał. Oczywiście. Odbyły się 

konsultacje społeczne w sprawie przebudowy ulicy Łowieckiej. W tym spotkaniu w 

imieniu kierownictwa Urzędu Miasta spotkał się wiceprezydent Adam Mytych wraz 

z pracownikami Wydziału Inwestycyjnego. 

22 listopada uczestniczyłem w podsumowaniu konkursu balkony ozdobą Leszna. 

Była to już uwaga 26. edycja konkursu, z tego miejsca także serdecznie gratuluje 

laureatom oraz organizatorom konkursu, czyli Telewizji Leszno. 22 listopada 

Andrzej Kuźmiński, dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej imienia Stanisława 

Grochowiaka, znalazł się w gronie 3 najlepszych bibliotekarzy w Wielkopolsce. 

Nagrody w imieniu Andrzeja Wojtkowskiego pan dyrektor odebrał na uroczystej gali 

w Poznaniu. Jeszcze raz serdecznie gratuluję dyrektorze, myślę, że to nie tylko 

Pana zasługa, dyrektorzy, ale całego zespołu, wszystkich pracowników Miejskiej 

Biblioteki Publicznej jeszcze raz dziękujemy. Dzisiejsze zmiany do budżetu chyba 

też pokazują, że wspieramy Miejską Bibliotekę Publiczną, dyrektorze. 24 listopada, 

po wielu, wielu tygodniach wybraliśmy firmę, która zmodernizuje pływalnię Akawit i 

dla Państwa, dla Wysokiej Rady, dla mieszkańców Leszna. Czekamy dokładnie do 

4 grudnia. Jest to taki czas deadline na ewentualnie odwołanie się firmy, która 

złożyła droższą ofertę do KIO do Warszawy. Jeżeli do tego terminu nie wpłynie 

jakikolwiek protest, podpiszemy umowę z firmą Adamiec, która złożyła 

najkorzystniejszą ofertę. 24 listopada spotkałem się z organizatorami Monoenergy. 

Tortura Leszno. Młodzi ludzie Patryk i Tobiasz podziękowali samorządowi Leszna 

za pomoc nie tylko finansową, ale także organizacyjną. Rzeczywiści trzydniowe 

wydarzenie w weekend oprócz tzw. Biegu tortura. Półmaraton został reaktywowany 

po wielu, wielu latach, ale także odbywały się zawody, turniej piłki nożnej na 

boiskach Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji. Również 24 listopada 

uczestniczyłem w otwarciu pokonkursowej wystawy konfrontację, która odbyła się 
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w Ratuszu. Bodajże finał konfrontacji jest zaplanowany na sobotę 9 grudnia o 

godzinie 12. 

25. 26. To też taki weekend dosyć intensywny pod względem sportowym. 

Uczestniczyłem w mistrzostwach miasta Leszna w biegach na orientację i 

organizowanych przez wspomniany już UKS Dąb Leszno. Miałem przyjemność być 

na meczu piłkarskim Polonii  Leszno przy bocznej, przybocznym boisku nie Leszno 

i także uczestniczyłem w meczu futsalowym, który był organizowany w hali Trapez. 

27 listopada, miejskie przedsiębiorstwo energii etyki cieplnej sp. z o.o. W Lesznie 

otrzymało na dobrą, pozytywną informację z Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie, informację o pozyskaniu 

pozytywnej oceny wniosku na dofinansowaniu projektu pod nazwą budowa źródła 

wysoko sprawnej. Kogeneracji na biomasę w Lesznie. Jest na tej sali pan prezes 

Bartosz Rzeźniczak. Jeszcze raz serdecznie dziękuję całemu zespołowi, bo to nie 

był łatwy wniosek. Dofinansowanie czy dofinansowanie czy układ mechanizm 

finansowy tego przedsięwzięcia na kwotę 93 400 000 robi ogromne wrażenie. 

Przypomnę, że jest to dofinansowanie i także pożyczka. I mam nadzieję, że już 

przygotowujecie się Państwo do rozpoczęcia tej długo oczekiwanej inwestycji. 

Natomiast ja przed sesją rozmawiałem z panem przewodniczącym Rady i byśmy 

zaplanowali sobie posiedzenie wspólne z udziałem wszystkich radnych, czy to 

Komisji Infrastruktury, czy to komisji finansów, to wszystko zależy od pana 

przewodniczącego i wtedy pracownicy MPC będą mogli przybliżyć Państwu zakres 

zadania. To, co się będzie działo. My jesteśmy gotowi. Od Państwa będzie zależało, 

kiedy będziemy mogli się spotkać? Myślę, że fajnym miejscem byłaby siedziba 

Miejskiego Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej, wtedy będziecie mogli Państwo 

usłyszeć nie tylko o tym projekcie, ale także działaniach naszej spółki w kontekście 

ciepłownictwa. 

Szanowni Państwo, jak już Państwo wiecie. Rozpoczęły się prace przy ulicy 

Dożynkowej. Tą inwestycję realizuje wspólnie z Miejskim Przedsiębiorstwem 

Wodociągów i Kanalizacji przede wszystkim leszczyńska firma Drogi i Ulice 

nadzoruje tę inwestycję Wydział Inwestycji. Z góry przepraszam za utrudnienia w 

ruchu, ale tą inwestycję musieliśmy zrealizować. Miałem wiele pytań, dlaczego 

akurat ten odcinek. Muszę powiedzieć, że infrastruktura, przede wszystkim 

należąca do naszej spółki MPWiK, była bardzo mocno zniszczona i zużyta 

technicznie, dlatego nie mogliśmy odwlekać tej inwestycji. Też bardzo dobra 

informacja to świadczy o tym, że nasza spółka Lotnisko, która no dobrze, jest 

odbierana także przez Państwa, Radnych i mieszkańców. Na uroczystej gali nasz 

projekt antidotum air show otrzymało certyfikat Polskiej Organizacji Turystycznej. 

No to jest naprawdę niewątpliwie kolejny sukces od nagród na poziomie 
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Wielkopolski tym razem Ogólnopolska Organizacja Turystyczna pogratulowała i 

nagrodziła spółkę lotnisko wielkie brawo.  

Panie Przewodniczący, już po malutku kończę. Rzeczywiście, tych wydarzeń było 

bardzo dużo. 29 listopada uczestniczyłem w trzecim leszczyńskim mityngu 

pływackim dla dzieci z niepełnosprawnościami. Miałem zaszczyt otworzyć te 

zawody wspólnie z panem rektorem naszej leszczyńskiej uczelni. Rzeczywiście, 

wyjątkowe wydarzenie, bo dzieci bardzo się ucieszyły, bardzo dużo rodziców, no i 

też wielkie podziękowania dla całego zespołu Grzegorza Kapitana, który 

przygotował tą imprezę wspólnie z Akademią Nauk Stosowanych. Tego samego 

dnia, o tym wspominał pan przewodniczący. Nie byłem do końca, ale rzeczywiście 

początek debaty oxfordzkiej, która jakby ukierunkowana była na współpracę, no 

młodzieży z seniorami i była bardzo ciekawa. Musiałem opuścić to spotkanie. 

Natomiast debatowano na temat rozwoju technologii, który może być rozwiązaniem 

problemu ludzkiej samotności. I drugi temat panelowy Leszno może być miastem 

integracji międzypokoleniowej. Naprawdę świetna debata, myślę, że pełna sala 

Miejskiego Ośrodka Kultury. Na koniec sprawozdania chciałbym poinformować, że 

wpłynęły 3 oferty na budowę kompleksu 5 budynków mieszkalnych wielorodzinnych 

na wynajem przy ulicy Jana Długosza w Lesznie. Przypomnę, że kwota 

przeznaczona na to zadanie to 42 571 000. Nie będę już tu czytał tych złotówek i 

groszy zostały złożone 3 oferty, pierwsza oferta firmy Agrobex sp. z o.o z  Poznania 

cena ofertowa brutto 33 000 122 1002 druga oferta przedsiębiorstwo budowlane 

Ambit sp. z o.o. z Leszna cena ofertowa brutto 43 694 000 i trzecia oferta 

Przedsiębiorstwo Produkcyjne, Produkcyjno Usługowo- Handlowe sp. j. Tadeusz i 

Artur  Michalscy z Leszna. Przybliżona oferta do oferty pierwszej cena ofertowa 

brutto 33 847. Także spora różnica od kosztorysu inwestorskiego. Analizujemy te 

oferty i mam nadzieję, że po rekomendacji komisji konkursowej zostanie podpisana 

umowa na realizację kolejnych bloków przy ulicy Kąkolewskiej i Osieckiej. I na 

koniec, Panie Przewodniczący, na tej sali chyba po raz ostatni, a może i nie jest 

Dyrektor Sławomir Kryjom przed sesją osobiście podziękowałem dyrektorowi za 7,5, 

roku pracy w Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji. Dyrektorze. Dziękuję. Wiem, że 

nie było łatwo w różnych działaniach. Natomiast konsekwencją, Szanowni Państwo, 

konsekwencją awansu dyrektora Igielskiego możemy, śmiało powiedzieć, że 

Sławomir Kryjom wraca do speedawey’a i w najbliższych dniach obejmie funkcję 

dyrektora zarządzającego klubu sportowego Unia Leszno i też powodzenia 

dyrektorze. Wiem, że to nie jest łatwy chleb, ale chyba ten powrót do żużla był takim 

momentem, gdzie chyba coś ciągnęło jak magnes. Jeszcze raz serdecznie dziękuję, 

Panie Przewodniczący. Jeżeli są pytania do sprawozdania międzysesyjnego, 

jestem do dyspozycji. 
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Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję Panu Prezydentowi.  

W takim razie możemy przystąpić do realizacji pkt 4. Proszę ewentualnie o pytania? 

Uwagi nie widzę. W takim razie przechodzimy do kolejnego punktu już w tym 

momencie debaty nad projektami uchwał, których mamy kilkanaście. 

I tak pierwsze 8 dotyczą nadania tytułu Zasłużony bądź honorowy Obywatel Miasta 

Leszna. Tutaj może tylko kilka informacji. Spotykaliśmy się dwukrotnie u Pana 

Prezydenta z udziałem Szefów Klubów i jednym z tematów był właśnie realizacja 

tego zapisu w statucie, w regulaminie dotyczących przygotowania projektów 

właśnie, który w tych pierwszych, które dotyczą nadania tytułu zasłużony bądź 

honorowy i jest w nas taki dyskomfort, że ten regulamin nie pozwala na wytypowanie 

na przyjęcie propozycji bardzo dobrych, przekonujących, tak, dzisiaj też mamy ich 

8 i też ich waga jest różna i pewnie będziemy pracowali nad tym, żeby przygotować 

regulamin do tego, by nasze decyzje nie powodowały w nas dyskomfortu. Mówię 

teraz o sobie, ale również wśród mieszkańców miasta Leszna, których uwagi wiem, 

że Państwo Radni, otrzymujecie w tej kwestii. I tak pierwszy projekt uchwały na 

druku 950 dotyczy nadania odznaczenia zasłużony dla miasta Leszna Pani Marii 

Zielony.  

 
Pkt 4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

1) nadania odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” Pani Marii Zielony – DRUK  
Nr 950 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – I tu proszę pana sekretarza, pana 

sekretarza Macieja Dziamskiego o rekomendację projektu uchwały. 

Pan Dziamski-Sekretarz Miasta Leszna – Panie Przewodniczący, 

Panie Prezydencie, Panie i Panowie radni. Pani Maria Zielony to osoba, która od 

stycznia 2003 roku działa aktywnie w zarządzie Leszczyńskiego Uniwersytetu 

Trzeciego wieku, od roku 2007 była wiceprezesem, a od maja roku 2009 

powierzono jej funkcję prezesa, którą to funkcje piastuje do dziś. Pani Maria 

włączała się aktywnie w tworzenie federacji Uniwersytetów Trzeciego Wieku, 

została przewodniczącą komisji rewizyjnej tejże federacji, a obecnie jest jej 

wiceprezesem. Jest autorką wielu projektów związanych z polsko amerykańską 

Fundacją Wolności, w tym m.in. Utworzenia sekcji plastycznej w Uniwersytecie 

Trzeciego Wieku oraz spotkań międzypokoleniowych na temat poznajemy historię 

Wielkopolski oraz śladami wielkich Wielkopolan. Sporo uwagi Pani Maria poświęca 

również rehabilitacji i edukacji. Jest inicjatorką forum Wielkopolskich Uniwersytetów 

Trzeciego Wieku, które po raz pierwszy odbyło się w Lesznie w roku 2010, a teraz 
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co roku odbywa się w innym Wielkopolskim mieście. Pani Maria Zielony 

reprezentuje Uniwersytet Trzeciego Wieku w Społecznych działaniach 

zewnętrznych na rzecz miasta i regionu oraz wewnętrznych wydarzeniach, takich 

jak spotkania integracyjne, zawody, turnieje, wernisaże, wystawy malarskie, 

fotograficzne, organizuje wyjazdy promujące walory kulturalne, krajoznawcze, 

historyczne. Jest współautorką i koordynatorką wielu projektów aktywizujących 

środowisko seniorów w celu poprawy jakości, życia i pomocy osobom 

potrzebującym. W latach 2017 - 2020 była wiceprzewodniczącą leszczyńskiej rady 

seniorów, od 2022 roku pełni funkcję przewodniczącej tej rady. Rekomenduje 

Państwu Radnym, przyjęcie tego projektu. Dziękuję bardzo. 

 

Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Otwieram listę 

zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłoszenia.  Nie widzę. W takim razie przystępujemy 

do przegłosowania projektu uchwały na druku. 950. 

Informuję Wysoką Radę, że uchwała została podjęta jednomyślnie.  

 

Uchwała została podjęta:  
17 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr LXX/897/2023 
Jak w Załączniku Nr 5 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
2) nadania odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” Pani Stanisławie 

Nawrockiej – DRUK Nr 951 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 6 do 
niniejszego protokołu. 

 

Pan Przewodniczący Malepszy – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

nadania Zasłużony dla miasta Leszna Panie Stanisławie Nawrockiej druk 951. I tu 

proszę panią przewodniczącą Panią Ratajczak o rekomendację projektu uchwały. 

Pani Radna Ratajczak - Dziękuję, Panie Przewodniczący, Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado pragnę przedstawić panią Stanisławę Nawrocką do odznaczenia 

Zasłużony dla miasta Leszna. Pani Stanisława Nawrocka urodziła się 25 sierpnia 

1951 roku w Lesznie, pracowała jako pielęgniarka 20 lat. W roku 1993 przeszła na 

emeryturę. Od roku 1990, związanej z działalnością społeczną, uzupełniała swoje 

wykształcenie o edukację, umożliwiającą jej dalsze funkcjonowanie i zarządzanie 

organizacją pozarządową. W latach 1995 do roku 2000 ukończyła Akademią NGO 

w Łodzi, kurs kierowników placówek wypoczynku dzieci i młodzieży w Lesznie, 

warsztaty, pedagogiki i zabawy w Warszawie, program centrum aktywności lokalnej, 
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program Socjoterapii Leszno, studium zarządzania zasobami ludzkimi, Wyższa 

Szkoła Bankowości w Poznaniu, szkoła trenerów Stop w Warszawie, w latach 1999 

2000 The University of Birmingham, gdzie uzyskała certyfikat eksperta animacji 

społecznej, w roku 1990 zainicjowała akcję pomocy dzieciom ze skażonych terenów 

Białorusi po awarii elektrowni atomowej w Czarnobylu. Grupa nieformalna, którą 

wspierała ją w tym przedsięwzięciu po przyjęciu 1000 dzieci z Białorusi, została 

przekształcona w centrum charytatywne Odzew. Członkowie centrum postanowili 

utworzyć fundację. W roku 1992 Sąd Rejonowy dla miasta Stołecznego Warszawy 

zarejestrował Fundację Odzew. Od samego początku powstania fundacji pani 

Stanisława Nawrocka pełniła funkcję prezesa zarządu fundacji, z wyłączeniem 

okresu od roku, od roku 2012 do 2015. W tym czasie była członkiem zarządu. 

W latach 1993 do 2020 Fundacja dysponowała letnim Ośrodkiem Wypoczynkowym 

w Boszkowie, ośrodek pełnił znaczącą rolę wypoczynkową i edukacyjną dla dzieci, 

młodzieży, seniorów oraz niepełnosprawnościami w okresie od maja do września 

każdego roku corocznie w ośrodku przebywało około 100 osób, co przez 27 lat 

stanowi sumę aż 2700 osób korzystających z wyżej wymienionego ośrodka. W roku  

2004 Fundacja uzyskała status organizacji pożytku publicznego. Działalność 

fundacji skupiała się na następujących w grupach społecznych dzieci i młodzieży 

szkolnej, kobiety, seniorzy, osoby z niepełnosprawnościami. Obecnie odbiorcami 

działań projektowych fundacji są mieszkańcy miasta Leszna, seniorzy z 

niepełnosprawnością. Przez dotychczasowy okres działalności Fundacja 

przeprowadziła aż 60 projektów i programów, w tym także wieloletnich, które skupiły 

się na zdiagnozowanych potrzebach wyżej wymienionej grupy społecznej. Przez 30 

lat odbiorcami projektów było około 12 000 osób. Fundacja od roku 2015 prowadzi 

Centrum Integracji Społecznej Cis. Uczestnikami Cis- u są wykluczeni społecznie 

mieszkańcy miasta Leszna w liczbie 35 osób. W roku 2016 do 2019 Fundacja 

Odzew realizowała projekty unijne pod nazwą usługi społeczne dla mieszkańców 

miasta Leszna. W ramach działań projektu uruchomiono centrum usamodzielniania, 

które służy mieszkańcom w ramach wsparcia terapeutycznego i specjalistycznego, 

w tym zajęcia usprawniająco- rehabilitacyjne. Obecnie centrum funkcjonuje jako 

trwałość projektu unijnego. Liderem projektu jest miasto Leszno. Fundacja Odzew 

współtworzyła m.in. Organizacje leszczyńskie, organizacje regionalne i organizacje 

krajowe. Tu są wymienione kilkanaście tych organizacji. Ale już nie będę 

wspominała, bo troszeczkę tego dużo jest. Miasto Leszno było promowane poprzez 

następujące działania integrujące środowisko organizacji pozarządowych, to jest 

zorganizowanie i przeprowadzenie 4. Regionalnych Forum Inicjatyw 

pozarządowych w roku 1995 do roku 2021. Również opracowanie i wydania albumu 

pod nazwą Fenomen Polskiego Żużla w 100. Rocznicę odzyskania przez Polskę 

niepodległości. Za swoje dokonania na rzecz potrzebujących Stanisława Nawrocka 
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została wyróżniona w roku 1997: Przyjaciel dziecka, w roku 1998 laureatka 

plebiscytu Radia Merkury Wielkopolanin roku 1998, w roku 1999 nominowana do 

nagrody imieniem ks. Piotra Wawrzyniaka w dziedzinie serce Wielkopolski, z kolei 

prowadzona przez Stanisławę Nawrocką Fundacja otrzymała następujące 

wyróżnienia w roku w roku 2011 Fundacja jako jeden z 3 wyróżnionych w Polsce 

organizacji pozarządowych otrzymała statuetkę jawnie, przejrzyście 

odpowiedzialnie za wzorowe wypełnianie wymogów karty, zasady działania 

organizacji pozarządowych. W roku 2018 w ramach ósmej edycji konkursu 

Wielkopolska otwarta dla osób z niepełnosprawnościami otrzymała nagrodę 

specjalną za inicjatywę pod nazwą Centrum Usamodzielnienia, jako w pełni 

nowatorski pomysł na realizację usług społecznych skierowanych do osób z 

niepełnosprawnościami. Od wielu lat promuje regionalny patriotyzm poprzez takie 

działania jak: Rajdy piesze z okazji odzyskania niepodległości, które pozwoliły 

uczcić lokalnego patriotę Jana Kowalewskiego, zwanego Bartkiem z piekła, 

wieczornice powstańcze promujące zwycięskie powstanie wielkopolskie i jego 

dowództwem gen. Józefa Dowbora Muśnickiego coroczne obchody imieniny ulicy z 

okazji imienia gen. Józefa Dowbora Muśnickiego, spotkania obywatelskie dla 

internowanych mieszkańców Leszna.. W roku 2013 Stanisława Nawrocka wraz z 

grupą aktywnych Wielkopolanek została zaproszona przez Wielkopolską 

europosłankę Sidonię  Jędrzejewską do Parlamentu Europejskiego w Brukseli. 

Prezentowała tam proeuropejskie projekty fundacji, w tym tworzenie w szkołach 

kluby europejskie. Dziękuję, rekomenduję panią Nawrocką do odznaczenia 

Zasłużony dla miasta Leszna. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo pani radnej, 

proszę o zgłoszenia do dyskusji. Nie widzę, w takim razie proszę o przegłosowanie 

projektu uchwały na druku 951 w sprawie nadania oznaczenia Założony dla miasta 

Leszna Pani Stanisławie Nawrockiej proszę o głosowanie. Uchwała w sprawie 

nadania Odznaczenia Zasłużony dla miasta Leszna pani Stanisławie Nawrockiej 

została podjęta jednomyślnie. 

 
Uchwała została podjęta:  
18 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr LXX/898/2023 
Jak w Załączniku Nr 7 

 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
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3) nadania odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” Panu Markowi 

Niemczykowi – DRUK Nr 952 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 8 do 
niniejszego protokołu. 

 

Pan Przewodniczący Malepszy – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

nadania Zasłużony dla miasta Leszna panu Markowi Niemczykowi DRUK Nr 952. 

Pozwolę sobie Wysokiej Radzie rekomendować ten projekt uchwały. Pan Marek 

Niemczyk jest urodzonym Wielkopolaninem, maturę zdobył w I Liceum 

Ogólnokształcącym w Lesznie, jest absolwentem Akademii Rolniczej. Ma 

oczywiście też tytuł IBM a w spółce C&C Partners pracuje od jej założenia, czyli od 

początku 92 roku. W latach 2002 - 2017 pełnił funkcję jej prezesa. Ma opinię 

człowieka o wysokiej kulturze osobistej, ale przede wszystkim zawodowej. Cieszy 

się dużym uznaniem, szacunkiem przede wszystkim środowiska, które tworzył, a 

więc firmy, którą zbudował, budował od początku. Tutaj rekomendacja obecnego 

Zarządu Spółki C&C Partners pracowników też jest powodem, dla którego dzisiaj 

debatujemy nad uznaniem pana Marka Niemczyka, obdarzeniem tytułu Zasłużony 

dla miasta Leszna. Tak jak powiedziałem od początku, tą firmę tworzył i ją budował, 

ale również firma C&C Partners, kapitał holenderski i to właśnie pan prezes Marek 

Niemczyk powodował, że jego osiągnięcia jako prezesa firmy osiągnięcia C&C 

Partners w obszarze firm w tym dziale telekomunikacyjnych czy tym 

niskoprądowych. Były znaczące, na tyle znaczące że Holendrzy zainwestowali w 

Lesznie w postaci takich inwestycji jak Kabel Technik sp. z o.o. I ostatnie spośród 4 

bodaj 5 lat temu inwestycja kolejnej firmy holenderskiej VMI  Sp. z o. o czy też TKH 

Technology Sp. z o.o. To są firmy, które powstały w Lesznie, również za sprawą 

dorobku uznania właścicieli osiągnięć Marka Niemczyka. Oczywiście, warto 

podkreślić. Myślę, że to jest zauważalne nie tylko na tej sali, że to były firmy z branży 

tak jak powiedziałem, wszystkie niskoprądowych, telekomunikacyjnych, nawet jak 

były, to również w części firmy gdzie były również właściwie trochę można 

powiedzieć, w części znaczącej taśmowe to jednak były to z tej branży warto 

również podkreślić to, że za sprawą C&C Partners osobiście również Pana Marka 

Niemczyka. Współpracę z leszczyńskimi szkołami, zwłaszcza szkołami średnimi, 

tutaj dostęp do zaplecza technicznego, laboratoryjnego jest znaczący, zwyczajnie. 

Nasze laboratoria przedmiotowe tych przedmiotów z branży telekomunikacyjnej nie 

są na takim wysokim poziomie jak zaplecza laboratoryjnej, techniczne, firmy C&C 

Partners. Warto również podkreślić, że firma, którą kierował pan prezes Marek 

Niemczyk, jak wiele leszczyńskich firm, wykazywała się wsparciem imprez 

kulturalnych, sportowych w sposób znaczący i to powoduje, że ten projekt uchwały 

jest w pełni zasadny, a Marek Niemczyk ma osobisty udział w tworzeniu wizerunku 
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Leszna, w którym chce się rozwinąć skrzydła. Dziękuję. Bardzo. Otwieram.  

Dyskusję nad projektem uchwały. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę w takim razie 

proszę o przegłosowanie. Projekt uchwały w sprawie nadania zasłużony dla miasta 

Leszna panu Markowi Niemczykowi druk 952. Informuję, Wysoką Radę, że projekt 

uchwały na druku 952 w sprawie nadania oznaczenia zasłużony dla miasta Leszna 

panu Markowi Niemczykowi został podjęty jednomyślnie 18 głosami za. 

 
Uchwała została podjęta:  
18 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr LXX/899/2023 
Jak w Załączniku Nr 9 

 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
4) nadania odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” Panu Januszowi 

Skrzypczakowi – DRUK Nr 953 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 10 do 
niniejszego protokołu. 

 

Pan Przewodniczący Malepszy – I kolejny projekt uchwały w sprawie 

nadania Zasłużony dla miasta Leszna panu Januszowi Skrzypczakowi druk 953. I 

tu proszę panią przewodniczącą Komisji Budżetowo - Finansowej, panią radną 

Bernardynę Kaźmierczak o rekomendację projektu uchwały. 

Pani Radna Kaźmierczak - Panie Przewodniczący, Panie 

Prezydencie, Szanowni Państwo, mam tu zaszczyt rekomendować postać pana 

Janusza Skrzypczaka do Zasłużonego dla miasta Leszna. Jest to postać znana. 

Mogę powiedzieć, że wszystkim Leszczyniakom Pan Janusz Skrzypczak urodził się 

w 1958 roku w Poznaniu, a od 20 roku życia mieszka w Lesznie. Z domu 

rodzinnego, wyniósł umiłowanie do historii, szacunek dla przedmiotów z 

zabytkowych, Leszno jest miastem rodzinnym jego obojga rodziców. 1 dziadek 

prowadził aptekę, a drugi skład żelaza. Jako mieszkaniec Leszna pracował najpierw 

w Akwawicie, następnie prowadził własny warsztat naprawy sprzętu gospodarstwa 

domowego, świadcząc usługi dla ludności. W roku 1990, kiedy właściciele 

nieruchomości odzyskali władanie nad swoimi nieruchomościami, otworzył komis 

1001 drobiazgów w rodzinnej kamienicy. Komis w krótkim czasie został wiodącą 

placówką handlową na ulicy Słowiańskiej i po uzyskaniu od Ministerstwa Kultury i 

Sztuki koncesji na handel przedmiotami zabytkowymi, wydanej w dniu 28 sierpnia 

1990 roku działalność Janusza Skrzypczaka została poszerzona o działalność 
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antykwaryczną. Prowadząc jedyny w Lesznie koncesjonowany antykwariat, 

dokonywał selektywne zakupy, co pozwoliło mu zgromadzić pokaźny zbiór 

przedmiotów związane z historią miasta Leszna. Zawsze zasób swojego zbioru 

udostępniał w formie depozytów. Na wystawach organizowanych przez muzeum 

Okręgowe w Lesznie oraz Archiwum Państwowe też w Lesznie. Niejednokrotnie 

aby ciekawe i często, bardzo drogie eksponaty nie wyjechały bezpośrednio z terenu 

miasta Leszna, nabywał je do własnych zbiorów. W ramach reorganizacji lokalowej, 

przeniósł swoją działalność do budynku gospodarczego od strony Różanej, gdzie 

uruchomił wymarzoną galerię 1001 drobiazgów. Galeria szybko stała się kolejnym 

miejscem, gdzie zagościła kultura na mapie Leszna. W galerii jest ekspozycja stała, 

która ukazuje się, jak wyglądały kantory kupieckie w przedwojennym Lesznie. 

Można tam zobaczyć stare meble, sklepowe, reklamy i opakowania hurtowe i 

detaliczne. Jest to jedna z największych prywatnych kolekcji w kraju, która jest 

nieodpłatnie udostępniania udostępniona do zwiedzania. O wszystkich tych 

eksponatach właściciel posiada bogatą wiedzę fachową oraz na wiele 

autentycznych historii, które poznał, nabywając przedmioty do swej kolekcji. Od 

roku 2004 galeria zaprezentowała mieszkańcom Leszna ponad 20 indywidualnych 

wystaw czasowych, które nawiązywały do przeszłości. Leszna. Ogólnie to jest pan 

Janusz Skrzypczak. Organizatorem około organizatorem i współorganizatorem 

około 29 wystaw i jako przyjaciel Archiwum Państwowego w Lesznie zawsze 

chętnie użycza swoje zbiory do dyspozycji indywidualnych kuratorów 

organizowanych tam wystaw. Bardzo często dzieli się swoją wiedzą z redaktorami 

gazet leszczyńskich o przyszłości naszego miasta i pan Janusz Skrzypczak 

opublikował na łamach Kalejdoskopu Leszczyńskiego cykl artykuł o wspólnym tytule 

spacer po Lesznie, tytuły tematyczne m.in. dworzec kolejowy, młynny i inne. Jest to 

aż 20 różnych tytułów. Główną pasją pana Skrzypczaka Janusza jako kolekcjonera 

jest szeroko pojęte zegarmistrzostwo od najstarszy przykładów urządzeń do 

pomiarów czasu, poprzez narzędzia i literaturę fachową. Namiętnie kolekcjonuje 

mechanizmy zegarów wieżowych. 

Dzięki współpracy i potronatem miejskiej biblioteki w Lesznie napisał książkę o 

1000. O 100 zegarach z własnej kolekcji. Książka ukazała się w 2020 roku i była 

wkładem w uroczystości uświetniające z 100. Rocznicę powrotu Leszna do 

Macierzy. Współpracuje z Leszczyńską Telewizją i w ramach tej współpracy tworzy 

różne programy, które są o mieście Lesznie, które są transmitowane w wielu 

miastach Wielkopolski, które posiadają wielu odbiorców, a szczególnie przez 

telewizję kablową, ale te filmy również pan Janusz prezentuje na swojej stronie 

internetowej, jak również na kanale YouTube, który kanał się nazywa. 1001 antyków 

i tutaj ma ponad 65 000 odbiorców odbiorców czy wyświetleń. 
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Od wielu lat antykwariusz gromadzi całostki osobowe byłych mieszkańców 

Południowej Wielkopolski. Są to dokumenty, fotografie i zapiski były kupców. Dzięki 

działalności Janusza Skrzypczaka wielu ludzi ma możliwość odwiedzenia tego 

magicznego miejsca, gdzie rzeczywisty czas jest przepleciony z historią naszego 

miasta. Jest regionalistą w prawdziwym tego słowa znaczeniom oraz uważa się za 

donatora kultury, jednocześnie jest swoistym ambasadorem Leszna. W trakcie 

swoich wypraw na giełdy staroci, na które wyjeżdża prawie każdy weekend, jest 

stałym bywalcem różnych giełd. Jest też tam wszędzie znany jako osoba, która 

kocha starocie. Jest to jako człowiek z Leszna. Jako członek Towarzystwa 

Przyjaciół. Muzeum Okręgowego jest od samego początku kuratorem cyklicznego 

dnia kolekcjonera, który corocznie przyciąga szeroką grupę kolekcjonerów i cieszy 

się dużym powodzeniem u mieszkańców Leszna. I mogę tu jeszcze dodać, że też 

jest współzałożycielem tego towarzystwa Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy- Dziękuję pani radnej za 

rekomendację projektu uchwały. Proszę o zgłoszenia do dyskusji nad projektem. 

Nie widzę w takim razie proszę o przegłosowanie projektu uchwały na druku. 953 w 

sprawie nadania panu Skrzypczakowi tytułu Zasłużony dla miasta Leszna. Dziękuję. 

Projekt uchwały na druku 953 uzyskał aprobatę 18 radnych, uchwała została 

podjęta. 

 
Uchwała została podjęta:  
18 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr LXX/900/2023 
Jak w Załączniku Nr 11 

 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
5) nadania odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” Panu Marianowi 

Zielińskiemu – DRUK Nr 954 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 12 do 
niniejszego protokołu. 

 

Pan Przewodniczący Malepszy – Kolejny projekt uchwały na druku 

954 dotyczy nadania odznaczenia Zasłużony dla miasta Leszna Panu Marianowi 

Zielińskiemu. I tu proszę pana wiceprzewodniczącego rady Adama Kośmidra o 

rekomendację projektu uchwały. 

Pan Radny Kośmider  - Bardzo dziękuję, Panie Przewodniczący, 
Wysoka Rado. Mam zaszczyt rekomendować Wysokiej Radzie nadanie 
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odznaczenia Zasłużony dla miasta Leszno panu Marianowi Zielińskiemu. Pan 
Marian Zieliński jest lekarzem medycyny, specjalistom, endokrynologiem i chorób 
wewnętrznych. Urodził się 2 lipca 1952 roku w Lesznie, 27 czerwca 1977 roku 
ukończył studia na Wydziale Lekarskim Akademii Medycznej w Poznaniu. Uzyskał 
pierwszy stopień specjalizacji w chorobach wewnętrznych w 1981 roku w 
Koszalinie, a drugi stopień specjalizacji w chorobach wewnętrznych w 1984 roku w 
Poznaniu, od 1988 roku prowadził Wojewódzką Poradnię Endokrynologiczną w 
Lesznie, pierwszą w Południowej Wielkopolsce. A po zdanym wiosną 1992 roku 
egzaminie był pierwszym specjalistą, endokrynologiem w Lesznie. W styczniu 1991 
roku powołał poradnię i diagnostykę Meridian, pierwszy w Lesznie prywatny zespół 
gabinetów specjalistycznych i diagnostyki do 2000, do 2000 roku przyjmował 
poradni endokrynologicznej przy Szpitalu Wojewódzkim w Lesznie, od 2001 roku 
prowadzi prywatną praktykę lekarską, od 2000. Od 1995 roku zajmuje się również 
pro propagowaniem wiedzy o chorobie cywilizacyjnej jaką jest osteoporoza. W 
oparciu o nowoczesną aparaturę densytometryczną prowadzi leczenie chorych z 
osteoporozą, zagrożonych złamaniami kości. W 2004 roku jako pierwszy w Lesznie 
wprowadził zabiegi z zastosowaniem laserów w medycynie estetycznej, chirurgii. 
Niedawno minęło 30 lat pracy na rzecz mieszkańców Leszna. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję panu 

przewodniczącemu, proszę o zgłoszenia do dyskusji nad projektem uchwały na 

druku 954 w sprawie nadania zasłużony dla miasta Leszna panu Marianowi 

Zielińskiemu. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę, w takim razie proszę o 

przegłosowanie projektu uchwały na druku 954. Dziękuję. Uchwałę podjęliśmy w 

sprawie nadania tytułu Zasłużony dla miasta Leszna Panu Marianowi Zielińskiemu 

uchwała została podjęta.  

 
Uchwała została podjęta:  
10 głosów za,  
 7 głosów przeciw,  
1 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr LXX/901/2023 
Jak w Załączniku Nr 13 

 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
6) nadania odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” 19. Samodzielnemu 

Oddziałowi Geograficznemu – DRUK Nr 955 – Jest na piśmie i stanowi 
Załącznik Nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

Pan Przewodniczący Malepszy – Kolejny projekt uchwały na druku 

955 w sprawie nadania odznaczenia zasłużony dla miasta Leszna 19. 

Samodzielnemu Oddziałowi Geograficznemu. I tu ponownie proszę pana 

wiceprzewodniczącego rady Adama Kośmidra o rekomendację projektu uchwały. 
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Pan Radny Kośmider – Bardzo dziękuję, Panie Przewodniczący. 

11 września 1953 roku zarządzeniem Szefa Sztabu Generalnego, powołany został 
19. Samodzielny Oddział Topograficzny. Dzień ten, decyzją Ministra Obrony 
Narodowej nr 84/MON z dnia 16 marca 2009 roku stał się dorocznym świętem. 19. 
Samodzielnego Oddziału Geograficznego. Pierwszym dowódcą został kpt. Henryk 
Filipek. W latach 1953 -1970 oddział stacjonował w Komorowie koło Ostrowi 
Mazowieckiej, gdzie realizował zadania związane z odbudową Państwa Polskiego 
po II Wojnie Światowej. Głównymi zadaniami w tym czasie była delimitacja granic 
państwa oraz pokrycie obszarów Polski mapą topograficzną. W 1970 roku nastąpiła 
gruntowna reorganizacja służby topograficznej, która polegała na 
podporządkowaniu jednostek topograficznych dowódcom okręgów wojskowych, w 
drugiej połowie 1970 roku oddział został przeniesiony do Leszna i 
podporządkowany dowódcy Śląskiego okręgu wojskowego. Oddział zostaje 
zakwaterowany w koszarach przy ulicy Racławickiej, w byłych koszarach 17. Pułku 
Ułanów Wielkopolskich. Na przestrzeni lat wielokrotnie zmieniała się nazwę 
oddziału, bo ostatecznie w 2003 roku przyjąć nazwę. 19. Samodzielny Oddział 
Geograficzny, co właściwie odzwierciedla charakterystykę i cechy wykonywanych 
zadań specjalistycznych, jednakże przez wszystkie lata pozostawiał niezmiennie 
jedynie numer oddziału. 19. Przez cały czas oddział wykonywał pracę z dziedziny 
geodezji, kartografii, topologii, astronomii, grawimetrii oraz polowego wsparcia 
wojsk. Do przykładowych opracowań należała delimitacja granicy państwowej z 
Czechosłowacją, ZSRR, NRD oraz Czechami, pomiary geodezyjne i opracowania 
wielkoskalowe na wybranych obiektach wojskowych, inwentaryzację obiektów po 
wojskach sowieckich, uczytelnianie zdjęć lotniczych, opracowywanie map 
topograficznych w skalach 1 do 10 001 do 25 i 1 do 50 000, przegląd, odtwarzanie 
i konserwacja poziomej i wysokościowej sieci geodezyjnej, dowiązanie geodezyjne 
elementów ugrupowania bojowego wojsk, zabezpieczenie treningów sztabowych i 
ćwiczeń m.in. makiety terenu. Wdrożenie i uruchomienie procesu technologicznego 
opracowania mapy wektorowej poziomu drugiego wraz z opracowaniem ponad 160 
arkuszy mapy cyfrowej oraz opracowania technologii Vmap odpowiada pod 
względem informacyjnym wojskowej mapie topograficznrj w skali 1 do 50 000 
poziomu trzeciego, opracowanie technologii szczegółowej mapy wektorowej. W 
ostatnim czasie były to zadania wsparcia informatycznego, danych o różnego 
rodzaju obiektach czy np. przeszkodach lotniczych. 19. Samodzielny Oddział 
Geograficzny jest jednostką powołaną do realizacji zadań w zakresie 
zabezpieczenia geograficznego sił zbrojnych. Do głównych zadań oddziału należy 
przygotowanie materiałów i danych geograficznych na potrzeby wojska, 
opracowanie, aktualizacja numerycznych i analogowych produktów geograficznych, 
wykonywanie pomiarów geodezyjnych na rzecz Sił Zbrojnych, polowe wsparcie 
geograficznym misji i działań na obszarze kraju i poza jej granicami, szkolenie kadry 
dywizji sztabów i opracowywanie instytucji wojskowych w zakresie geografii 
wojskowej, przygotowanie i wydzielanie ze struktury jednostek mobilnego zespołu 
zabezpieczenia geograficznego na czas realizacji zadań w operacjach i misjach 
PKW 2 oraz sytuacjach kryzysowych na obszarze całego kraju i poza jego 
granicami. Dzięki przyjętym rozwiązaniom oddział jest w stanie realizować zadania 
nie tylko na rzecz Wojska Polskiego, ale i sił NATO i Unii Europejskiej. Przykładem 
powyższych zdolności jest udział żołnierzy w misjach pokojowych w Bośni, 
Hercegowinie, Kosowie, Kosowie, Iraku oraz Afganistanie. Kilkakrotnie Oddział był 
organizatorem wiosennych ogólnopolskich mistrzostw Ziemi Leszczyński w biegach 
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na orientację. Kadra i żołnierze Oddziału uczestniczyli w pracach geodezyjnych przy 
przebudowie stadionu im. Alfreda Smoczyka i obsłudze geodezyjnej budowanego 
wiaduktu kolejowego. W 1993 roku, w 40. rocznicę powstania oddziału, wydano 
mapę planistyczną Województwa Leszczyńskiego, która cieszyła się dużym 
zainteresowaniem, w 2020 roku, w 2023 roku jednostka obchodziła jubileusz 70 - 
lecia.  

 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję, dziękuję, bardzo proszę 

o zgłoszenia do dyskusji. Nie widzę, w takim razie proszę o przegłosowania. 

Przegłosowanie projektu uchwały w sprawie nadania odznaczenia zasłużony dla 

miasta Leszna. 19. Samodzielnemu Oddziałowi Geograficznemu druk 955. 

Dziękuję. Uchwała została podjęta.  

 
 

Uchwała została podjęta:  
14 głosów za,  
  2 głosów przeciw,  
  2 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr LXX/902/2023 
Jak w Załączniku Nr 15 

 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
7) nadania pośmiertnie odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” dla Eugeniusza 

Borowiaka – DRUK Nr 956 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 16 do 
niniejszego protokołu. 

 

Pan Przewodniczący Malepszy – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

nadania tytułu pośmiertnie Odznaczenia Zasłużony dla miasta Leszna Panu 

Eugeniuszowi Borowiakowi. Z uwagi na niemożność bycia na sesji przez 

wnioskodawców, zostałem upoważniony do tego, żeby Wysokiej Radzie 

rekomendację tego projektu uchwały przekazać, przedstawić. Leszno miastem 

szkół. To że taka opinia nie tylko wśród mieszkańców w regionie, w Wielkopolsce, 

ale i w Polsce funkcjonuje. To jest zasługa setek, jeśli nie 1000. nauczycieli, którzy 

w okresie współczesnym pracowali w leszczyńskich szkołach, placówkach. 

Oczywiście wśród tych 1000 byli i tacy, którzy pozostali w pamięci,  absolwentów, 

ale również kolegów, koleżanek, którzy mogli doświadczyć wielkości Swego kolegi. 

Wśród takich właśnie osób, wśród takich nauczycieli został zapamiętany Świętej 

Pamięci Eugeniusz Borowiak, który urodził się w pobliskich Piotrowicach niedaleko 

Święciechowy, a właściwie na rzut kamieniem Leszna. Rodzice pana Eugeniusza 

Borowiaka byli związani ze szkolnictwem. Mama Irena pracowała na stanowisku 
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sekretarki szkoły, a ojciec Józef był kierownikiem Szkoły Podstawowej w 

Święciechowie. Tam w 53 roku Pan Eugeniusz Borowiak ukończył Szkołę 

Podstawową i rozpoczął edukację w Liceum Ogólnokształcącym w Lesznie, w 

którym zdał maturę w 64. roku, to otworzyło Panu Profesorowi Borowiakowi drogę 

na wymarzone studia na Uniwersytecie Adama Mickiewicza na Wydziale 

Matematyki, Fizyki i Chemii, dzięki temu uzyskał 20 czerwca 68. roku tytuł magistra 

matematyki. I takim pozostał, mistrzem w przekazywaniu wiedzy o przedmiocie, 

który jest uważany za najważniejszy dla cywilizacji ludzkiej i jednym z 

najtrudniejszym przedmiotów do przekazywania wiedzy. O czym tutaj obecnie 

mogliśmy się przekonać. A dzięki takim nauczycielom matematyki, jakim był Pan 

Eugeniusz Borowiak, ten przedmiot udało się jego trudności pokonać. Od 

pierwszych lat pracy okazał się wyjątkowym nauczycielem, gdy już na pierwszym 

roku, w pierwszym roku pracy, 11 listopada 69 roku na wniosek ówczesnego 

dyrektora pana Kuśnierka otrzymał nagrodę z Wydziału Oświaty i Kultury, 

prezydium Powiatowej Rady Narodowej. Takich nagród otrzymał wiele, ale przecież 

prof. Eugeniusz Borowiak nie pracował dla nagród, pracował codziennie na to, żeby 

przekonać swoich wychowanków, że matematyka nie jest najtrudniejszym z 

przedmiotów, że jest przedmiotem, którego wartość doceniamy dopiero, gdy 

jesteśmy w dorosłym życiu, niezależnie, czy jesteśmy humanistami, czy mamy 

wykształcenie techniczne. Za pracę Pan Eugeniusz Borowiak otrzymał Złoty Krzyż 

Zasługi przy 88. Roku, medal Komisji Edukacji Narodowej w 94. Roku i wiele nagród 

i kuratora i dyrektora szkoły. W ocenie pracy dokonywanej przez przełożonych 

doskonale były uwidocznione te właśnie charakterystyczne elementy pracy, ale 

przede wszystkim ogromne oddanie dla zawodu nauczycielskiego również ono 

miało miejsce, gdy Pan Eugeniusz Borowiak już był w wieku emerytalnym. Nie 

zapomniał o swojej szkole, o swoim posłannictwie i do II Liceum, które,  którego 

społeczność rekomenduje wniosek o nadanie tytułu Zasłużony dla Miasta Leszna 

profesorowi jest w szkole, był obecny. Pan Eugeniusz Borowiak angażował się 

również w pracę społeczną, był organizatorem i Komendantem Ochotniczych 

Hufców Pracy. Jednak jego uczniowie, absolwenci, pamiętają go z wielu zajęć 

dodatkowych, prowadzonych poza godzinami pracy, społecznie, często w soboty, 

wtedy, gdy jeszcze obowiązek, gdy nauczanie miało miejsce w soboty oraz z wielu 

godzin zajęć dodatkowych, prowadzonych poza godzinami pracy, społecznie, był to 

wyraz jego troski, dokument, udokumentowanie oddania dla zawodu. Czas pracy 

zawodowej pana Eugeniusza Borowiaka to nieustanny rozwój umiejętności i 

poszerzanie wiedzy. W 80. roku kończył studium organizacji i zarządzania w 

Instytucie Kształcenia Nauczycieli i Badań w Poznaniu oraz podyplomowe Studium 

Organizacji Zarządzania Oświatą dla Wojewódzkiej Kierowniczej Kadry 
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Oświatowej. Był człowiekiem niesłychanie skromnym, a bardzo pracowitym. 

Funkcję dyrektora, zastępcy dyrektora II liceum Ogólnokształcącego pełnił przez 23 

lata, a więc właściwie nie pamiętam aby chociaż pojedyncze pewnie przykłady 

byłyby, żeby tak długo pełnić funkcję zastępcy dyrektora szkoły, która dla 

mieszkańców Leszna dla Leszna jest wizytówką, wizytówką Leszna. Posiada 

również swoją osobowością, integrował społeczność tworzonej właściwie szkoły, 

jaką było II Liceum. Przez całe życie oprócz matematyki pasją pana Eugeniusza 

Borowiaka było zbieranie autografów wielu osób, wybitnych osób. Tą publikację 

pewnie wielu z nas ma i świadczy o Jego pasji. To jest imponująca kolekcja, kolejne 

pasje. Było mi dane raz czy drugi, gdy mieszkaliśmy jeszcze na Osiedlu Przyjaźni, 

grać przy 1. Stoliku w brydża w jednym zespole w 1 parze z Panem Eugeniuszem 

Borowiakiem. Jego analityczność dawała znać i właściwie, gdy się było w parze z 

Panem Eugeniuszem, nie sposób było przegrać. Przy zielonym stoliku w brydża. 

Licytował Chrobry, licytował szlemiki, szlemy i wygrywał Chrobry więc wzór 

osobowy człowieka. Stąd ta rekomendacja społeczności II Liceum 

Ogólnokształcącego, w której to honor mam czy przekazałem, Dziękuję za uwagę. 

Czy pytania, czy dyskusja nad projektem uchwały na druku. Proszę o zgłoszenia do 

dyskusji. Proszę o przegłosowanie projektu uchwały w sprawie nadania 

odznaczenia dla miasta Leszna Panu Eugeniuszowi Borowiakowi druk 956. 

Dziękuję. Uchwała w sprawie nadania zasłużony dla miasta Leszna dla Pana 

Eugeniusza Borowiaka została podjęta. 

 
Uchwała została podjęta:  
18 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 
 

Uchwała Nr LXX/903/2023 
Jak w Załączniku Nr 17 

 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
8) nadania pośmiertnie odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” dla Grzegorza 

Jurkiewicza – DRUK Nr 957 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 18 do 
niniejszego protokołu. 

 

Pan Przewodniczący Malepszy – Kolejny projekt uchwały na druku 

957 dotyczy nadania pośmiertnie odznaczenia zarówno dla miasta Leszna, dla pana 
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Grzegorza Jurkiewicza, adwokata Grzegorza Jurkiewicza i tu proszę o 

rekomendację projektu uchwały pana Marka, Pana Radnego Marka Weina. 

 Pan Radny Wein-  Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, mam 

zaszczyt i honor przedstawić w kilku zdaniach osobę mec. Grzegorza Jurkiewicza. 

Odznaczenie Zasłużony dla Miasta Leszna dla Grzegorza Jurkiewicza nadawane 

jest procedowany pośmiertnie. Grzegorz Jurkiewicz z urodzenia Leszczynianin, 

absolwent I liceum Ogólnokształcącego i absolwent Wydziału Prawa Uniwersytetu 

im. Adama Mickiewicza w Poznaniu, ponad 40 lat prowadził kancelarię adwokacką 

w Lesznie. Dzięki kompetencjom zawodowym bardzo szybko dał się poznać 

mieszkańcom Leszna jako osoba, do której mogą udać się po pomoc, często 

bezinteresownie. Wspomagał rodziny, których nie stać było materialnie na 

adwokata. Robił to naprawdę bardzo często, był aktywnym dla społeczeństwa 

Leszczyńskiego. Swoją wiedzą prawniczą wspomagał Leszczyński Klub, Zarząd 

Klubu Sportowego Unia Leszno. Był wielkim pasjonatem, pasjonatem tenisa 

ziemnego, był założycielem Leszczyńskiego Towarzystwa Tenisowego, przez 

kilkanaście lat pełnił funkcję Prezesa tego Towarzystwa, co pozwalało na wielką 

popularyzację tej dyscypliny sportu właśnie w Lesznie. Był człowiekiem o dużej 

kulturze osobistej, skromnym, życzliwym, o znakomitej wiedzy prawniczej. Jego 

postawa osobista, zawodowa uczyniła go wielkim autorytetem, nie tylko w lokalnym 

środowisku prawniczym. Cieszył się szacunkiem i uznaniem Leszczynian. Grzegorz 

Jurkiewicz pełnił funkcję Kierownika Zespołu Adwokackiego na terenie miasta 

Leszna, który zrzeszał wszystkich adwokatów miasta Leszna i terenu 

leszczyńskiego, był członkiem Okręgowej Rady Adwokackiej w Poznaniu, za swe 

zasługi w pracy zawodowej został odznaczony adwokat odznaczeniem Adwokatura 

Zasłużonym. Grzegorz Jurkiewicz. uchodził nie tylko w lokalnym środowisku 

prawniczym, ale w szerokim był uważany za kontynuatora wielkiego etosu 

zawodowego swych znakomitych poprzedników, okresu międzywojennego i okresu 

późniejszego. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję Panu Radnemu Markowi 

Weinowi za rekomendację, proszę o zgłoszenia do dyskusji nad projektem uchwały 

na druku 957. Nie widzę, w takim razie proszę o przegłosowanie projektu uchwały 

na druku 957 w sprawie nadania tytułu Zasłużony dla miasta Leszna pośmiertnie 

panu Grzegorzowi Jurkiewiczowi proszę o głosowanie. Dziękuję. Uchwała została 

podjęta. 

 
Uchwała została podjęta:  
17 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 1 osoba nie głosowała. 
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Uchwała Nr LXX/904/2023 
Jak w Załączniku Nr 19 

 
9) zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2023 – DRUK Nr 933 wraz  

z autopoprawką – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 20 do niniejszego 
protokołu. 

 

Pan Przewodniczący Malepszy – Kolejny projekt uchwały na druku 

933 dotyczy zmiany uchwały budżetowej miasta Leszna na rok 2023, czyli na rok 

bieżący. I tu proszę panią Alicję Wojciechowską, panią naczelnik wydziału budżetu, 

o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani Wojciechowska, naczelnik WB – Dziękuję bardzo, Panie 

Przewodniczący, Panie Prezydencie. Szanowni Państwo. W budżecie zwiększamy 

dochody o kwotę 10 000 694 tys. 413 zł i 10 gr, wydatki o 9 594 413 zł 10 gr i 

rozchody zwiększamy o 1 100 000 zł. Po stronie dochodów zwiększamy środki z 

Województwa Wielkopolskiego na dofinansowanie budowy drogi łączącej ulicę 

Szybowników z ulicą Przejezdną w wysokości 98 000 zł. Otrzymaliśmy środki z 

funduszu dopłat Banku Gospodarstwa Krajowego na modernizację lokali 

mieszkalnych będących w zasobach Miejskiego Zakładu Budynków Komunalnych 

w wysokości 970 812 zł 97 gr i tą kwotę przeznaczamy na dotacje dla MZBK, po 

stronie dochodów wprowadzamy także kwotę 500 000 zł, jest to, są to dochody już 

wykonane ponad plan, dotyczą wpływu z podatku od czynności cywilnoprawnych, 

ponad plan również mamy wykonane dochody z uzyskane z tytułu realizacji zadań 

z zakresu administracji rządowej, dotyczących gospodarowania nieruchomości 

Skarbu Państwa to jest kwota 150 000 i 300 000 z tytułu wyższych, niż planowano 

odsetek od środków na rachunkach bankowych. 800 000 zł zwiększamy również 

dochody są to środki z tytułu refundacji poniesionych wydatków w ramach realizacji 

zadania Modernizacja Szkoły Podstawowej nr 10 i podobna sytuacja dotycząca 

przebudowy DK 12 to jest kwota 7 100 000 zł. Otrzymaliśmy informację z 

Ministerstwa Finansów o zwiększonej subwencji oświatowej 326 858 zł i 

przeznaczona ona jest na dofinansowanie doposażenia pomieszczeń dla szkół, 

które rozpoczynają kształcenie w nowych zawodach oraz na zadania związane ze 

wzrostem zadań szkolnych i pozaszkolnych. Z fundacji Rozwoju Systemu Edukacji 

Erasmus wprowadzamy środki na nowy projekt unijny realizowane przez Zespół 

Szkół Ekonomicznych w wysokości 44 655 zł, w jednostkach oświatowych 

zwiększamy dochody i wydatki, to są dochody wypracowane dodatkowo przez 

placówki oświatowe, związane m.in. z wynajmem pomieszczeń, z wpłatą rodziców 

za obiady, wystawianie duplikatów świadectw. Są to też 2 nagrody w konkursie 

Wielkopolska Szkoła Roku, którą otrzymało Przedszkole nr 20 i Zespół Szkół nr 4. 
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Z funduszu przeciwdziałania COVID-19 otrzymaliśmy środki na wypłatę dodatku 

gazowego w wysokości 11 312 zł i 83 gr i takie dodatki zostaną wypłacone. 

Zwiększamy również dochody z gmin sąsiednich, z którymi mamy podpisane 

porozumienie na prowadzenie Międzygminnego Schroniska dla Bezdomnych 

Zwierząt to jest kwota 146 769 zł, po stronie wydatków zwiększamy o 25 000 na 

zadaniu budowa oświetlenia ulicznego 1 000 000 zł przenosimy z wykupów 

nieruchomości. Mieliśmy tam środki zabezpieczone na pomoc finansową dla miasta 

Poznania i teraz tylko to na odpowiednią klasyfikację budżetową przenosimy te 

środki. Na dokumentacją związaną z inwestycjami zwiększamy o 85 141 zł ponad 

9 000 000 zwiększamy na wynagrodzenia i pochodne dla nauczycieli, pracowników 

niepedagogicznych dotyczy to wszystkich naszych placówek oświatowych, 194 500 

tutaj dokonujemy zmian w Miejskim Ośrodku Pomocy Rodzinie, wyodrębniając 

środki ze środków z wydatków bieżących, wydatki majątkowe dotyczy to zakupu 

sprzętu informatycznego i modernizacji Domu Seniora.  699 632 zł 91 gr jest to 

kwota, która została zabezpieczona na realizację zadania budżetu obywatelskiego 

tegorocznego budowa przepustu w drodze prowadzącej od ronda Antoniny do 

Gronowa. W związku z wydłużającą się z przygotowaniem dokumentacji, zadanie 

to zostało już środki na to zadanie zostały zabezpieczone w projekcie budżetu na 

rok 2024. W Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji z oszczędności na inwestycjach 

zmniejszamy 175 000 dotyczy to hali Trapez, modernizacji wieży sędziowskiej przy 

ulicy Strzeleckiej i zakupu samojezdnej szorowarki do podłóg. Zwiększamy 

natomiast dotację przedmiotową dla MOSiR u. Na bieżące funkcjonowanie 20 000 

przeznaczamy też na dotację dla Miejskiego Biura Wystaw Artystycznych i Miejskiej 

Biblioteki Publicznej 600 000 zł. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję pani naczelnik, informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku 933 posiada pozytywną opinię 
wszystkich komisji problemowych Wysokiej Rady. Proszę o zgłoszenia do dyskusji 
nad projektem uchwały. Zamykam listę zgłoszeń. Pani radna Stefania Ratajczak ma 
głos proszę, bardzo. 

Pani Radna Ratajczak - Dziękuję, Panie Przewodniczący, ja mam 
tylko jedno pytanie, w związku z tym że jest informacja, że przesuwamy na rok 2024, 
o ile pamiętam 700 000 z budżetu obywatelskiego na przepust drogi ulicy od ronda 
Antoniny do Gronowa pytanie 700 000 zł, którzy mieszkańcy Gronowa pozyskali 
przez budżet obywatelski. To nie jest kwota, która starczy na budowę tej nowej 
drogi. Pytanie, czy w budżecie na 2024, może uszło to mojej uwadze, będą 
dodatkowe pieniądze na tą drogę? Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy- Bardzo proszę Pan Prezydent.  

Pan Prezydent Borowiak- Będziemy na ten temat dyskutować, na 

pewno przy podziale wolnych środków, ponieważ cały czas projektujemy i dzisiaj 
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nie jesteśmy w stanie oszacować dokładnej kwoty, kiedy będą, pojawi się już 

dokumentacja i pojawi się kosztorys to w ekspresowym tempie Państwa poproszę 

o dyskusję. Musimy uzyskać niezbędne pozwolenia, a jedno jest ważne, że wiemy 

już, jak projektować końcówkę tej ulicy, ponieważ w ostatnim czasie otrzymaliśmy 

dobrą informację, że ten nieczynny przejazd kolejowy jest już niepotrzebny Polskim 

Kolejom. A to też miał związek z tym, że szukaliśmy różnych rozwiązań na styku 

tego przejazdu kolejowego, a projektowanej drogi dzisiaj wiemy, że będzie tam 

rondo, jak będzie kosztorys, to wtedy po prostu będziemy musieli sobie usiąść i 

porozmawiać. Na pewno te kwoty zabezpieczone w ramach budżetu 

obywatelskiego, one nie znikną, dają taki pozytywny impuls do tego, żeby tą 

inwestycję zrealizować, ale przed nami też wykupy nieruchomości, bo przebieg 

drogi idzie także po terenach prywatnych. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy - Proszę o przegłosowanie projektu 

uchwały na druku. 933. Dziękuję. Przegłosowaliśmy projekt uchwały na druku 933, 

11 głosami za przy 7 głosach wstrzymujących się. Uchwała została podjęta. 

 
Uchwała została podjęta:  
11 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  7 głos wstrzymujący się. 
 

Uchwała Nr LXX/905/2023 
Jak w Załączniku Nr 21 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
10) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2023-2039 

– DRUK Nr 934 II wersja – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 22 do 
niniejszego protokołu. 

 

Pan Przewodniczący Malepszy – Przed przerwą jeszcze projekt 

uchwały na druku 933 2 wersja a on dotyczy zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej miasta Leszna na lata 23, 39. I ponownie proszę panią Alicję 

Wojciechowską, panią naczelnik Wydziału Budżetu o przedstawienie projektu 

uchwały. 

Pani Wojciechowska, naczelnik WB – Dziękuję bardzo. Szanowni 

Państwo. Wieloletnia Prognoza Finansowa jest konsekwencją zmian w budżecie. 

Ponieważ zmieniają się wielkości dochodów i wydatków. Wprowadzamy zmiany w 

WPF- ie, ale przede wszystkim też ona jest dostosowana do projektu uchwały 

budżetowej na rok 2024, który został to złożony projekt 15 listopada. I tutaj w 



30 
 

przedsięwzięciach też dokonujemy wielu zmian, wprowadzamy nowe zadania, jak i 

dokonujemy zmian w limitach wydatków. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy -Dziękuję. Informuję Wysoką Radę, 
że projekt uchwały na druku 934 drugą wersja posiada pozytywną opinię wszystkich 
komisji problemowych Wysokiej Rady. W takim razie proszę o zgłoszenia do 
dyskusji nad projektem uchwały na druku 933 2 wersja. Proszę o zgłoszenia. Nie 
widzę, w takim razie proszę o przegłosowanie projektu uchwały na druku 934 2 
wersja. Dziękuję. Uchwała została podjęta 11 głosami za przy 7 głosach 
wstrzymujących się dziękuję bardzo. 15 minut przerwy. Wystarczy nam? wystarczy. 
Dziękuję. 

 
Uchwała została podjęta:  
11 głosów za,  
 0 głosów przeciw,  
 7 głos wstrzymujący się. 
 

Uchwała Nr LXX/906/2023 
Jak w Załączniku Nr 23 

 

Przerwa 15 minut 

Po przerwie. 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
11) ustalenia wysokości stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla 

samorządowych zakładów budżetowych na rok 2023 – DRUK Nr 935 – Jest na 
piśmie i stanowi Załącznik Nr 24 do niniejszego protokołu. 

 

Pan Przewodniczący Malepszy – Szanowni Państwo. Kwadrans 

minął. Proszę o zajęcie miejsc. Kolejny, kolejny projekt uchwały dotyczy ustalenia 

wysokości stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla samorządowych 

zakładów budżetowych na rok 2023 druk 935. I ponownie proszę panią Alicję 

Wojciechowską, Panią Naczelnik Wydziału Budżetu, o rekomendację projektu 

uchwały. 

Pani Wojciechowska-Naczelnik Wydziału Budżetu - Dziękuję 

bardzo, Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo. Uchwała w sprawie wysokości 

stawek jednostkowych dotacji dotyczy Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji, w 

związku ze zwiększoną dotacją dla nich o kwotę 100 000 zł zmienia się stawka 

jednostkowa na utrzymanie obiektów sportowych. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Malepszy – Informuję Wysoką Radę, że projekt 

uchwały na druku 935 posiada pozytywną opinię Komisji Budżetowo - Finansowej 
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oraz Komisji Edukacji, Kultury i Sportu. Zatem proszę o zgłoszenia do dyskusji. Nie 

widzę w takim razie proszę o przegłosowanie projektu uchwały na druku. 935. 

Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku. 935 podjęliśmy jednomyślnie. 

18 głosami za. 

 
Uchwała została podjęta:  
18 głosów za,  
  0 głos przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 

 

Uchwała Nr LXX/907/2023 
Jak w Załączniku Nr 25 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
12) zmiany uchwały Nr X/149/2019 Rady Miejskiej Leszna z dnia 25 czerwca 2019 

roku w sprawie określenia zasad udzielania z budżetu Miasta Leszna dotacji 
celowej na dofinansowanie zadań związanych z rozwojem rodzinnych ogrodów 
działkowych, przeznaczonych na budowę lub modernizację infrastruktury 
ogrodowej – DRUK Nr 936 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 26 do 
niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Panią Annę Poloch,  

naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska o rekomendację projektu uchwały. 

Pani Poloch, naczelnik WOŚ – Dziękuję bardzo, Szanowni Państwo. 
Ustawa z dnia 13 grudnia 2013 roku o Rodzinnych Ogrodach Działkowych 
umożliwia udzielenie dotacji celowej z budżetu gminy stowarzyszeniu ogrodowemu, 
który prowadzi ROD na obszarze danej gminy, zgodnie z art. 17 tejże ustawy 
dotacja celowa ma służyć realizacji celu publicznego i może być przeznaczona w 
szczególności na budowę lub modernizację infrastruktury Ogrodowej, jeżeli wpłynie 
to na poprawę warunków korzystania z ROD przez działkowców lub zwiększy 
dostępność społeczności lokalnej do tego ROD-u. Przedmiotowa zmiana uchwały 
dotyczy wzrostu maksymalnej kwoty dotacji do 20 000 zł oraz zmiany terminu 
naboru wniosków. Dziękuję, bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy- Dziękuję, informuję Wysoką Radę, 
że projekt uchwały na druku 936 posiada pozytywną opinię Komisji Budżetowo - 
Finansowej oraz Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej. Zatem proszę o 
zgłoszenia do dyskusji nad projektem uchwały. Nie widzę? Przystępujemy do 
przegłosowania projektu uchwały na druku. 936. Uchwałę na druku 936 podjęliśmy 
jednomyślnie. 18 głosami za.  

 
Uchwała została podjęta:  
18 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
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Uchwała Nr LXX/908/2023 
Jak w Załączniku Nr 27 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
13) przekształcenia Przedszkola Miejskiego Nr 12 w Lesznie poprzez zmianę jego 

siedziby – DRUK Nr 937 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 28 do 
niniejszego protokołu. 

 

Pan Przewodniczący Malepszy – Zatem kolejny projekt uchwały na 

druku 937 dotyczy przekształcenia Przedszkola Miejskiego nr 12 w Lesznie poprzez 

zmianę jego siedziby druk 937. I proszę pana naczelnika Wydziału Edukacji o 

rekomendację projektu uchwały Pana naczelnika Roberta Fryza. Proszę bardzo. 

Pan naczelnik Fryz - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, 
Szanowni Państwo. Zgodnie z ustawą Prawo Oświatowe przekształcenie 
przedszkola jest, zmiana siedziby przedszkola jest dokonywana zgodnie z 
przepisami jego przekształcenia, po podjęciu przez Państwa uchwały odnośnie 
zamiaru przekształcenia Przedszkola nr 12 poprzez zmianę jego siedziby, 
następnym krokiem było wystąpienie do Kuratora Wielkopolskiego Kuratora 
Oświaty o opinię w tej sprawie. Uzyskaliśmy pozytywną opinię Wielkopolskiego 
Kuratora Oświaty, zatem rekomendujemy teraz Państwu zakończenie tego procesu 
poprzez przyjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Przedszkola Miejskiego nr 12 
w Lesznie poprzez zmianę jego siedziby, podjęcie tej uchwały skutecznie zakończy 
proces tego przekształcenia. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Malepszy -Dziękuję, bardzo informuję Wysoką 
Radę, że projekt uchwały na druku 937 posiada pozytywną opinię stanowisko 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu. Zatem proszę o zgłoszenia do dyskusji nad 
projektem uchwały? Nie widzę. Proszę o przystąpienie do przegłosowania projektu 
uchwały na druku. 937. Jest go i … 

Pan Przewodniczący Malepszy -Projekt uchwały na druku 937 
uzyskał pozytywną opinię 18 radnych, zatem jednomyślnie podjęliśmy ten projekt 
uchwały, 

Pan Przewodniczący Malepszy - Proszę bardzo. 

Pan Adamczak, naczelnik WAPPiB - Ta strefa wskazana jest w studium, ona 

znajduje się na północ, tak od terenu, tam jest zakaz zabudowy w uchwalonym 

planie bodajże 2 lata temu, natomiast tutaj, jak wspomniałem jest planowana tylko i 

wyłącznie zabudowa niska do 2 kondygnacji 9 m. Także to będzie tak, można 

powiedzieć, kaskadowo wpływać tak na tą strefę przewietrzania nie zakłóci jej. 

Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy - Proszę bardzo. Pani Radna 
Bernardyna Kaźmierczak. 
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Pani Radna Kaźmierczak - Panie Przewodniczący, Panie 

Prezydencie, Szanowni Państwo, chciałabym tu tylko jeszcze od Pana naczelnika 

się dowiedzieć, bo usłyszeliśmy, że powstanie tam park. Czy to będzie w 

rzeczywistości park, czy teren zielony? Bo jeżeli park to ma przynajmniej 2 ha. Mnie 

to bardzo cieszy, jeżeli teren zielony też, każdy, tylko tutaj prosiłabym uściślić. 

Pan Adamczak, naczelnik WAPPiB - Tak jak już wspominałem w tym 

planie miejscowym dla uzupełnienia, tak tego zespołu zabudowy mieszkaniowej 

jednorodzinnej wskazane są tereny publiczne pod np. przedszkole, ten teren zieleni 

parkowej docelowo to jest powierzchnia tego terenu, to jest 4750 m. to jest teren 

miejski, do tego także są zaplanowane tereny zieleni związane z usługami sportu i 

teren tzw. zieleni otwartej na tych terenach Skarbu Państwa, zarządzanych przez 

KOWR. 

Pan Przewodniczący Malepszy- Tak, dziękuję. W takim razie proszę 

o przystąpienie do przegłosowania projektu uchwały na druku. 938. Projekt uchwały 

na druku 938 uzyskał aprobatę jednomyślną 18 radnych, uchwała została podjęta.  

 

 
Uchwała została podjęta:  
18 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
   

Uchwała Nr LXX/910/2023 
Jak w Załączniku Nr 31 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
15) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie 

ulic 17 Stycznia i por. Leona Włodarczaka w Lesznie – DRUK Nr 939 – Jest na 
piśmie i stanowi Załącznik Nr 32 do niniejszego protokołu. 

 

Pan Przewodniczący Malepszy – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic 

17 Stycznia i por. Leona Włodarczaka druk 939 i ponownie proszę Pana Naczelnika 

Bartosza Adamczaka o rekomendację projektu uchwały. 

Pan Adamczak, naczelnik WAPPiB – Szanowni Państwo. Drugi plan 

miejscowy, inny znacznie mniejszy tu jest tylko powierzchnia 0,22 ha. Granice 

obszaru objętego tym planem wyznaczone są przez ulice 17 Stycznia i jeśli chodzi 

o ten obszar, to jest to teren po dawnym kościele Parafii Polsko - Katolickiej. I jeśli 

chodzi o powody przystąpienia do tego planu, to ona zaistniała potrzeba 
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sporządzenia nowego planu w tej części miasta i ona wynika z nowych 

uwarunkowań funkcjonalno - przestrzennych i gospodarczych. Przede wszystkim to 

jest konieczność poszerzenia wachlarza możliwych usług na tym terenie, potrzeba 

zabezpieczenia terenu zieleni urządzonej i zabezpieczenie właściwej obsługi 

komunikacyjnej. Jak już wspomniałem, w aktualnie obowiązującym planie, gdzie na 

tym terenie istniała do roku 2017 dawna Parafia Kościoła Polsko - Katolickiego, ten 

teren był sklasyfikowany jako usługi kultury. Teraz chodzi o to, żeby poszerzyć tą 

możliwość wachlarza tak usług. Wprowadzamy tutaj jednostkę oznaczoną jako u 

teren usług, który umożliwiają szerokie wykorzystanie tak tego terenu, 

usankcjonowany także zostaje istniejący wjazd to jest jedyny wjazd tutaj na osiedle 

od strony ulicy 17 Stycznia i teren miejski, który aktualnie tutaj widać na planszy jest 

wskazany pod teren zabudowy mieszkaniowej, wielorodzinnej, a obecnie jest to 

teren po prostu zieleni urządzonej. My także w tym planie wpisujemy jako teren 

związany zielenią urządzoną. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję, bardzo informuję Wysoką 

Radę, że projekt uchwały na druku 941 posiada pozytywną opinię Komisji Rozwoju 

i Infrastruktury Miejskiej. Zatem proszę o zgłoszenia do dyskusji nad projektem 

uchwały? Nie widzę, w takim razie przystępujemy do przegłosowania. Jest 

przepraszam, teraz mi się wyświetliło. Pan Radny Jacek Matecki. 

Pan radny Matecki - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie 

Naczelniku, czyli tak rozumiemy, że w tej chwili jest jakby aktualizacja planu pod 

stan, który aktualnie funkcjonuje już w obecnym stanie rzeczy. Tak, bo wiemy, że 

tam są usługi medyczne i w związku z tym ta zmiana aktualizacji planu tak. 

Pan Adamczak, naczelnik WAPPiB -Tak, tak to można rozumieć. 
Wcześniej zapisy planistyczne ograniczały te usługi jako usługi kultury, czyli pewien 
wąski zakres usług. Teraz w zasadzie w ogóle teraz wprowadzamy jednostki 
przeznaczone pod usługi i tutaj mamy jakby szerszy wachlarz tak tych usług do 
dyspozycji mogą to być usługi medyczne, natomiast nie stoi nic na przeszkodzie, 
żeby jakakolwiek inna usługa w to miejsce także mogła w przyszłości zaistnieć. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję. Przystępujemy do 

przegłosowania projektu uchwały na druku 941. Proszę o głosowanie. Uchwała na 

druku 939 została podjęta jednomyślnie. 18 głosami za.  

 
Uchwała została podjęta:  
18 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr LXX/911/2023 
Jak w Załączniku Nr 33 
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– Kolejny projekt uchwały na druku. 942 dotyczy zmiany przebiegu ulicy w rejonie 
ulic Edmunda Bojanowskiego i Generała. Dezyder.. Przepraszam. Jeszcze raz. 
Mam w pamięci nasze oczekiwania dotyczące żeby skończyć sesję o czwartej 
i pewnie tak popędziłem. Ale to nie jest tłumaczenie, rzeczywiście przegapiłem. 
Dziękuję bardzo za uwagę. 
 
W takim razie projekt, kolejny projekt uchwały na druku 940 dotyczy 
 
16) przyjęcia „Rocznego Programu Współpracy Miasta Leszna z Organizacjami 

Pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na 2024 
rok”– DRUK Nr 940 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 34 do 
niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Panią Annę Szymańską, 

Panią Pełnomocnik Prezydenta Miasta Leszna do spraw współpracy z 

organizacjami pozarządowymi o rekomendację projektu uchwały na druku 940. 

Pani Szymańska, Pełnomocnik Prezydenta Miasta Leszna - 

Dziękuję bardzo, Szanowni Państwo. Zgodnie z ustawą o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego 

zobowiązany jest do uchwalenia rocznego programu współpracy. Celem naszego 

dokumentu jest zwiększenie zaangażowania organizacji pozarządowych i 

mieszkańców Leszna w życie publiczne wzmocnienie współpracy między 

sektorowej oraz rozwój społeczeństwa obywatelskiego. Uchwała ta porządkuje nam 

pod względem prawnym, merytorycznym i finansowym, współprace miasta z 

organizacjami. Zawiera wykaz planowanych zadań priorytetowych do realizacji w 

kolejnym roku, a także określa nam cele, zasady i formy współpracy. Przedłożony 

dokument powstał na gruncie zapisów ustawowych, ale również we współpracy z 

organizacjami pozarządowymi i z wydziałami, biurami współpracującymi z trzecim 

sektorem. Niniejszy projekt uchwały jest nie tylko takim spełnieniem obowiązku 

ustawowego, ale również stanowi taki przejaw kształtowania partnerskiej 

współpracy miasta z organizacjami. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką 

Radę, że projekt uchwały na druku 940 posiada pozytywną opinię Komisji Spraw 

Społecznych W takim razie możemy przystąpić do dyskusji nad projektem uchwały. 

Proszę o zgłoszenia, nie widzę w takim razie przystępujemy do przegłosowania 

projektu uchwały na druku 940. Proszę bardzo Pan Radny Jarosław Zielonka. 

Pan Radny Zielonka- Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, 
Pani Aniu  mam takie pytanie, czy jest Pani w stanie powiedzieć ile na chwilę obecną 
organizacji pozarządowych, stowarzyszeń współpracuje z miastem Leszno? 
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Pani Szymańska, Pełnomocnik Prezydenta Miasta Leszna - W 

rejestrach mamy około 360 podmiotów, natomiast z miastem współpracuje około 

180. 

Pan Radny Zielonka- I niech mi Pani powie, czy taki główny, też 

jeszcze od razu przepraszam, że tak dokończę tą drugą część pytania, czy taki 

kalendarz może by wspólny jakiś tam też przedsięwzięć jest opracowywany? 

Pani Szymańska, Pełnomocnik Prezydenta Miasta Leszna -Tak 

jest na naszej stronie zamieszczony ngo.leszno.pl, jest zarówno wykaz 

planowanych wydarzeń do realizacji w kolejnym roku, jak również jest 

zamieszczony harmonogram ogłaszania otwartych konkursów ofert. 

Pan Radny Zielonka - Dziękuję, bardzo, dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję, w takim razie teraz 

możemy przystąpić do przegłosowania projektu uchwały na druku. Proszę o 

głosowanie. Uchwała na druku 940 została podjęta jednomyślnie, 18 głosami za. 

 
 
 
Uchwała została podjęta:  
18 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr LXX/912/2023 
Jak w Załączniku Nr 35 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
17) nadania nazwy ulicy w rejonie ulicy Fryderyka Chopina – DRUK Nr 941  

– Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 36 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Panią Małgorzatę 

Nowaczyk, naczelnik Wydziału Geodezji, Kartografii i Katastru o rekomendację 

projektu uchwały na druku 941. Bardzo proszę. 

Pani Nowaczyk, naczelnik WGKiK – Panie Przewodniczący, Panie 

Prezydencie, Szanowni Państwo. W związku z wydzieleniem terenu pod drogę 

publiczną, zgodnie z obowiązującym miejscowym planem zagospodarowania 

przestrzennego zachodzi konieczność nadania nazwy nowej ulicy. Działka 

oznaczona jest nr 966/7 stanowi własność miasta Leszna. Biorąc pod uwagę fakt, 

że lokalizacja tej ulicy znajduje się przy ulicy Fryderyka Chopina, wnioskuje się o 

nadanie nazwy Romana Maciejewskiego, który należy do grona znakomitych 
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współczesnych kompozytorów, jest autorem ponad 100 kompozycji. Jedno z jego 

dzieł poświęcone ofiarom wojen i ludzkiej niesprawiedliwości, jest wykonywane w 

salach koncertowych na całym świecie. W 1959 roku otrzymało nagrodę fundacji 

imienia Ignacego Jana Paderewskiego było wykonywane również w Lesznie, w 

kościele pod wezwaniem Świętego Antoniego w 2008 roku, w 10. Rocznicę śmierci 

kompozytora, Roman Maciejewski był również wybitnym pianistą oraz dyrygentem. 

Pamiątki po kompozytorze znajdują się w Miejskiej Bibliotece Publicznej. Jego 

imieniem została nazwana Państwowa Szkoła Muzyczna pierwszego i drugiego 

stopnia oraz Leszczyńskie Towarzystwo Muzyczne. W roku 2014 przy szkole 

muzycznej została odsunięta ławeczka z postacią kompozytora. Prochy Romana 

Maciejewskiego zostały pogrzebane w roku 1998 na cmentarzu parafialnym przy 

ulicy Kąkolewskiej. Podjęcie uchwały jest celowe i pozwoli na prowadzenie 

właściwej numeracji porządkowej nieruchomości. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo pani naczelnik, 

informuję, Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku 941 posiada pozytywną 

opinię Komisji Rozwoju Infrastruktury miasta Leszna. Proszę o zgłoszenia do 

dyskusji? Nie widzę w takim razie proszę o przegłosowanie projektu uchwały na 

druku 940. Co tutaj mi się. Przepraszam. Przepraszam. Dwoje radnych Pani 

Bernardyna Kaźmierczak i pan Tomasz Mikołajczak. W takiej kolejności proszę o 

zabranie głosu. 

Pani Radna Kaźmierczak -Panie Przewodniczący, Panie 

Prezydencie, Szanowni Państwo. Nadanie odcinka ulicy Romana Maciejewskiego 

jest to bardzo krótki odcinek i jest to wielki kompozytor. Należy im się po prostu 

myślę, że bardziej dużej, większej rangi. Ale to ta ulica będzie w przyszłości 

przedłużana, więc moja propozycja tutaj i prośba, aby już ten dalszy odcinek tej na 

kolejnej, przedłużanej ulicy też przeznaczyć do nazwy Romana Maciejewskiego. Bo 

to jest wielki człowiek i myślę, że tak by było potrzeba, żeby to zrobić. 

Pan Przewodniczący Malepszy -Czy to jest wniosek formalny, czy 
tylko?  

Pani Radna Kaźmierczak 

……….. 

Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję i Pan Radny Tomasz 

Mikołajczak. 

Pan Radny Mikołajczak  - Ja mam tutaj pytanie, bo ta ulica Fryderyka 

Chopina ma wiele takich krótkich sięgaczy i one nie mają swoich osobnych nazw. 

Chciałem zapytać, jaki jest klucz? Kiedy taki krótki odcinek? nadajemy nazwy ulicy 
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i tworzymy z tego osobną ulicę, a kiedy takie sięgacze zostają nadal na na nazwie 

ulicy, przy której są, bo tutaj mamy, no to jest, są tam 2 czy 3 domy mogą być, 

ewentualnie może 1. Przy tej przy tym odcinku nie? A są takie sięgacze tutaj, w 

Chopina, gdzie jest, bo wiele domu więc tak, wydaje mi się, to bardzo mało 

konsekwentne. W tym momencie. 

Pan Przewodniczący Malepszy  -Tak bardzo proszę pani Naczelnik. 

Pani Naczelnik Nowaczyk - Panie Przewodniczący, Panie 

Prezydencie, Szanowni Państwo. Faktycznie ten odcinek, który teraz jest 

nazywany, on ma około 52 m długości. Docelowo, jeżeli zrealizują się podziały, 

zgodnie z planem zagospodarowania, ta ulica będzie miała około 215 m. 

Zrezygnowaliśmy z tych sięgaczy dlatego, że to później powoduje takie trochę 

nieścisłości, jeżeli chodzi o numerację i porządkową nieruchomości i żeby służby 

po prostu no ratunkowe jednak tak jednoznacznie mogły trafić poddany adres, a też 

wniosek o nadanie tej ulicy wpłynął w 2011 roku. Nieczęsto zdarza się, że mamy 

jakieś nowe ulice, które są własnością miasta, już są przejęte, stanowią drogi 

publiczne, możemy nadać nazwę, a tutaj właśnie, no pojawiła się taka możliwość. 

Mówię docelowo, jak nastąpi rozwój w tym terenie i powstaną działki budowlane, to 

ulica będzie dłuższa. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy - Bardzo dziękuję. Zakończyliśmy 
dyskusję. I w takim razie proszę o przegłosowanie projektu uchwały. Uchwała na 
druku 941 została podjęta 18 głosami za, a więc jednomyślnie.  

 
 
Uchwała została podjęta:  
18 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się, 
 

Uchwała Nr LXX/913/2023 
Jak w Załączniku Nr 37 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
18) zmiany przebiegu ulicy w rejonie ulic Edmunda Bojanowskiego  

i gen. Dezyderego Chłapowskiego – DRUK Nr 942 – Jest na piśmie i stanowi 
Załącznik Nr 38 do niniejszego protokołu. 

 

Pan Przewodniczący Malepszy – Kolejny projekt uchwały. 

Na druku 942 dotyczy zmiany przebiegu ulicy w rejonie ulic Edmunda 

Bojanowskiego i gen. Dezyderego Chłapowskiego. I tu proszę ponownie panią 
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Małgorzatę Nowaczyk, panią naczelnik wydziału geodezji, kartografii i katastru. O 

rekomendację projektu uchwały. 

Pani Naczelnik Nowaczyk - Panie Przewodniczący, Panie 
prezydencie, Szanowni Państwo, w związku z wydzieleniem terenu pod drogę 
publiczną, zgodnie z obowiązującym miejscowym planem zagospodarowania 
przestrzennego zachodzi konieczność zmiany przebiegu ulicy Ludwika Kostera 
usytuowanej w rejonie ulicy Edmunda Bojanowskiego i gen. Dezyderego 
Chłapowskiego. Działki wydzielone pod drogę stanowią własność miasta Leszna. 
Ludwik Kostera urodził się w 1911 roku w rodzinie o tradycjach patriotycznych, po 
ukończeniu szkoły powszechnej i wydziałowej jako ochotnik trafił w 1930 roku do 
wojska, początkowo do marynarki wojennej, a następnie do 17. Pułku Ułanów w 
Lesznie. Dał się poznać jako ambitny i zdolny żołnierz. Należał do wyborowych 
strzelców w Strzeleckich Mistrzostwach Świata we Lwowie, zdobył 2 złote medale. 
Brał udział w kampanii wrześniowej w bitwie nad Bzurą, był dwukrotnie ranny, wraz 
ze stadniną koni w Racocie został wywieziony pod Hamburg, skąd wrócił w 1946 
roku i zamieszkał w Lesznie. W roku 1954 ukończył Szkołę Wyższą Wychowania 
Fizycznego w Poznaniu i otrzymał dyplom trenera i tytuł sędziego w strzelnictwie 
został trenerem kadry narodowej i olimpijskiej, posiadał również kwalifikacje trenera 
jazdy konnej i prowadził sekcję jeździecką w Osowej Sieni i w Garzynie. 
11 listopada 1990 roku został mianowany Rotmistrzem. Posiadał wiele odznaczeń, 
Order Wojenny Virtuti Militari piątej klasy, Krzyż Walecznych, Złoty Krzyż Zasługi z 
Mieczami, Srebrny Krzyż Zasługi, Krzyż za Wolność i Niepodległość z Mieczami, 
Krzyż Kawalerski Orderu Odrodzenia Polski. Ludwik Kostera zmarł 11 listopada 
1994 roku, został pochowany na cmentarzu przy ulicy Kąkolewskiej z honorami 
wojskowymi. Podjęcie uchwały jest celowe i pozwoli na wprowadzenie właściwej 
numeracji porządkowej nieruchomości. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo Pani Naczelnik, 
informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku 942 posiada pozytywną opinię 
Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miasta Leszna, zatem możemy przystąpić do 
dyskusji nad projektem uchwały na druku 942. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. W 
takim razie przystępujemy do przegłosowania projektu uchwały na druku. 942. 
Dziękuję, informuję, Wysoką Radę, że projekt uchwały na 900. Na druku 942 
Podjęliśmy 17 głosami za przy braku 1 głosu usprawiedliwionego. 

.  
 

Uchwała została podjęta:  
17 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się 
1 Radny nie głosował. 
 

Uchwała Nr LXX/914/2023 
Jak w Załączniku Nr 39 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
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19) zmiany uchwały nr XXXVI/459/2017 Rady Miejskiej Leszna z dnia 31 maja 2017 

roku w sprawie utworzenia Leszczyńskiej Rady Seniorów oraz nadania jej 
Statutu – DRUK Nr 943 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 40 do 
niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – I tu proszę Panią dyrektor Donatę 

Majchrzak-Popławską o rekomendację projektu uchwały. 
Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR – Szanowni Państwo, nowelizacja 
tej uchwały jest związana z nowelizacją ustawy o samorządzie gminnym, dotyczy 
to zmian w statucie Leszczyńskiej Rady Seniorów. Ponieważ nowelizacja ustawy  
o samorządzie gminnym dała możliwość udzielania, pokrywania kosztów przejazdu 
członkom biorącym udział w zorganizowanych wydarzeniach poza miejscem tego 
miasta, które z którego oni się wywodzą, także tutaj dostosowaliśmy ten statut, stąd 
wynika przedłożona uchwała. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję Pani dyrektor. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku 943 posiada pozytywną opinię Komisji 
Spraw Społecznych, zatem proszę o zgłoszenia do dyskusji nad projektem uchwały. 
Nie widzę, w takim razie przystępujemy do przegłosowania projektu uchwały na 
druku. 943. Uchwała na druku 943 została podjęta jednomyślnie. 

 
Uchwała została podjęta:  
18 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr LXX/915/2023 
Jak w Załączniku Nr 41 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
20) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  

w mieszkaniach treningowych i wspomaganych – DRUK Nr 944 – Jest na 
piśmie i stanowi Załącznik Nr 42 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – I ponownie proszę Panią Donatę 

Majchrzak-Popławską, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie  
o rekomendację projektu uchwały na druku nr 944. 

Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR – Szanowni Państwo, 
przedłożona uchwała jest wynikiem zmian w ustawie o pomocy społecznej i zastąpi 
ona po podjęciu przez Państwa uchwałę z 2019 roku. Obecnie już nie będziemy 
posługiwać się terminem „mieszkania chronione” tylko „mieszkania treningowe  
i wspomagane”. Dziękuję bardzo. W pozostałym zakresie ta uchwała ma takie 
brzmienie, jak ta z 2019 roku. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę o zgłoszenia do dyskusji. 
Nie widzę w takim razie proszę o przegłosowanie projektu uchwały. Pani Stefania 
Ratajczak, Pani radna, bardzo proszę. 

Pani Radna Ratajczak – Dziękuję, Panie Przewodniczący, ja mam 
pytanie do Pani dyrektor; proszę nam przypomnieć, powiedzieć, ile mamy na terenie 
miasta Leszna mieszkań treningowych i wspomagających? I taką informację też dla 
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mieszkańców Leszna, bo tutaj będą, w tej chwili będą opłaty za mieszkania 
treningowe i te drugie, o których Pani wspomniała. Proszę powiedzieć, przypomnieć 
tylko mieszkańcom, że osoba albo może ja się mylę, proszę tylko mi powiedzieć, 
czy tak dobrze mówię, czy nie, osoba, której dochód na członka rodziny 
jednoosobowej wynosi 776 zł, nie będzie ponosiła opłaty za mieszkanie treningowe, 
w rodzinie wieloosobowej 600 zł na osobę. Czy tak, o tej kwoty, bo mówi się, mówi 
się w projekcie uchwały art. 8 ust 1 no nie każdy o tym wie, jakie to są kwoty, więc 
warto mieszkańcom przypomnieć. Jeśli się pomyliłam z kwotami, proszę mnie 
poprawić. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę bardzo Pani dyrektor. 
Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR – Szanowna Pani 

radna, szanowni Państwo, na terenie miasta mamy 9 mieszkań, natomiast tak, 
bardzo dobrze Pani Przewodnicząca tutaj mówi, takie kwoty obowiązują i do tych 
kwot osoby nie pokrywają żadnych opłat, tak. I przypomnę, że dla wszystkich przez 
3 miesiące pobyt w mieszkaniach chronionych jest bezpłatny. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję. Pani dyrektor, może 
króciutko zdefiniować proszę te kategorie, bo one tak brzmią trochę dla 
mieszkańców obco.  

Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR – Do tej pory 
funkcjonowało pojęcie mieszkania chronione i tutaj na nasze potrzeby mieliśmy 
mieszkania, tak sobie zdefiniowaliśmy wytchnieniowe, wspomagane i treningowe, 
natomiast teraz są wspomagane i treningowe. Treningowe, czyli dla osób, które 
wymagają nauczenia pewnych czynności życia codziennego, natomiast 
wspomagane kojarzą się i takie są bardziej dla osób, które wymagają wsparcia lub 
całkowitej opieki. Także mieszkanie, które może większość z Państwa kojarzy, które 
się mieści w Leszczyńskim Centrum Usług Senioralnych, to jest mieszkanie 
wspomagane. Do tej pory nazywaliśmy je wytchnieniowym. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Zatem możemy 
przystąpić do przegłosowania projektu uchwały na druku 944, który posiada 
pozytywną opinię Komisji Budżetowo-Finansowej. Dziękuję. Uchwała na druku 944 
została podjęta jednomyślnie. 
 
Uchwała została podjęta:  
18 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr LXX/916/2023 
Jak w Załączniku Nr 42 

 
 

Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
21) zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Leszna – DRUK Nr 945 – Jest na 
piśmie i stanowi Załącznik Nr 43 do niniejszego protokołu. 
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Pan Przewodniczący Malepszy – I tu proszę Pana, jest Pan 
naczelnik, Pana naczelnika Mariusza Suchaneckiego o rekomendację projektu 
uchwały. 

Pan Suchanecki, naczelnik WGN – Bardzo dziękuję. Panie 
Przewodniczący, Panie Prezydencie, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, wywołanie 
tej uchwały miało na celu ujednolicenie i porządkowanie zasad wynajmowania lokali 
mieszkalnych w zasobach miasta Leszna. W obecnej uchwale istniały przepisy, 
które miały charakter tymczasowy, a także mając na względzie rozstrzygnięcie 
nadzorcze Wojewody Wielkopolskiego z 2021 roku postanowiliśmy przygotować 
nowy projekt uchwały. Dwie zmiany, które wprowadzamy: umożliwiamy 
wnioskowanie o lokal do remontu na koszt najemcy osobom, które nie są na 
wykazie osób oczekujących na lokal komunalny, socjalny oraz zamienny. Ponadto 
zmieniamy załącznik nr 1, w którym zwiększamy szanse ubiegania się o lokal 
komunalny dla osób, u których w mieszkaniach jest przemoc w rodzinie. Dziękuję 
bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję. Projekt uchwały na druku 
945 posiada pozytywną opinię stanowiska Komisji Rewizyjnej, Komisji Rozwoju  
i Infrastruktury oraz Komisji Spraw Społecznych. Proszę o zgłoszenia do dyskusji 
nad projektem uchwały. Zamykam listę zgłoszeń, dwoje radnych: w kolejności Pan 
Jacek Matecki, Pani Stefania Ratajczak. 

Pan Radny Matecki – Panie Przewodniczący, Panie naczelniku, 
Szanowni Państwo, ja mam tylko takie techniczne pytanie, bo co do zasady idea 
jest słuszna, natomiast wyobrażam sobie taką sytuację, że do jednego mieszkania 
zgłasza się 2 chętnych, oboje, obaj są chcą. Jeden jest z listy, a drugi nie. Kto ma 
pierwszeństwo do tego mieszkania? 

Pan Suchanecki, naczelnik WGN – Będzie decydowała data 
złożenia wniosku, a także możliwości dochodowe przyszłego najemcy. W związku 
z powyższym też będziemy weryfikowali dochody najemcy, bo nie chcemy 
wskazywać do remontu lokali osobom, które wykazują zerowy dochód. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo i Pani radna. 
Pani Radna Ratajczak – Dziękuję. Panie Przewodniczący, Pan 

naczelnik wspomniał o zmianach, jakie weszły w przydziale mieszkań komunalnych. 
Ja tylko bym prosiła właściwie tu przypomnieć, powiedzieć mieszkańcom, bo 
czasami mówimy im bardzo mało, mówimy paragrafy to i to oni nie wszystko wiedzą, 
ja bym chciała powiedzieć, może lepiej, jak to powie Pan naczelnik, bardziej to 
rozszerzy, że osoby, które zdecydują się na remont mieszkania z własnych 
środków, z własnych pieniędzy, w takim wypadku następuje podpisanie umowy  
z urzędem miasta, że mieszkanie ta osoba, czy ta rodzina ma na czas nieokreślony. 
To, że to na czas nieokreślony uważam, że jest bardzo ważną wiadomością dla tych 
osób, które zdecydują się w taki sposób uzyskać mieszkania z zasobów miasta 
Leszna. Bardzo dziękuję. 

Pan Suchanecki, naczelnik WGN – Bardzo dziękuję, Pani radna. 
Rzeczywiście, po wykonaniu remontu i po odbiorze tych robót Miejski Zakład 
Budynków Komunalnych podpisze umowę na czas nieoznaczony. Wcześniej 
Prezydent Miasta Leszna w oświadczeniu woli wyrazi taką wolę, aby taka osoba 
miała ten lokal na czas nieoznaczony. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Przystępujemy do przegłosowania 
projektu uchwały. Proszę o głosowanie. Dziękuję. Projekt uchwały na druku 945 
przegłosowaliśmy jednomyślnie. 
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Uchwała została podjęta:  
18 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr LXX/917/2023 
Jak w Załączniku Nr 44 

 
 

Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
22) wyrażenia zgody na przystąpienie Miasta Leszna do spółki pod firmą: 

Leszczyńska Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa Sp. z o.o. z siedzibą  
w Poznaniu poprzez nieodpłatne nabycie przez Miasto Leszno udziałów 
należących do Miasta Poznania – DRUK Nr 946 – Jest na piśmie i stanowi 
Załącznik Nr 45 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – I tu proszę ponownie Pana 

naczelnika Mariusza Suchaneckiego o  rekomendację projektu uchwały. 
Pan Suchanecki, naczelnik WGN – Bardzo dziękuję. Panie 

Przewodniczący, Szanowni Państwo radni, na bazie kilkuletnich rozmów 
Prezydenta Miasta Leszna z Prezydentem Miasta Poznania, Rada Miasta Poznania 
podjęła 7 listopada uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej miastu Leszno 
w postaci przekazania udziału spółki LSIM. W związku z powyższym, kontynuując 
rozpoczęte działania, przygotowaliśmy dla Państwa dwa projekty uchwał.  
W pierwszej uchwale wyraża się, proponujemy o wyrażenie zgody na przystąpienie 
miasto Leszno do spółki LSIM z siedzibą w Poznaniu poprzez nieodpłatne nabycie 
przez miasto Leszno udziałów należących do miasta Poznania. I ta pomoc będzie 
miała charakter nieodpłatny i będzie oddzielona jako pomoc rzeczowa na realizację 
zadań własnych gminy, dotyczących zaspokajania zbiorowych potrzeb wspólnoty  
w zakresie gminnego budownictwa mieszkaniowego. Już wiele dyskusji odbyło się 
na komisjach przedsesyjnych. Jeżeli Państwo macie jakieś pytania, to oczywiście 
jesteśmy otwarci. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję Panie naczelniku. 
Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku 946 posiada 5 pozytywnych 
opinii komisji problemowych oraz 1 negatywną Komisji Rozwoju i Infrastruktury 
Miejskiej. Zatem możemy przystąpić do przegłosowania, do dyskusji nad projektem 
uchwały na druku. 946. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń. Troje 
radnych: w kolejności Pan Przemysław Górzny, Pan Jacek Matecki i Pan Krystian 
Maćkowiak. Bardzo proszę. 

Pan Radny Górzny – Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący. 
Rzeczywiście potwierdzam słowa Pana naczelnika,  na komisjach dyskutowaliśmy 
nad projektem tej uchwały, ale przed podjęciem decyzji na dzisiejszej sesji 
chciałbym jeszcze zacytować 2 zdania z pisma z Biura Nadzoru Właścicielskiego 
Urzędu Miasta Poznania, podpisane przez dyrektora tego biura: „Biuro Nadzoru 
Właścicielskiego podkreśla, że miasto Poznań planuje zbycie miastu Leszno 
udziałów spółki Leszczyńska SIM”. Przedmiotem obrotu będą zatem udziały spółki, 
a nie nieruchomości. I tu się pojawia moje pytanie, Panie naczelniku, czy Panie 
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Prezydencie, co z nieruchomościami, one oczywiście, my też te nieruchomości 
nabędziemy, czy tylko same udziały? 

Pan Mytych, I Zastępca Prezydenta Miasta Leszna – Można? Jeżeli 
można, Panie Prezydencie. Szanowni Państwo, ja na komisjach szczegółowo 
informowałem Państwa o genezie tej propozycji Prezydenta Miasta Poznania, jak 
również kolegów radnych, waszych i innych radnych miasta Poznania oraz 
informowaliśmy o tym, o przesłankach, które spowodowały, że taka propozycja 
została wygenerowana i wypracowana przez prawników miasta Poznania i miasta 
Leszna. Odpowiadając wprost na to pytanie, Szanowni Państwo, my obejmujemy 
udziały w spółce LSIM Leszno spółka z o. o. Ta spółka jest właścicielem tego 
majątku. Następnym krokiem, jaki będzie zrealizowany, to będzie krok przeniesienia 
majątku tej spółki do naszej spółki Gminne Towarzystwo Budownictwa 
Społecznego. Ta formuła wypracowana jest zgodna, tak jak już Pan naczelnik 
powiedział, że zostało o zadaniach samorządu gminnego oraz zgodna z ustawą  
o finansach publicznych. Zgłaszaliście Państwo wiele uwag krytycznych, macie 
Państwo do tego prawo. My staraliśmy się z Prezydentem, tak zgodnie z tym, co z 
Prezydentem miasta Panem Łukaszem Borowiakiem uzgodniliśmy z naszymi 
pracownikami, współpracownikami oraz z szefami tych struktur, które utworzyliśmy, 
żeby można było realizować zadania własne gminy Leszno na terenie naszego 
miasta Leszna. Informowaliśmy Państwa o tym, że znamy stan finansów tej spółki, 
znamy stan techniczny tych obiektów i wiemy, mamy historię współpracy miasta 
Leszna z Poznańskim Gminnym Towarzystwem Budownictwa Społecznego. Dzięki 
tej korzystnej współpracy bardzo wiele zyskaliśmy, chociażby z tego względu, że 
mieliśmy możliwość przejmowania po bardzo korzystnej cenie partycypacji z tego 
projektu budownictwa społecznego i dzięki temu mogliśmy robić alokację, jak  
i zaspokajać potrzeby mieszkaniowe naszych mieszkańców z tej listy, naszej listy 
kolejkowej. Dzisiaj musimy sobie odpowiedzieć na takie pytanie, czy miasto Leszno 
musi te udziały objąć, a w konsekwencji, czy nasza spółka GTBS musi przejąć ten 
majątek. Można powiedzieć, że nie musi, ale tak Prezydent Miasta Leszna, ja, jak  
i nasi współpracownicy uważamy, że to jest nasz obowiązek. Tu chodzi o to, żeby 
kilkuset mieszkańców Leszna, którzy zamieszkują w tym zasobie, miało stabilne, 
przewidywalne warunki korzystania z tego zasobu. I to jest pierwsza rzecz, po 
drugie, jesteśmy zobowiązani, jako włodarze tego miasta, uważam, że również 
Państwo, jako radni naszej gminy Leszno, aby przejąć te obowiązki, aby 
zagwarantować tym mieszkańcom zaspokajanie swoich elementarnych potrzeb, a 
chodzi o potrzebę mieszkaniową, na określonych ustawą zasadach. Bo dzisiaj nie 
ma jakichś zdecydowanych niebezpieczeństw, jeśli chodzi o kształtowanie tych 
relacji. Ludzie, którzy wnieśli partycypację, a więc wnieśli swój wkład finansowy w 
realizację tego projektu, ale my, podejmując tę uchwałę chcemy uczynić taki krok, 
który ma zagwarantować spokojne korzystanie w oparciu o określone zasady z tego 
zasobu mieszkaniowego. Były też pytania dotyczące, jaka będzie struktura 
zarządzania, czy będą funkcjonować dwa zarządy, dwie rady nadzorcze. Również 
odpowiadamy: nie. Będzie jeden zarząd, będzie jedna rada nadzorcza. Aktualnie 
funkcjonują dwa zarządy, dwie rady nadzorcze ze zrozumiałych względów. Były też 
pytania albo obawy zupełnie niezasadne, niesłuszne. Dementuję tutaj pewne 
wypowiedzi na forum wypowiedzi na forum portalu Radia Elka, że przystąpienie albo 
wchłonięcie tej spółki przez naszą spółkę spowoduje wzrost czynszów. Nic bardziej 
niewłaściwego nie mogłem usłyszeć, czy przeczytać. Deklaruje tutaj, że jeżeli 
takowe zmiany czynszów będą następowały, bo mogą następować, wszyscy o tym 
wiemy, to nie dlatego, że ten zasób wejdzie w skład majątku naszej spółki GTBS. 
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To nie będzie nigdy powód zwiększania opłat czynszowych. Te projekty były, 
szacowni Państwo, realizowane na niezwykle korzystnych warunkach pozyskania 
kapitału i kosztów tego kapitału. One są systematycznie spłacane, chociaż jeden 
projekt dopiero spłata kapitału się rozpoczęła, o ile dobrze wiem i myślę, że one 
będą jeszcze trwały dosyć długo, ale będą trwały, jeżeli będzie przewidywalny, 
odpowiedzialny właściciel udziałów i tego majątku. I ten właściciel okaże właściwą 
sobie wrażliwość na te kwestie społeczne, z którymi mamy tu do czynienia. Można 
to rzucić na wolny rynek, można to dosyć szybko, w mojej ocenie, skomercjalizować 
w tym sensie, że można szybko tego typu kredyty spłacić i można jakby zmienić ład 
korporacyjny, bo nawet w ustawie się pisze, że okres trwania projektu właśnie się 
kończy w momencie spłaty kredytów. Później taka struktura może działać jako SIM, 
ale nie musi. I dlatego z Prezydentem, z naszymi współpracownikami 
zdecydowaliśmy się pozytywnie odpowiedzieć na tę ofertę Prezydenta Poznania  
i radnych miasta Poznania. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – W kolejności Pan radny Jacek 
Matecki, bardzo proszę. 

Pan Radny Matecki – Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, 
Szanowni Państwo, chciałbym zadać kilka pytań, ale chciałbym zadać jedno po 
drugim, ponieważ odpowiedź na konkretne pytanie będzie generowało następne 
pytanie, także pozwolicie, że w takiej formie. Może na początku do Pana Prezydenta 
Mytycha. Panie Prezydencie, Pan tak sugerował jakbyśmy tak bardzo mocno 
ratowali mieszkańców. Ja myślę, że to nie tak do końca, ponieważ ci mieszkańcy, 
myślę, w obecnych warunkach też czują stabilizację i czują się bezpiecznie w tych 
mieszkaniach. Tak przynajmniej wynika z rozmów z nich, ale to jest jakby sprawa 
drugorzędna, ja chciałbym dopytać o sprawy takie formalno-podatkowe. Z uchwały 
przedstawionej, z projektu uchwały wiemy, jaka jest wartość nominalna 1 udziału 
i wiemy, że wynosi ona 500 zł. Jak wynika z przepisów, rozumiem, że suma wartości 
nominalnej wszystkich tych udziałów w spółce co do zasady powinna równać się jej 
wysokości kapitału zakładowego. I moje pytanie brzmi: jaka jest natomiast wartość 
rynkowa 1 udziału? 

Pan Mytych, I Zastępca Prezydenta Miasta Leszna – Pan prezes 
Wilczkowiak odpowie na to pytanie na bazie wycen rzeczoznawców, którzy podjęli 
się wyceny majątku różnymi metodami. I ona będzie wynikać z wartości rynkowej 
tego majątku i ilości udziałów. 

Pan Wilczkowiak, prezes GTBS – Panie Przewodniczący, Szanowni 
Państwo radni, Panie Prezydencie, jako takiej wartości rynkowej, jako takiej 
wartości rynkowej tych udziałów nie ma. Jest wartość księgowa, ta wartość, która 
została ustalona jako wartość rynkowa, to ona została ustalona przy pomocy 
odpowiednich narzędzi, odpowiednich metod, po to, żeby uwzględnić wszystkie 
aspekty, przede wszystkim prawne i społeczne w tego typu projektach. Podczas 
dokonywania metod,  podczas dokonywania wyceny tego majątku, oczywiście, była 
brana pod uwagę wartość rzeczowa substancji mieszkaniowej i na podstawie tej 
wartości tzw. wartości likwidacyjnej określono wartość tej spółki na poziomie 40, 
około 45 000 000. Natomiast ta wartość, która została uwzględniona przez gminę 
miasto Poznań i została zaproponowana jako wartość udziałów, to jest 1 357 000 zł. 

Pan Mytych, I Zastępca Prezydenta Miasta Leszna – Ja myślę, że 
taka wartość rynkowa byłaby, ona by się ujawniła, gdyby to rzeczywiście była oferta 
sprzedaży tych udziałów na rynku, wtedy by się okazało, jakie są oferty objęcia tych 
udziałów w tej konkretniej sytuacji, kiedy jest taki i taki majątek, takie i takie 
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zobowiązania, takie i takie potencjalne terminy wygaszenia tych projektów 
kredytowych. 

Pan Radny Matecki – Dobrze. To znaczy rozumiem, że wartość 
rynkowa 1 udziału nie została nigdy wyliczona, bo mamy tylko wartość spółki 
47 000 000. Wiadomo, że wartość rynkowa udziału to jest odzwierciedlenie 
oczywiście majątku spółki, jaki przypada na 1 udział, ale tutaj trzeba dokonać 
pewnych rachunków polegających na zobowiązaniach również, ale rozumiem, że 
nie zostało to wyliczone. Natomiast nawet jeżeli nie zostało to wyliczone i przyjąć 
założenie, że ta wartość rynkowa wszystkich udziałów to 47 000 000, o których Pan 
45 000 000, o których Pan prezes mówił, to zadaje takie pytanie, jakie jest 
uzasadnienie faktu, że wartość nominalna 1 udziału w spółce jest dużo niższa od 
wartości rynkowej? To jest drugie pytanie, za chwileczkę trzecie. 

Pan Wilczkowiak, prezes GTBS – Szanowni Państwo, znalazłem 
informację na temat przeprowadzonej wyceny przez rzeczoznawców, zajmujących 
się tą problematyką. I tutaj wycena tego przedsiębiorstwa, tej spółki została 
dokonana 4 metodami: metodą aktywów netto, metodą wyceny, wyceną 
porównawczą tzw. mnożników giełdowych, wyceną metodą majątkową SAN  
i metodą i wycena metodą likwidacyjną Wilcoxa-Gamblera. To są dość 
specjalistyczne metody wyceny i teraz, jeżeli chodzi o koszt, o wartości 1 udziału, 
to przy metodzie likwidacyjnej wynosi on  6305 zł, przy wycenie metodą majątkową 
1 udział wynosi wartość 13 171, metodą tzw. mnożników giełdowych, ta metoda 
tutaj jest najsłabiej reprezentowana ze względu na to, że nie ma tak naprawdę firm 
notowanych na giełdzie, które posiadają podobną specyfikę działalności, ale gdzieś 
autorzy tego opracowania pokusili się o takie opracowanie i wartość 1 udziału tutaj 
wyniosła 228 zł, natomiast aktywów netto jest to 617. Do wyceny rzeczywistej, tej 
końcowej posłużono się tą metodą wyceny aktywów netto, troszeczkę ją 
modyfikując o pewne kwoty, które zostały wcześniej przekazane przez miasto 
Leszno na rzecz tych projektów, które wchodzą w skład spółki LSIM. 

Pan Radny Matecki – Dobrze. To znaczy się rozumiem, że przy 
wycenie majątkowej 13, przy wycenie majątkowej, o której Pan mówił 1 udział jest 
13 000, natomiast nominalny wpisuje, wpisany jest w uchwale 500 zł, ale nie 
uzyskałem odpowiedzi, jakie jest uzasadnienie tego, że jest akurat 500 zł, a nie np. 
13 000, czy 6 300, bo wydaje mi się, że posługiwanie się wartością netto jest trochę, 
trochę zbyt niskie, dlatego że no nie odpowiada to wartości rynkowej spółki, no ale 
to już jakby nie jest moja, moja, moja broszka, ale tutaj coś się nie zgadza. I ostatnie 
moje pytanie dotyczy, znaczy właściwie, to nie jest pytanie, tylko prosiłbym o 
potwierdzenie tego, że rozumiem, że w związku z przejęciem nie tworzą się żadne 
obowiązki podatkowe dla miasta Leszna z tytułu podatków, które nie mamy żadnych 
zobowiązań, tak? 

Pan Mytych, I Zastępca Prezydenta Miasta Leszna – Tak, może 
Pani Skarbnik odpowie na to pytanie, proszę. 

Pani Hałupka, Skarbnik Miasta Leszna – Szanowny Panie 
Przewodniczący, Szanowni Państwo, na chwilę obecną, z mojej wiedzy, z naszych 
analiz nie tworzą się żadne obowiązki podatkowe. 

Pan Mytych, I Zastępca Prezydenta Miasta Leszna – Ja tylko 
chciałem powiedzieć, że tego typu dyskusje, słuszne dyskusje, bo każdy ma prawo 
zapytać, wiedzieć, one się bardzo toczyły też na forum komisji Rady Miasta 
Poznania i Rady Miasta Poznania. Ja uważam, że ta oferta jest ofertą dla naszego 
miasta korzystną po prostu. Jeszcze dodatkowa informacja, banki, które wchodziły 
w finansowania różnych projektów ptbs, też zwracają uwagę na to, że nie powinno 
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być takiej sytuacji, że spółki poznańskie, struktury poznańskie, struktury należące 
do miasta Poznania realizują zadania własne, które należą do gminy Leszno. I to 
też była, jest powód, dla którego otrzymaliśmy, w mojej ocenie, tę bardzo korzystną 
ofertę przejęcia udziałów w tej spółce. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Pan radny Jacek 
Matecki wyczerpał. Dziękuję. W kolejności Pan radny Krystian Maćkowiak. 

Pan Radny Maćkowiak – Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, 
Szanowni Państwo, dość niedawno słuchałem pewnej audycji w jednej  
z poznańskich rozgłośni radiowych. Gośćmi w dyskusji byli członkowie PTBS-u, 
mieszkańcy Poznania. Mówiąc, najkrócej najdelikatniej byli oni niezadowoleni, 
wręcz oburzeni, że miasto Poznań wynegocjowało tak niską kwotę 1 000 000 zł za 
188 mieszkań, co daje średnio statystyczne 5319 zł za mieszkanie, szczególnie  
z aktywami w postaci funduszu remontowego i te mieszkania przynoszą dochód, 
nawet zysk z czynszu w wysokości kilkudziesięciu tysięcy złotych. Poza tym ta 
spółka nasza, jeżeli przejmie aportem ten kapitał, również stanie, się moim zdaniem, 
ekonomicznie  mocniejsza. To wszystko, jakby utwierdza mnie w przekonaniu, że 
miasto Leszno, podejmując tą uchwałę, działa w interesie mieszkańców i naszego 
samorządu. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – I w trybie ad vocem Pan radny 
Przemysław Górzny. Ja chciałem parę zdań też powiedzieć na koniec. 

Pan Radny Górzny – Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący, 
jeszcze chciałbym nawiązać do sytuacji finansowej, którą przedstawił, o czym pytał 
przed chwilą Pan radny Jacek Matecki. Spółka rzeczywiście jest spółką nową, 
zarejestrowaną w ubiegłym roku i z raportu, który widnieje w Krajowym Rejestrze 
Sądowym, jeśli chodzi o wynik finansowy spółki można przeczytać, że spółka 
zanotowała niewielką stratę, wynoszącą kilka tysięcy złotych. Moje pytanie jest 
takie, Panie Prezydencie, Panie prezesie, czy znany jest Wam wynik finansowy 
spółki za trzeci kwartał 2023 roku? I co się stanie i jeśli spółka wygeneruje jakąś 
większą stratę na koniec roku, kto wtedy tą stratę pokryje? Ale najważniejsze 
pytanie, czy znany jest wam wynik finansowy za trzeci kwartał? Dziękuję. 

Pan Mytych, I Zastępca Prezydenta Miasta Leszna – Rachunek 
zysków i strat. Już, dziękuję, już odpowiadam. Szanowni Państwo, ja tego nie 
powiedziałem, ale my na bieżąco mieliśmy do przedkładanej informacji odnośnie 
stanu finansów tej spółki, ponieważ, jest to możliwe, ponieważ ten projekt podlega 
ciągłego mu nadzorowi Banku Gospodarstwa Krajowego i aktualny zarząd spółki 
ma na celu stałe, zresztą umowa kredytowa zobowiązuje też spółkę do stałego 
informowania bank kredytujący ten projekt do wszelkich zmian, do wszelkich zmian 
finansowych, majątkowych, do wszelkich działań związanych z podejmowaniem 
ewentualnych zobowiązań oraz do informowania o bieżącej sytuacji finansowej 
spółki, a więc rachunek, bilans, informacja o przypisach, o zaległościach itd., itd.  
I za okres 01.01.2023 do 30.09.2023 mam tutaj ten zapis, spółka wykazała zysk 
187 788 zł. My znamy ten stan finansów i on pokazuje, że nie występują jakieś 
zagrożenia, czy ryzyka, które dzisiaj, które by miały nam nakazać myślenie, że za 
chwilę nasz budżet miasta będzie musiał się angażować do jakby rozstrzygania, czy 
załatwiania kwestii związanych z funkcjonowaniem tego zasobu mieszkaniowego. 
Dziękuję, dziękuję. 

Pan Przewodniczące Malepszy – Dziękuję bardzo. Zakończyliśmy 
dyskusję nad projektem uchwały na druku 947, 946, przepraszam. W takim razie 
możemy przystąpić do przegłosowania projektu uchwały na druku 946, no wyraźnie 
w tym obszarze jest jakaś infekcja. Jest, dziękuję bardzo. Uchwała na druku 946  
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w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie miasta Leszna do spółki pod firmą 
Leszczyńska Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa sp. z o.o. z siedzibą w Poznaniu 
poprzez nieodpłatne nabycie przez miasto Leszno udziałów należących do miasta 
Poznania została podjęta. 
 
Uchwała została podjęta:  
15 głosów za,  
 1 głosów przeciw,  
 2 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr LXX/918/2023 
Jak w Załączniku Nr 46 

 
 

Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
 
23) wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej dla Miasta Poznania na 

realizację zadań własnych Miasta Poznania w zakresie tworzenia warunków do 
zaspokajania potrzeb mieszkaniowych wspólnoty samorządowej – DRUK  
Nr 947 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 47 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – I proszę ponownie Pana 

naczelnika Mariusza Suchaneckiego o zabranie głosu. 
Pan Suchanecki, naczelnik WGN – Bardzo dziękuję, Panie 

Przewodniczący. Szanowni Państwo radni, kolejnym elementem bilateralnej 
współpracy między miastem Poznań a miastem Leszno, który m.in. dotyczy 
przekazanie miastu Leszno udziału w spółce LSIM jest zgoda, projekt zgody na 
udzielenie pomocy finansowej dla miasta Poznania w formie dotacji celowej ze 
środków budżetu miasta Leszna w wysokości 1 000 000 zł z przeznaczeniem na 
realizację zadań własnych miasta Poznania w zakresie tworzenia warunków do 
zaspokojenia potrzeb mieszkaniowych wspólnoty samorządowej. Przekazanie 
pomocy finansowej jest zgodnie jest zgodne z ustawą o finansach publicznych. 
Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Malepszy – Tak, dziękuję, skończył Pan? 
Dziękuję. Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku 947 został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Rewizyjną, Komisję Budżetowo-
Finansową, Komisję Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Komisję Spraw Społecznych  
i negatywną opinię Komisji Rozwoju i Infrastruktury. W takim razie proszę  
o zgłoszenia do dyskusji. Dziękuję, Pan radny Jacek Matecki i pozwolę sobie też 
zabrać głos. 

Pan Radny Matecki – Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, ta 
uchwała budzi chyba dużo więcej wątpliwości, niż ta poprzednia, dlatego że na 
poprzedniej uchwale wyraziliśmy zgodę na nieodpłatne przejęcie udziałów. Tylko, 
że to nieodpłatne przejęcie udziałów jest warunkowane tym, że jako miasto, tak mi 
się wydaje, że jest warunkowane tym, zapłacimy za te nieodpłatne udziały 
1 000 000 zł. Na komisji edukacji nie wiem, czy edukacji, czy na infrastrukturze, bo 
byłem na obu, chociaż nie jestem członkiem infrastruktury, zapytałem, Pan 
Prezydent Mytych  powiedział i tutaj zacytuję, że za udziały musimy zapłacić 
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1 000 000. Gdy zwróciłem uwagę, że przecież udziały otrzymujemy, nabywamy 
bezpłatnie, to się poprawił i powiedział, chyba, proszę mnie nie chwytać za słowo, 
że zostało wypracowane takie stanowisko skompensowania nieodpłatnego 
przekazania udziałów. No i wychodzi na to, że my, jako ta chyba biedniejsza trochę 
gmina Leszno w ramach realizacji zadań własnych wspieramy realizację zadań 
własnych miasta Poznania. I to myślę, że budzić może pewne wątpliwości i tutaj 
mam 2 pytania, które zadam jednocześnie. Co by było, gdyby Rada Miejska 
negatywnie zaopiniowała ten projekt uchwały? I drugie pytanie, dlaczego właśnie 
zastosowano taką konstrukcję prawną, która budzić może spore wątpliwości,  
w której właśnie tak mówiłem wcześniej, otrzymujemy nieodpłatnie udziały, ale  
w zamian i chyba pod warunkiem, że przekażemy na rzecz bogatszego od nas 
Poznania 1 000 000 zł? Dlaczego nie zastosowano np. zasady normalnego zbycia 
udziałów? Tak więc to są moje pytania. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Pan naczelnik, 
czy Pan prezes, tak? 

Pani Hałupka, Skarbnik Miasta Leszna – Szanowny Panie 
Przewodniczący, Panie Prezydencie, Szanowni Państwo, konstrukcja tych uchwał 
wynika w głównej mierze z zapisów i też ustawy o samorządzie gminnym, ale też 
ustawy o finansach publicznych, gdzie mówi się, że z wydatków jednostek 
samorządu terytorialnego mogą być dokonywane wydatki na rzecz innych 
samorządów w formie pomocy rzeczowej, bądź też pomocy finansowej. W związku 
z tym ta pomoc, nieodpłatna pomoc rzeczowa miasta Poznania, a więc ta 
poprzednia uchwała, którą byli Państwo uprzejmi przyjąć, ona jest jakby kolejnym 
etapem uchwały podjętej przez miasto Poznań. Tej uchwały, gdzie miasto Poznań 
nieodpłatnie przekazuje udziały, natomiast Rada Miejska, bo to jest, bo to jest jakby 
w gestii Rady przyjmuje nieodpłatnie do udziały. Natomiast pomoc finansowa może 
być udzielona na zadania określone, zadania nawet będące potem określone 
szerzej w umowie pomiędzy poszczególnymi samorządami. Ta pomoc finansowa 
także musi wynikać z uchwały rady gminy, ale nie można łączyć, jakby, znaczy taka 
jest konstrukcja, że nie można łączyć jej pomocy rzeczowej, która jest nieodpłatną 
pomocą, nieodpłatnym przekazaniem udziałów, z pomocą finansową na rzecz 
samorządu, na rzecz miasta Poznania, która też dotyczy zaspokajania potrzeb 
mieszkaniowych, potrzeb mieszkaniowych mieszkańców. Jak przypomnę, zresztą 
Pan Prezydent przed chwileczką mówił, zarówno zaspokajania potrzeb jest 
zadaniem własnym samorządów, stąd taka konstrukcja. Dziękuję. 

Pan Mytych, I Zastępca Prezydenta Miasta Leszna – Jeżeli można 
jeszcze 2 zdania. Pan radny Matecki tutaj wykorzystuje moje potknięcia słowne, ale 
mimo wszystko postaram się troszeczkę jeszcze powiedzieć. Szanowni Państwo, 
przez wiele, wiele lat, dzięki, w mojej ocenie słusznej decyzji wtedy Prezydenta 
Szczuckiego, te zadania, ten trud realizacji tego projektu, czyli potrzebie 
mieszkaniowy mieszkańców miasta Leszna przejął Poznań, spółka poznańska. 
Było to, był to wysiłek finansowy i organizacyjny. I to wtedy miasto Poznań i jego 
struktury realizowały temat zaspokajania potrzeb mieszkańców miasta Leszno  
w Lesznie. I dzisiaj, w mojej ocenie, to nie jest nasz obowiązek, może taki sensu 
stricte, ale uważam, że nie stanie się nic złego, jeżeli my również podejmiemy tę 
uchwałę wspierające, wspierającą realizację potrzeb mieszkańców Poznania w  ten 
sposób poprzez wsparcie finansowe. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Malepszy – Króciutko, tak bardziej refleksyjnie, 
jeśli będę się mylił, to proszę, żeby mnie koleżanka Bernardyna Kaźmierczak, radna 
drugiej kadencji i ja również radny, pamiętamy, gdy ówczesny prezydent Edward 
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Szczucki zaproponował samorządowi miasta Leszna, radzie, aby realizować 
potrzeby mieszkaniowe Leszna w formule TBS. Było zaskoczenie podwójne trochę. 
Po pierwsze, że w ogóle tego tematu, który był absolutnie takim pierwszym  
w układzie krajowym, że miasto się tego podejmuje i drugie niezrozumiałe było tak, 
jak również w debacie nad tymi 2 projektami uchwał, jedną już żeśmy podjęli i teraz 
mam nadzieję, że tam też podejmiemy, że dlaczego Poznań? Ano wtedy warunki 
formalne, przede wszystkim prawne, ale również faktyczne powodowały, tu wracam 
do tego, co mówił przedmówca, że było zasadnym, racjonalnym, aby się oprzeć na 
Poznaniu. Te warunki, które wtedy były związane z dostępem do środków, przede 
wszystkim finansowych, powodowały, że to Poznaniowi miasto Leszno zleciło to 
zadanie. I teraz, po właściwie ponad 30, prawie 30 latach, miasto Leszno, 
mieszkańcy będą mieli własności w administrowaniu w postaci spółki, która objęła 
wydzielone części majątku poznańskiej spółki. Będziemy mieli w zarządzie, będzie 
to również na pewno dobro miasta. Przypominam sobie tylko, to była chyba moja 
druga kadencja, gdy ówczesny prezydent Poznania Ryszard Grobelny zwrócił się 
do samorządu miasta Leszna, aby przejąć to, co już mocą poprzedniej uchwały 
podjęliśmy i teraz jeszcze będziemy ją sankcjonować za około 17 000 000 zł. 
Jedyne dobro, co uzyskaliśmy, to to, że ówczesna Pani naczelnik wydziału 
nieruchomości zasiadała w radzie nadzorczej poznańskiego TBS-u. I tak na 
marginesie refleksja, szkoda tutaj do renomowanych zawodowo kolegów, 
koleżanek się zwracam, że ta formuła pomocy państwa dla samorządów w zakresie 
budownictwa społecznego zniknęła, tak, bo ona była bardzo czytelna, dobra, 
pozytywna, więc dziękuję bardzo za uwagę. Taka moja trochę, refleksja, ale również 
dobra praca wykonana przez Pana Prezydenta, Zastępcę i również pracowników 
powoduje, że dzisiaj możemy, myślę z przekonaniem podjąć, podjęliśmy już jedną 
uchwałę i podejmiemy, mam nadzieję, tą, nad którą debatujemy, ale w trybie ad 
vocem Pan radny Jacek Matecki. 

Pan Radny Matecki – Tak, Panie Przewodniczący, ja mam pytanie 
do Pani, dziękuję za wyjaśnienia, które Pani przedstawiła, natomiast nie otrzymałem 
odpowiedzi na pierwsze pytanie, co by się stało, gdyby rada negatywnie 
zaopiniowała ten projekt uchwały? I też chciałbym doprecyzować być może moje 
pytanie, dlaczego nie zdecydowano się na taki komercyjny zakup tych udziałów, 
skoro wartość nominalna jest 1 300 000, a 1 000 000 mamy przekazać w formie 
innej? Bo w tej chwili, tak jak powiedziałem, gdzieś buduje się taką retorykę, że ktoś 
da nam coś za darmo, pod warunkiem, że damy mu 1 000 000. I to budzi te pewne 
wątpliwości, o których mówiłem. Tym bardziej, że ustawa o zasadach zarządzania 
mieniem państwowym parę lat temu, dobrych parę lat temu, się zmieniła, tam jest 
bardzo ważna rzecz, że zniesiono, bo patrząc na ustawę o komercjalizacji 
zamknięty katalog trybów i procedur zbycia i tam nie ma żadnych przykładów w jaki 
sposób można to zbywać. A druga rzecz, że te przepisy pozwalają wyłonić nabywcę 
wyłącznie na podstawie indywidualnej decyzji organu wykonawczego, czyli 
Prezydent miasta Poznania, za zgodą rady mógłby to komercyjnie nam zbyć i wtedy 
nie byłoby tych wątpliwości na zasadzie damy wam udziały, ale dajcie nam w inną, 
innym kanałem 1 000 000 zł. I ta sprawa wydaje mi się, byłaby dużo klarowniejsza, 
czysta i nie budziłaby żadnych wątpliwości. Dlaczego nie zdecydowano się właśnie 
na tę formułę nabycia tych udziałów? 

Pani Hałupka, Skarbnik Miasta Leszna – Szanowny Panie 
Przewodniczący, Panie Prezydencie, Szanowni Państwo, po tak długim, po tak 
długiej debacie pomiędzy Panami Prezydentami i miasta Leszna i miasta Poznania, 
też służb i biur prawnych, no ta formuła, ta konstrukcja okazała się najbardziej 
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korzystna zarówno ekonomicznie, jak i prawnie. To może taka krótka odpowiedź. 
Natomiast jeżeli chodzi o to pierwsze pytanie, co by się stało, gdyby ta uchwała nie 
została podjęta. Zgodnie z ustawą w finansach publicznych decyzja o udzieleniu 
pomocy finansowej w formie dotacji, a ta tu ma miejsce, należy do wyłącznej 
właściwości rady miasta, rady miasta, gminy przekazującej, samorządu 
przekazującej tą pomoc finansową, natomiast nic nie dzieje się po stronie podmiotu 
samorząd otrzymującego, a więc tak naprawdę ostateczna decyzja o udzieleniu 
tejże pomocy leży w gestii miasta, aczkolwiek, no ponieważ wiąże się ona  
z zadaniami własnymi samorządu miasta Poznania, w mojej ocenie, no nie byłoby 
przeszkód, aby nie udzielić wsparcia samorządowi. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Pan Prezydent 
chciał zabrać głos. 

Pan Prezydent Borowiak – Może w formie uzupełnienia, tu akurat 
Pan Przewodniczący Tomasz Malepszy powiedział o rozmowach z Prezydentem 
Ryszardem Grobelnym, no drodzy Państwo, komercyjnie, oczywiście, mieliśmy taką 
propozycję, aby wykupić. To była cena bardzo wysoka w porównaniu do tej kwoty, 
którą procedujemy. Rozmowy trwały bardzo długo, była prowadzona także szeroka 
korespondencja w tej sprawie. Ja nie chciałbym, żeby ewentualnie ktoś, bo dyskusja 
na poziomie rady miejskiej Poznania były bardzo burzliwe, byli przeciwnicy, 
zwolennicy zbywania się majątku, tak jak usłyszeliśmy z ust Pana dr Krystiana 
Maćkowiaka. Proszę mi wierzyć, że jeżeli ktoś chciałby zapoznać się  
z korespondencją, jesteśmy oczywiście otwarci, bo to jest korespondencja 
pomiędzy Prezydentem Miasta Leszna, a Poznaniem, ale kwoty były o wiele 
większe. Usłyszeliśmy 17 000 000, natomiast my mieliśmy kwoty oczywiście 
troszeczkę mniejsze, bo była wycena wartości tych nieruchomości poprzez długi 
okres eksploatacji, ale uważam, że w wyniku naszych negocjacji miasto Leszno 
uzyskało bardzo, dobrą kwotę. Jeżeli chodzi o procedowanie tych 2 uchwał, 
chciałbym tylko powiedzieć, że biura prawne Urzędu Miasta Leszna i Poznania 
wspólnie przygotowywały projekty uchwał, które były procedowane na poziomie 
samorządu poznańskiego i leszczyńskiego. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję. 
Pan Mytych, I Zastępca Prezydenta Miasta Leszna – Można 

jeszcze 2 zdania, Panie Przewodniczący? Szanowni Państwo, my powinniśmy być 
w zasadzie, no chyba wdzięczni, że tak Prezydent Poznania i radni Poznania złożyli 
tego typu ofertę. Myślę, że nie w imię komercyjnego zbywania i zarabiania, tylko  
w imię, no realizacji tej idei tej, powiedzmy sobie tak, może trochę górnolotnie, 
wrażliwości społecznej i dlatego też my, i Prezydent, i my proponujemy dzisiaj 
Państwu, aby w ten sposób te uchwały podjąć, w żadnym uzasadnieniu, ani  
w żadnej treści uchwały nie ma warunkowości, jakby realizacji tych uchwał. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo i w trybie  
ad vocem dwoje radnych Pan Tomasz Mikołajczak i Pan Jacek Matecki, bardzo 
proszę.  

Pan Radny Mikołajczak – Szanowni Państwo, ja wcześniej sobie 
zakładałem, że nie będę zajmował głosu w tej dyskusji, ale nie mogę wytrzymać, bo 
uważam, że bardzo wiele nieścisłości się pojawia. Chciałbym troszeczkę 
zaprotestować przed tym, co mówi Pan Prezydent, czy też Pan Przewodniczący, ja 
rozumiem, jaką decyzję podejmujecie, tak, i ta decyzja jest nastawiona na to, żeby 
spółka GTBS funkcjonowała lepiej po prostu i uważam tą decyzję za błędną, za 
niesłuszną, ale ją rozumiem, ale protestuję przeciwko takich wypowiedziach, że 
przejmujemy, uzyskujemy jakiś majątek, że zaspokajamy w tym momencie 
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potrzeby, przejmujemy je od Poznania, no bo to jest tak, że miasto po pierwsze nie 
jest instytucją, która jest nastawiona na zyski, czy nagromadzenie majątku. My 
jesteśmy od tego, żeby zaspokajać potrzeby mieszkańców i one są zaspokojone  
i to, co ważniejsze i zdecydowanie dla mnie ważniejsze jest to, żeby miasto 
zaspokajało... Najlepiej jest wtedy, kiedy miasto zaspokaja potrzeby mieszkańców, 
nie tworząc własnego majątku, tylko siłą jakby mieszkańców, czy w tym momencie 
np. miasta Poznań. To jest dla nas plus, że np. Unia Leszno jest prywatnych 
właścicieli, a nie miasta Leszna, to jest dla nas plus, że bloki istnieją, że istnieje 
właśnie GTBS, którym miasto Leszno się nie musi zajmować, nie musi mieć 
pracowników, problemów itd. więc, gdy mamy w Lesznie zaspokojone potrzeby 
mieszkańców, a nie musimy z tym nic zrobić, to jest dla nas sytuacja idealna, tak, 
bo wtedy Państwo macie po prostu mniej pracy. W tym momencie bierzemy sobie 
na głowę jakieś tam obowiązki, słyszę te argumenty o tym, że to będzie jakby dla 
nas korzystniejsze, bo zapewni rozwój GTBS-u, ale jestem przeciwny tym 
wszystkim dyskusjom o tym, że my tu będziemy zaspokajać jakieś potrzeby, i że 
będziemy, że pozyskujemy majątek, tak, to my nie gramy w eurobizes. Nie polega 
na tym, że mamy kupić jak najwięcej działek i jak najwięcej domów, bo jak Państwo 
doskonale wiecie, nie na tym polega zarządzanie miastem i myślę, że używanie 
takich argumentów z Waszej strony jest taką próbą troszeczkę, no nie wiem czego. 

Pan Mytych, I Zastępca Prezydenta Miasta Leszna – Pan radny 
chce powiedzieć, presji, ja jeszcze chciałem jednego słowa użyć, „bezpieczeństwo”. 
Zgadza się. Ten projekt funkcjonuje sobie, ale wierzcie mi Państwo, że w tym 
gabinecie, tu u Prezydenta Borowiaka, jak i w Poznaniu mówiliśmy o potencjalnych 
zagrożeniach, ryzykach, które mogą wystąpić, jeżeli miasto Leszno powie, że nas 
to nic nie obchodzi. Rada też może powiedzieć, że nas to nic nie obchodzi ten 
projekt, są lokale, są mieszkańcy i póki co jest formuła, która obowiązuje. Ale ja do 
Państwa apelowałem, żeby tak myśleć w dłuższym okresie czasu, żeby zapewnić 
to bezpieczne funkcjonowanie tego projektu, bo Państwo doskonale wiecie, że 
formuła simowska SIM-u lub TBS-u, no gwarantuje pewne, pewien sposób ustalania 
warunków czynszowych, kalkulacji czynszów, a w dzisiejszych tych, w tej 
rzeczywistości naszej dzisiejszej, te ryzyka związane z bieżącymi kosztami 
funkcjonowania tych mieszkańców, rodzin, ludzi, no są zupełnie inne niż wtedy, 
kiedy ten projekt został tworzony i to też nam, przyświeca nam ta idea, żeby jednak 
jakby  realizacja tego projektu nie napotkała na pewne niespodzianki, które mogą 
sprawić, że ten wysiłek finansowy tak, jak już wcześniej powiedziałem, który oni 
podjęli wtedy wpłacając swoją partycypację, nie został w pewnym sensie, no 
zniweczony, może niewłaściwa, niewłaściwa, niewłaściwe słowo, ale żeby był tak 
osłabiony. Chcemy po prostu stworzyć też taką gwarancję bezpieczeństwa 
funkcjonowania tego projektu. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Malepszy – Pan Prezydent, proszę. 
Pan Prezydent Borowiak – Tak, ja dosłownie, kilka zdań. Właśnie 

sprawne zarządzanie miastem polega na tym, tak tylko dopowiem, że nie 
wykupujemy tylko gruntów pod inwestycje drogowe, ale także zdarza się, że 
kupujemy grunty, aby polepszyć działkę miasta Leszna i ją sprzedać za lepsze 
pieniądze i  takie sytuacje są. To jest właśnie prawidłowe zarządzanie miastem, 
czyli szukamy też możliwości zarobienia np. na gospodarce nieruchomościami. 
Natomiast ja bym chciał może ukrócić tą dyskusję, która trwała także na komisjach 
i jeszcze raz podkreślić to, co powiedział Pan Krystian, dr Maćkowiak, bo przecież 
te publiczne wypowiedzi można poczytać w internecie. Naprawdę, to jest dobra 
ścieżka, działania leszczyńskiego samorządu. Argumentów było wiele, nie będę ich 
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powielał, ale jedno nie ulega wątpliwości, że dochodzimy do punktu kulminacyjnego, 
aby osiągnąć ten niewątpliwie ogromny sukces w postaci nabycia udziałów, już 
podjęliśmy, a teraz ta pomoc finansowa to jest, no taka umowna decyzja i jednej 
strony i drugiej. Dlatego może u co niektórych budzić wątpliwości, ale ile można 
powtarzać, że poznański samorząd naprawdę wyłożył ogromne pieniądze, żeby 
właśnie zaspakajać potrzeby mieszkaniowe mieszkańców Leszna. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. I w trybie ad 
vocem Pan Jacek Matecki i Pani radna Hanna Kotomska, bardzo proszę. 

Pan Radny Matecki – Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, 
odnośnie słów Pana Prezydenta Mytycha, to Panie Prezydencie, ja myślę, że 
projekt już jest bezpieczny, ponieważ podjęliśmy uchwałę o nieodpłatnym nabyciu, 
więc tutaj myślę, że ze strony Rady jest pełna akceptacja i ten projekt jest 
bezpieczny, ale też Pan powiedział, że nie ma warunkowości. Tutaj przed chwilą 
Pan Prezydent powiedział, zawieszając na chwilę głos, jakby coś innego, więc ja 
się pytam, czy jest ta warunkowość, czy jej nie ma? Bo tak naprawdę musimy mieć 
zdać sobie sprawę z jednej rzeczy, że to Leszno jest pewnym, znaczy inaczej, 
Poznań pozbył się pewnego prawnego problemu, pewnego takiego kłopotu, który 
im dosyć mocno ciążył, Leszno robi pewną też grzeczność miastu Poznaniu, 
przyjmując to i pomagając rozwiązywać. Dlatego pytam, czy ten ich problem 
związany, że jednak zajmują się niekoniecznie sprawami swoich mieszkańców 
prowadząc tutaj te mieszkania na terenie miasta Leszna. I teraz pytanie jest moje, 
pytanie jest takie bardzo konkretne, czy jest warunkowość, czy nie ma 
warunkowości? Bo jeżeli nie ma warunkowości, no to wtedy możemy przyjąć 
nieodpłatnie te mieszkania, nie wydając z naszego budżetu 1 000 000 zł. Myślę, że 
parę spraw na ten 1 000 000 można byłoby w Lesznie też załatwić? 

Pan Mytych, I Zastępca Prezydenta Miasta Leszna – No, w treści 
uchwały, uzasadnienia do uchwały nie ma warunkowości, Szanowny Panie radny. 
Jest coś takiego jak kultura relacji wzajemnych, kultura tworzenia tych relacji i jakieś 
uzgodnienia, które sprawiają, że jedna strona chce robić gest dla drugiej  
i umawiamy się, szanujemy, szanujemy te uzgodnienia i wyrażamy zadowolenie, 
życzliwość, czy wdzięczność za to, za to, co się ma stać. Ja myślę, że, już też 
mówiłem na komisjach, że chcemy, my chcemy, aby sprawy dotyczące tego 
zasobu, o tych sprawach, żeby decydowała Rada Miasta Leszna, Prezydent Miasta 
Leszna i mieszkańcy, którzy mieszkają w tych zasobach. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję. Ja myślę, że tak 
renomowany dyrektor, przepraszam, mogę chwilę, że nie mogło być warunku 
warunkowych, przepraszam, zapisu warunkowości w tym dealu, który żeśmy 
osiągnęli, mam nadzieję, że osiągniemy przyjmując ten projekt uchwały. Bardzo 
proszę, Pani koleżanka, radna Hanna Kotomska. 

Pani Radna Kotomska – Dziękuję, Panie Przewodniczący. 
Przysłuchuję się tej dyskusji i kilka wniosków mi się nasunęło. No mam wrażenie, 
że nikt już do stołu, do negocjacji z Panem radnym Mateckim nie usiądzie, skoro on 
jest, uważa, że pewne zasady typu gentlemen's agreement nie obowiązują, także 
no to nie jest najfajniejsza postawa – przyjmijmy uchwały o przejęciu udziałów, a 
potem już resztę sobie darujmy. Ja rozumiem Państwa z opozycji, że chcecie za 
wszelką cenę zdyskredytować ten pomysł i ten projekt, który no wydaje mi się, że 
wszystkim rozsądnym ludziom wydaje się jak najbardziej na miejscu i jestem 
przekonana, że gdybyście byli po drugiej stronie, albo gdyby Prezydent i jego 
współpracownicy tym projektem się nie zajęli i zlekceważyli, oskarżylibyście  
i Prezydenta i przy okazji też nas o niegospodarność, czy sprzyjanie  działaniom, 
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które nie są do końca, nie dbają o dobro miasta, także ja myślę, że naprawdę 
zostańmy z tym, co kto uważa i myśli. Państwo, uważacie, że to jest zła decyzja, 
my uważamy, że to jest decyzja dobra, jak każda inna pewnie jest obciążona jakimś 
ryzykiem i tego się przecież nikt nie będzie wypierał i nie mówimy, że to jest 
rozwiązanie idealne. Natomiast w tych warunkach i na takich warunkach, no nie 
widzę powodów, dla których mielibyśmy tego interesu z miastem Poznań nie zrobić, 
jakkolwiek mam nadzieję, że to słowo „interes” nie wybrzmiało źle. Tylko naprawdę 
proszę Państwa, już za wszelką cenę, Państwo tu mówicie o retoryce, no ja tu 
słucham takiej retoryki, że przepraszam, bo tu w pewnym momencie spojrzałam na 
kolegów i no nawet tylko śmiech mnie ogarnął, bo naprawdę nie rozumiem tych 
argumentów, chyba że za tym stoi rzeczywiście tylko i wyłącznie troska.  Jeżeli tak 
jest, to cofam wszystko, co powiedziałam. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. I w trybie ad 
voce. Pan radny Tomasz Mikołajczak i Pan Jacek Matecki, przepraszam, że 
wypominam po raz trzeci. 

Pan Radny Mikołajczak – Ja tylko chciałem powiedzieć, że każdy 
rozsądny człowiek, rozumie, że Pan Jacek Matecki pełni mandat radnego miasta 
Leszna i dlatego z pełną troską zamartwia się wręcz o to, czy na pewno kroki prawne 
są podejmowane prawidłowo, zgodnie z prawem, tak i też każdy rozsądny człowiek 
rozumie, że my tutaj, ja czy Przemek Górzny, którzy się odzywaliśmy w czasie tej 
dyskusji, podejmuje tą dyskusję po to, żeby miasto nie popełniało błędów, bo 
uważamy, że podejmuje błąd, a nie żeby, jak to powiedziała Pani radna, już mi 
uciekło, zdyskredytować za wszelką cenę miasto. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo i Pan radny Jacek 
Matecki. 

Pan Radny Matecki – Tak, dziękuję za udzielenie głosu ponad limit, 
Panie Przewodniczący, ale wycieczka była personalna do mnie, tak więc odpowiem 
Pani radnej Kotomskiej, Pani radna, nie ja negocjowałem, ze mną do stołu nikt nie 
siadał, bo nie musiał, więc wypraszam sobie taką ocenę z Pani strony. Zgłosiłem, 
zagłosowałem za przyjęciem udziałów, więc proszę mi też nie wmawiać, że jestem 
przeciwny temu. Mam prawo zapytać o to, co budzi nie tylko moje wątpliwości, ale 
też ja wiem, że to jest niepopularne mówienie na tej sali, że niektórzy mieszkańcy  
o tym też z nami rozmawiali, ale szkoda, że Panią śmieszy, cytuję Panią rozmowa 
na temat rozwiewania wątpliwości, które pojawiają się w określonej materii. 
Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Zakończyliśmy 
debatę nad projektem uchwały na druku 947. Bardzo dziękuję za tą rozmowę, dalej 
będę refleksją wracał do tej debaty w drugiej kadencji, gdy rozpoczęliśmy temat w 
Lesznie budowy mieszkań w formule Towarzystwa Budownictwa Społecznego. 
Głosujemy projekt uchwały 947, proszę o głosowanie. Dziękuję bardzo. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały, mogę, koleżanki, mogę, bo jest dobry wynik, 
projekt uchwały na druku 947 podjęliśmy, uchwała została podjęta. 

 
Uchwała została podjęta:  
13 głosów za,  
  3 głosy przeciw,  
  1 głos wstrzymujący się. 
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Uchwała Nr LXX/919/2023 
Jak w Załączniku Nr 48 

 
 

Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
24) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości 

stanowiącej lokale mieszkalne – DRUK Nr 948 – Jest na piśmie i stanowi 
Załącznik Nr 49 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – I ponownie proszę Pana 

naczelnika Mariusza Suchaneckiego o rekomendację projektu uchwały. 
Pan Suchanecki, naczelnik WGN – Bardzo dziękuję, Panie 

Przewodniczący. Szanowni Państwo radni z wnioskiem o nabycie nieruchomości 
stanowiących lokale mieszkalne zlokalizowane przy ul. ks. kard. Stefana 
Wyszyńskiego oraz przy ul. Niepodległości zwrócili się najemcy tych mieszkań. 
Wnioski zostały złożone w momencie, kiedy maksymalna wysokość bonifikaty 
wynosiła maksymalnie 85% ceny sprzedaży lokalu. Mamy tutaj 7 adresów, są ona 
zlokalizowane, tak jak wcześniej powiedziałem, przy ul. Wyszyńskiego  
i Niepodległości. Minimalna wartość bonifikaty to jest 72,8%, maksymalna 85% 
wartości cen lokalu. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję Panie naczelniku. 
Informuję, że projekt uchwały na druku 948 posiada pozytywną opinię Komisji 
Spraw Społecznych. Przystępujemy do zgłoszenia do dyskusji nad projektem 
uchwały, proszę o zgłoszenia. Nie widzę, w takim razie przegłosujmy projekt 
uchwały na druku 948. Projekt uchwały na druku 948 przyjęliśmy jednomyślnie. 
 
Uchwała została podjęta:  
17 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr LXX/920/2023 
Jak w Załączniku Nr 50 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
25) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu na części nieruchomości 

gruntowej, położonej w Lesznie przy ul. Jana Dekana – DRUK Nr 949 – Jest 
na piśmie i stanowi Załącznik Nr 51 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – I proszę ponownie Pana 

Naczelnika Mariusza Suchaneckiego, naczelnika Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami o rekomendację projektu uchwały. 

Pan Suchanecki, naczelnik WGN – Szanowni Państwo, pierwotna 
umowa najmu, której przedmiotem jest część nieruchomości gruntowej wraz  
z częścią powierzchni komina, usytuowana jest na nieruchomości położonej  
w Lesznie przy ul. Jana Dekana. Najemca korzysta z przedmiotowej nieruchomości 
na cele techniczne związane z funkcjonowaniem anten i nadajnika do emisji 
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programów radiowych. Zwrócił się z wnioskiem do Prezydenta Miasta Leszna  
o przedłużenie na kolejne 3 lata umowy najmu. W związku z powyższym proszę  
o podjęcie niniejszej uchwały. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję, dziękuję bardzo. 
Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku 949 posiada pozytywną opinię 
Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej. Proszę o zgłoszenia do dyskusji nad 
projektem uchwały. Nie widzę zgłoszeń, w takim razie przystąpmy do 
przegłosowania projektu uchwały na druku 949. Dziękuję. Uchwałę na druku 949 
podjęliśmy jednomyślnie. 
 
Uchwała została podjęta:  
17 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr LXX/921/2023 
Jak w Załączniku Nr 52 

 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Wyczerpaliśmy pkt 4 naszego 
programu. 
 
Pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych.  
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Nie było zgłoszeń, jeśli chodzi  
o interpelacje. Czy są zapytania? Nie ma. 
Pkt 6. Wolne głosy i wnioski.  
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę o zgłoszenia. Proszę 
bardzo, mieszkaniec Leszna. Nie wiem tylko, czy Leszna, ale bardzo proszę. 

Mieszkaniec – Dzień dobry Szanowni Państwo, dzień dobry Panie 
Prezydencie, szanowna Rado Miasta, no ja zwracam się z tym moim problemem, 
który tak się toczy, toczy. Sąd Okręgowy już uznał, iż  urzędnik miasta Leszna 
popełnił błąd i działał w złej wierze. Tak samo te wszystkie nieprawdy, które były tu 
głoszone, że ja miałem z tego tytułu prędzej zajęcia komornicze, co sąd dokładnie 
pokazał, że w dniu podpisania naszych umów ani cesji żadnych zajęć 
komorniczych, niczego nie było. Było to zwykłe kłamstwo i ja zabezpieczyłem się 
dobrze, ja zrobiłem cesję na bank, bank sobie liczy podwójnie, miasto Leszno 
weszło w art. 168 c1, nie wykonało jednej umowy, drugiej, co stanowi występek,  
a występek to się przedawnia po 20 latach, także ja na razie ani nie mam ochoty, 
ani siły z mojej strony atakować to do sądu,  jedynie pytam propozycję, czy miasto 
chce się dogadać i zapłacić, czy chce jechać przez kancelarię na naprawdę robią 
się ogromne kwoty, grubo powyżej 10 000 000 i ja jestem mieszkańcem niedługo 
Leszna, bo na czas właśnie tych ataków komorniczych przeniosłem się na bazę, na 
Składową 6 i na adres, na pobyt czasowy. Teraz chcę wrócić z powrotem do Leszna, 
bo komornicy też bezprawnie mnie atakowali, bo mogli atakować bank, a gdyby 
miasto zapłaciło do banku i komornicy by zabrali z banku, to by było wszystko super. 
Także ja proszę o rozwagę i wręcz przy następnej sesji Rady Miasta, czy  
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w kolejnych sesjach podjąć ten temat i rozwiązać go, ja budowałem zakład 30 lat, 
te maszyny stoją od 5 lat i to wszystko ulega degradacji. Dziękuję za wysłuchanie. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo 
 
 

Pkt 7. Zakończenie obrad. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Zamykam obrady LXX już sesji 
Rady Miasta. Do zobaczenia w grudniu. 

 
 

    
      Protokołowali:                                                 Przewodniczący obrad: 

 
                                                              Przewodniczący  

     Justyna Pełszyk                                                 Rady Miejskiej Leszna 
 
                                                                                  Tomasz Malepszy 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Wyniki głosowania jawnego przeprowadzonego podczas LXX Sesji Rady Miejskiej 
Leszna w dniu 30 listopada 2023 roku – Są na piśmie i stanowią Załącznik  
Nr 53 do niniejszego protokołu. 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



58 
 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: nadania odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” 

Pani Marii Zielony – DRUK Nr 950, 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Lidia Baksalary , Edyta Feliczak-Przybyła , Przemysław Górzny , Bernardyna 

Kaźmierczak , Adam Kośmider , Hanna Kotomska , Adriana Machowiak, Krystian 

Maćkowiak , Tomasz Malepszy , Jacek Matecki , Tomasz Mikołajczak, Sławomir 

Mocek , Barbara Mroczkowska, Mariusz Nowacki , Stefania Ratajczak, Marek Wein , 

Jarosław Zielonka 

 

NIEOBECNI (6) 

Jacek Adamczak , Dominika Gorgoń, Kazimierz Jęcz , Aleksandra Petrus-Schmidt, 

Michał Skrzypczak , Piotr Więckowiak  

 

Głosowanie zakończono w dniu: 30 listopada 2023, o godz. 12:49 

Wygenerowano w systemie eSesja.pl | 2023-12-20 07:45:42  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: nadania odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” 

Pani Stanisławie Nawrockiej – DRUK Nr 951, 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Lidia Baksalary , Edyta Feliczak-Przybyła , Przemysław Górzny , Bernardyna 

Kaźmierczak , Adam Kośmider , Hanna Kotomska , Adriana Machowiak, Krystian 

Maćkowiak , Tomasz Malepszy , Jacek Matecki , Tomasz Mikołajczak, Sławomir 

Mocek , Barbara Mroczkowska, Mariusz Nowacki , Stefania Ratajczak, Marek Wein , 

Piotr Więckowiak , Jarosław Zielonka 

 

NIEOBECNI (5) 

Jacek Adamczak , Dominika Gorgoń, Kazimierz Jęcz , Aleksandra Petrus-Schmidt, 

Michał Skrzypczak  

 

Głosowanie zakończono w dniu: 30 listopada 2023, o godz. 13:00 

Wygenerowano w systemie eSesja.pl | 2023-12-20 08:01:34  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: nadania odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” 

Panu Markowi Niemczykowi – DRUK Nr 952, 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Lidia Baksalary , Edyta Feliczak-Przybyła , Przemysław Górzny , Bernardyna 

Kaźmierczak , Adam Kośmider , Hanna Kotomska , Adriana Machowiak, Krystian 

Maćkowiak , Tomasz Malepszy , Jacek Matecki , Tomasz Mikołajczak, Sławomir 

Mocek , Barbara Mroczkowska, Mariusz Nowacki , Stefania Ratajczak, Marek Wein , 

Piotr Więckowiak , Jarosław Zielonka 

 

NIEOBECNI (5) 

Jacek Adamczak , Dominika Gorgoń, Kazimierz Jęcz , Aleksandra Petrus-Schmidt, 

Michał Skrzypczak  

 

Głosowanie zakończono w dniu: 30 listopada 2023, o godz. 13:06 

Wygenerowano w systemie eSesja.pl | 2023-12-20 08:02:26  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: nadania odznaczenia „Zasłużony dla 

Miasta Leszna” Panu Januszowi Skrzypczakowi – DRUK Nr 953, 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Lidia Baksalary , Edyta Feliczak-Przybyła , Przemysław Górzny , Bernardyna 

Kaźmierczak , Adam Kośmider , Hanna Kotomska , Adriana Machowiak, Krystian 

Maćkowiak , Tomasz Malepszy , Jacek Matecki , Tomasz Mikołajczak, Sławomir 

Mocek , Barbara Mroczkowska, Mariusz Nowacki , Stefania Ratajczak, Marek Wein , 

Piotr Więckowiak , Jarosław Zielonka 

 

NIEOBECNI (5) 

Jacek Adamczak , Dominika Gorgoń, Kazimierz Jęcz , Aleksandra Petrus-Schmidt, 

Michał Skrzypczak  

 

Głosowanie zakończono w dniu: 30 listopada 2023, o godz. 13:13 

Wygenerowano w systemie eSesja.pl | 2023-12-20 08:03:22  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: nadania odznaczenia „Zasłużony dla 

Miasta Leszna” Panu Marianowi Zielińskiemu – DRUK Nr 954, 
ZA: 10, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Lidia Baksalary , Edyta Feliczak-Przybyła , Bernardyna Kaźmierczak , Adam 

Kośmider , Hanna Kotomska , Krystian Maćkowiak , Sławomir Mocek , Mariusz 

Nowacki , Piotr Więckowiak , Jarosław Zielonka 

 

PRZECIW (7) 

Przemysław Górzny , Adriana Machowiak, Tomasz Malepszy , Jacek Matecki , 

Tomasz Mikołajczak, Barbara Mroczkowska, Marek Wein  

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Stefania Ratajczak 

 

NIEOBECNI (5) 

Jacek Adamczak , Dominika Gorgoń, Kazimierz Jęcz , Aleksandra Petrus-Schmidt, 

Michał Skrzypczak  

 

Głosowanie zakończono w dniu: 30 listopada 2023, o godz. 13:16 

Wygenerowano w systemie eSesja.pl | 2023-12-20 08:04:54  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: nadania odznaczenia „Zasłużony dla 

Miasta Leszna” 19. Samodzielnemu Oddziałowi 

Geograficznemu – DRUK Nr 955, 

ZA: 14, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Lidia Baksalary , Edyta Feliczak-Przybyła , Bernardyna Kaźmierczak , Adam 

Kośmider , Hanna Kotomska , Krystian Maćkowiak , Tomasz Malepszy , Sławomir 

Mocek , Barbara Mroczkowska, Mariusz Nowacki , Stefania Ratajczak, Marek Wein , 

Piotr Więckowiak , Jarosław Zielonka 

 

PRZECIW (2) 

Przemysław Górzny , Adriana Machowiak 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Jacek Matecki , Tomasz Mikołajczak 

 

NIEOBECNI (5) 

Jacek Adamczak , Dominika Gorgoń, Kazimierz Jęcz , Aleksandra Petrus-Schmidt, 

Michał Skrzypczak  

 

Głosowanie zakończono w dniu: 30 listopada 2023, o godz. 13:22 

Wygenerowano w systemie eSesja.pl | 2023-12-20 08:05:33  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: nadania pośmiertnie odznaczenia 

„Zasłużony dla Miasta Leszna” dla Eugeniusza Borowiaka – 

DRUK Nr 956, 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Lidia Baksalary , Edyta Feliczak-Przybyła , Przemysław Górzny , Bernardyna 

Kaźmierczak , Adam Kośmider , Hanna Kotomska , Adriana Machowiak, Krystian 

Maćkowiak , Tomasz Malepszy , Jacek Matecki , Tomasz Mikołajczak, Sławomir 

Mocek , Barbara Mroczkowska, Mariusz Nowacki , Stefania Ratajczak, Marek Wein , 

Piotr Więckowiak , Jarosław Zielonka 

 

NIEOBECNI (5) 

Jacek Adamczak , Dominika Gorgoń, Kazimierz Jęcz , Aleksandra Petrus-Schmidt, 

Michał Skrzypczak  

 

Głosowanie zakończono w dniu: 30 listopada 2023, o godz. 13:32 

Wygenerowano w systemie eSesja.pl | 2023-12-20 08:06:11  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: nadania pośmiertnie odznaczenia „Zasłużony dla 

Miasta Leszna” dla Grzegorza Jurkiewicza – DRUK Nr 957, 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Lidia Baksalary , Edyta Feliczak-Przybyła , Przemysław Górzny , Bernardyna 

Kaźmierczak , Hanna Kotomska , Adriana Machowiak, Krystian Maćkowiak , Tomasz 

Malepszy , Jacek Matecki , Tomasz Mikołajczak, Sławomir Mocek , Barbara 

Mroczkowska, Mariusz Nowacki , Stefania Ratajczak, Marek Wein , Piotr 

Więckowiak , Jarosław Zielonka 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Adam Kośmider  

 

NIEOBECNI (5) 

Jacek Adamczak , Dominika Gorgoń, Kazimierz Jęcz , Aleksandra Petrus-Schmidt, 

Michał Skrzypczak  

 

Głosowanie zakończono w dniu: 30 listopada 2023, o godz. 13:35 

Wygenerowano w systemie eSesja.pl | 2023-12-20 08:06:50  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: zmiany uchwały budżetowej Miasta 

Leszna na rok 2023 – DRUK Nr 933 wraz z autopoprawką 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Lidia Baksalary , Edyta Feliczak-Przybyła , Bernardyna Kaźmierczak , Adam 

Kośmider , Hanna Kotomska , Krystian Maćkowiak , Tomasz Malepszy , Sławomir 

Mocek , Mariusz Nowacki , Stefania Ratajczak, Piotr Więckowiak  

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Przemysław Górzny , Adriana Machowiak, Jacek Matecki , Tomasz Mikołajczak, 

Barbara Mroczkowska, Marek Wein , Jarosław Zielonka 

 

NIEOBECNI (5) 

Jacek Adamczak , Dominika Gorgoń, Kazimierz Jęcz , Aleksandra Petrus-Schmidt, 

Michał Skrzypczak  

 

Głosowanie zakończono w dniu: 30 listopada 2023, o godz. 13:45 

Wygenerowano w systemie eSesja.pl | 2023-12-20 08:07:29  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Leszna na lata 2023-2039 – DRUK Nr 934 II wersja, 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Lidia Baksalary , Edyta Feliczak-Przybyła , Bernardyna Kaźmierczak , Adam 

Kośmider , Hanna Kotomska , Krystian Maćkowiak , Tomasz Malepszy , Sławomir 

Mocek , Mariusz Nowacki , Stefania Ratajczak, Piotr Więckowiak  

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Przemysław Górzny , Adriana Machowiak, Jacek Matecki , Tomasz Mikołajczak, 

Barbara Mroczkowska, Marek Wein , Jarosław Zielonka 

 

NIEOBECNI (5) 

Jacek Adamczak , Dominika Gorgoń, Kazimierz Jęcz , Aleksandra Petrus-Schmidt, 

Michał Skrzypczak  

 

Głosowanie zakończono w dniu: 30 listopada 2023, o godz. 13:46 

Wygenerowano w systemie eSesja.pl | 2023-12-20 08:08:09  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: ustalenia wysokości stawek jednostkowych dotacji 

przedmiotowych dla samorządowych zakładów budżetowych na rok 2023 – 

DRUK Nr 935, 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Lidia Baksalary , Edyta Feliczak-Przybyła , Przemysław Górzny , Bernardyna 

Kaźmierczak , Adam Kośmider , Hanna Kotomska , Adriana Machowiak, Krystian 

Maćkowiak , Tomasz Malepszy , Jacek Matecki , Tomasz Mikołajczak, Sławomir 

Mocek , Barbara Mroczkowska, Mariusz Nowacki , Stefania Ratajczak, Marek Wein , 

Piotr Więckowiak , Jarosław Zielonka 

 

NIEOBECNI (5) 

Jacek Adamczak , Dominika Gorgoń, Kazimierz Jęcz , Aleksandra Petrus-Schmidt, 

Michał Skrzypczak  

 

Głosowanie zakończono w dniu: 30 listopada 2023, o godz. 14:08 

Wygenerowano w systemie eSesja.pl | 2023-12-20 08:08:50  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



69 
 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: zmiany uchwały Nr X/149/2019 Rady 

Miejskiej Leszna z dnia 25 czerwca 2019 roku w sprawie 

określenia zasad udzielania z budżetu Miasta Leszna dotacji 

celowej na dofinansowanie zadań związanych z rozwojem 

rodzinnych ogrodów działkowych, przeznaczonych na 

budowę lub modernizację infrastruktury ogrodowej – DRUK 

Nr 936, 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Lidia Baksalary , Edyta Feliczak-Przybyła , Przemysław Górzny , Bernardyna 

Kaźmierczak , Adam Kośmider , Hanna Kotomska , Adriana Machowiak, Krystian 

Maćkowiak , Tomasz Malepszy , Jacek Matecki , Tomasz Mikołajczak, Sławomir 

Mocek , Barbara Mroczkowska, Mariusz Nowacki , Stefania Ratajczak, Marek Wein , 

Piotr Więckowiak , Jarosław Zielonka 

 

NIEOBECNI (5) 

Jacek Adamczak , Dominika Gorgoń, Kazimierz Jęcz , Aleksandra Petrus-Schmidt, 

Michał Skrzypczak  

 

Głosowanie zakończono w dniu: 30 listopada 2023, o godz. 14:10 

Wygenerowano w systemie eSesja.pl | 2023-12-20 08:09:32  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: przekształcenia Przedszkola Miejskiego 

Nr 12 w Lesznie poprzez zmianę jego siedziby – DRUK Nr 937, 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Lidia Baksalary , Edyta Feliczak-Przybyła , Przemysław Górzny , Bernardyna 

Kaźmierczak , Adam Kośmider , Hanna Kotomska , Adriana Machowiak, Krystian 

Maćkowiak , Tomasz Malepszy , Jacek Matecki , Tomasz Mikołajczak, Sławomir 

Mocek , Barbara Mroczkowska, Mariusz Nowacki , Stefania Ratajczak, Marek Wein , 

Piotr Więckowiak , Jarosław Zielonka 

 

NIEOBECNI (5) 

Jacek Adamczak , Dominika Gorgoń, Kazimierz Jęcz , Aleksandra Petrus-Schmidt, 

Michał Skrzypczak  

 

Głosowanie zakończono w dniu: 30 listopada 2023, o godz. 14:14 

Wygenerowano w systemie eSesja.pl | 2023-12-20 08:10:08  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic Kresowej i 

ks. Jerzego Popiełuszki w Lesznie – DRUK Nr 938, 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Lidia Baksalary , Edyta Feliczak-Przybyła , Przemysław Górzny , Bernardyna 

Kaźmierczak , Adam Kośmider , Hanna Kotomska , Adriana Machowiak, Krystian 

Maćkowiak , Tomasz Malepszy , Jacek Matecki , Tomasz Mikołajczak, Sławomir 

Mocek , Barbara Mroczkowska, Mariusz Nowacki , Stefania Ratajczak, Marek Wein , 

Piotr Więckowiak , Jarosław Zielonka 

 

NIEOBECNI (5) 

Jacek Adamczak , Dominika Gorgoń, Kazimierz Jęcz , Aleksandra Petrus-Schmidt, 

Michał Skrzypczak  

 

Głosowanie zakończono w dniu: 30 listopada 2023, o godz. 14:21 

Wygenerowano w systemie eSesja.pl | 2023-12-20 08:10:48  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w rejonie ulic 17 Stycznia i por. Leona Włodarczaka w 

Lesznie – DRUK Nr 939, 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Lidia Baksalary , Edyta Feliczak-Przybyła , Przemysław Górzny , Bernardyna 

Kaźmierczak , Adam Kośmider , Hanna Kotomska , Adriana Machowiak, Krystian 

Maćkowiak , Tomasz Malepszy , Jacek Matecki , Tomasz Mikołajczak, Sławomir 

Mocek , Barbara Mroczkowska, Mariusz Nowacki , Stefania Ratajczak, Marek Wein , 

Piotr Więckowiak , Jarosław Zielonka 

 

NIEOBECNI (5) 

Jacek Adamczak , Dominika Gorgoń, Kazimierz Jęcz , Aleksandra Petrus-Schmidt, 

Michał Skrzypczak  

 

Głosowanie zakończono w dniu: 30 listopada 2023, o godz. 14:24 

Wygenerowano w systemie eSesja.pl | 2023-12-20 08:11:18  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: przyjęcia „Rocznego Programu 

Współpracy Miasta Leszna z Organizacjami Pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie, na 2024 rok” – DRUK Nr 940, 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Lidia Baksalary , Edyta Feliczak-Przybyła , Przemysław Górzny , Bernardyna 

Kaźmierczak , Adam Kośmider , Hanna Kotomska , Adriana Machowiak, Krystian 

Maćkowiak , Tomasz Malepszy , Jacek Matecki , Tomasz Mikołajczak, Sławomir 

Mocek , Barbara Mroczkowska, Mariusz Nowacki , Stefania Ratajczak, Marek Wein , 

Piotr Więckowiak , Jarosław Zielonka 

 

NIEOBECNI (5) 

Jacek Adamczak , Dominika Gorgoń, Kazimierz Jęcz , Aleksandra Petrus-Schmidt, 

Michał Skrzypczak  

 

Głosowanie zakończono w dniu: 30 listopada 2023, o godz. 14:29 

Wygenerowano w systemie eSesja.pl | 2023-12-20 08:11:52  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: nadania nazwy ulicy w rejonie ulicy 

Fryderyka Chopina – DRUK Nr 941, 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Lidia Baksalary , Edyta Feliczak-Przybyła , Przemysław Górzny , Bernardyna 

Kaźmierczak , Adam Kośmider , Hanna Kotomska , Adriana Machowiak, Krystian 

Maćkowiak , Tomasz Malepszy , Jacek Matecki , Tomasz Mikołajczak, Sławomir 

Mocek , Barbara Mroczkowska, Mariusz Nowacki , Stefania Ratajczak, Marek Wein , 

Piotr Więckowiak , Jarosław Zielonka 

 

NIEOBECNI (5) 

Jacek Adamczak , Dominika Gorgoń, Kazimierz Jęcz , Aleksandra Petrus-Schmidt, 

Michał Skrzypczak  

 

Głosowanie zakończono w dniu: 30 listopada 2023, o godz. 14:36 

Wygenerowano w systemie eSesja.pl | 2023-12-20 08:12:29  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: zmiany przebiegu ulicy w rejonie ulic 

Edmunda Bojanowskiego i gen. Dezyderego Chłapowskiego – 

DRUK Nr 942, 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Lidia Baksalary , Edyta Feliczak-Przybyła , Przemysław Górzny , Bernardyna 

Kaźmierczak , Adam Kośmider , Hanna Kotomska , Adriana Machowiak, Krystian 

Maćkowiak , Tomasz Malepszy , Jacek Matecki , Tomasz Mikołajczak, Barbara 

Mroczkowska, Mariusz Nowacki , Stefania Ratajczak, Marek Wein , Piotr 

Więckowiak , Jarosław Zielonka 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Sławomir Mocek  

 

NIEOBECNI (5) 

Jacek Adamczak , Dominika Gorgoń, Kazimierz Jęcz , Aleksandra Petrus-Schmidt, 

Michał Skrzypczak  

 

Głosowanie zakończono w dniu: 30 listopada 2023, o godz. 14:40 
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: zmiany uchwały nr XXXVI/459/2017 Rady Miejskiej 

Leszna z dnia 31 maja 2017 roku w sprawie utworzenia Leszczyńskiej Rady 

Seniorów oraz nadania jej Statutu – DRUK Nr 943, 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Lidia Baksalary , Edyta Feliczak-Przybyła , Przemysław Górzny , Bernardyna 

Kaźmierczak , Adam Kośmider , Hanna Kotomska , Adriana Machowiak, Krystian 

Maćkowiak , Tomasz Malepszy , Jacek Matecki , Tomasz Mikołajczak, Sławomir 

Mocek , Barbara Mroczkowska, Mariusz Nowacki , Stefania Ratajczak, Marek Wein , 

Piotr Więckowiak , Jarosław Zielonka 

 

NIEOBECNI (5) 

Jacek Adamczak , Dominika Gorgoń, Kazimierz Jęcz , Aleksandra Petrus-Schmidt, 

Michał Skrzypczak  

 

Głosowanie zakończono w dniu: 30 listopada 2023, o godz. 14:42 

Wygenerowano w systemie eSesja.pl | 2023-12-20 08:13:47  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w mieszkaniach treningowych i wspomaganych – 

DRUK Nr 944, 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Lidia Baksalary , Edyta Feliczak-Przybyła , Przemysław Górzny , Bernardyna 

Kaźmierczak , Adam Kośmider , Hanna Kotomska , Adriana Machowiak, Krystian 

Maćkowiak , Tomasz Malepszy , Jacek Matecki , Tomasz Mikołajczak, Sławomir 

Mocek , Barbara Mroczkowska, Mariusz Nowacki , Stefania Ratajczak, Marek Wein , 

Piotr Więckowiak , Jarosław Zielonka 

 

NIEOBECNI (5) 

Jacek Adamczak , Dominika Gorgoń, Kazimierz Jęcz , Aleksandra Petrus-Schmidt, 

Michał Skrzypczak  

 

Głosowanie zakończono w dniu: 30 listopada 2023, o godz. 14:48 

Wygenerowano w systemie eSesja.pl | 2023-12-20 08:15:35  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: zasad wynajmowania lokali 

mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

Gminy Miasta Leszna – DRUK Nr 945, 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Lidia Baksalary , Edyta Feliczak-Przybyła , Przemysław Górzny , Bernardyna 

Kaźmierczak , Adam Kośmider , Hanna Kotomska , Adriana Machowiak, Krystian 

Maćkowiak , Tomasz Malepszy , Jacek Matecki , Tomasz Mikołajczak, Sławomir 

Mocek , Barbara Mroczkowska, Mariusz Nowacki , Stefania Ratajczak, Marek Wein , 

Piotr Więckowiak , Jarosław Zielonka 

 

NIEOBECNI (5) 

Jacek Adamczak , Dominika Gorgoń, Kazimierz Jęcz , Aleksandra Petrus-Schmidt, 

Michał Skrzypczak  

 

Głosowanie zakończono w dniu: 30 listopada 2023, o godz. 14:52 

Wygenerowano w systemie eSesja.pl | 2023-12-20 08:16:11  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: wyrażenia zgody na przystąpienie 

Miasta Leszna do spółki pod firmą: Leszczyńska Społeczna 

Inicjatywa Mieszkaniowa Sp. z o.o. z siedzibą w Poznaniu 

poprzez nieodpłatne nabycie przez Miasto Leszno udziałów 

należących do Miasta Poznania – DRUK Nr 946, 
ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Lidia Baksalary , Edyta Feliczak-Przybyła , Przemysław Górzny , Bernardyna 

Kaźmierczak , Adam Kośmider , Hanna Kotomska , Adriana Machowiak, Krystian 

Maćkowiak , Tomasz Malepszy , Jacek Matecki , Sławomir Mocek , Mariusz 

Nowacki , Stefania Ratajczak, Marek Wein , Piotr Więckowiak  

 

PRZECIW (1) 

Tomasz Mikołajczak 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Barbara Mroczkowska, Jarosław Zielonka 

 

NIEOBECNI (5) 

Jacek Adamczak , Dominika Gorgoń, Kazimierz Jęcz , Aleksandra Petrus-Schmidt, 

Michał Skrzypczak  

 

Głosowanie zakończono w dniu: 30 listopada 2023, o godz. 15:19 

Wygenerowano w systemie eSesja.pl | 2023-12-20 08:16:43  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: wyrażenia zgody na udzielenie pomocy 

finansowej dla Miasta Poznania na realizację zadań własnych 

Miasta Poznania w zakresie tworzenia warunków do 

zaspokajania potrzeb mieszkaniowych wspólnoty 

samorządowej – DRUK Nr 947, 
ZA: 13, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Lidia Baksalary , Edyta Feliczak-Przybyła , Bernardyna Kaźmierczak , Adam 

Kośmider , Hanna Kotomska , Adriana Machowiak, Krystian Maćkowiak , Tomasz 

Malepszy , Sławomir Mocek , Mariusz Nowacki , Stefania Ratajczak, Piotr 

Więckowiak , Jarosław Zielonka 

 

PRZECIW (3) 

Przemysław Górzny , Jacek Matecki , Tomasz Mikołajczak 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Barbara Mroczkowska 

 

NIEOBECNI (6) 

Jacek Adamczak , Dominika Gorgoń, Kazimierz Jęcz , Aleksandra Petrus-Schmidt, 

Michał Skrzypczak , Marek Wein  

 

Głosowanie zakończono w dniu: 30 listopada 2023, o godz. 15:51 
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: wyrażenia zgody na udzielenie 

bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości stanowiącej 

lokale mieszkalne – DRUK Nr 948, 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Lidia Baksalary , Edyta Feliczak-Przybyła , Przemysław Górzny , Bernardyna 

Kaźmierczak , Adam Kośmider , Hanna Kotomska , Adriana Machowiak, Krystian 

Maćkowiak , Tomasz Malepszy , Jacek Matecki , Tomasz Mikołajczak, Sławomir 

Mocek , Barbara Mroczkowska, Mariusz Nowacki , Stefania Ratajczak, Piotr 

Więckowiak , Jarosław Zielonka 

 

NIEOBECNI (6) 

Jacek Adamczak , Dominika Gorgoń, Kazimierz Jęcz , Aleksandra Petrus-Schmidt, 

Michał Skrzypczak , Marek Wein  

 

Głosowanie zakończono w dniu: 30 listopada 2023, o godz. 15:53 

Wygenerowano w systemie eSesja.pl | 2023-12-20 08:17:38  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu na części nieruchomości gruntowej, położonej 

w Lesznie przy ul. Jana Dekana – DRUK Nr 949.  
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Lidia Baksalary , Edyta Feliczak-Przybyła , Przemysław Górzny , Bernardyna 

Kaźmierczak , Adam Kośmider , Hanna Kotomska , Adriana Machowiak, Krystian 

Maćkowiak , Tomasz Malepszy , Jacek Matecki , Tomasz Mikołajczak, Sławomir 

Mocek , Barbara Mroczkowska, Mariusz Nowacki , Stefania Ratajczak, Piotr 

Więckowiak , Jarosław Zielonka 

 

NIEOBECNI (6) 

Jacek Adamczak , Dominika Gorgoń, Kazimierz Jęcz , Aleksandra Petrus-Schmidt, 

Michał Skrzypczak , Marek Wein  

 

Głosowanie zakończono w dniu: 30 listopada 2023, o godz. 15:55 
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